

ဆွေမျိုးတို့နှင့် နေရသကဲ့သို့

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလရှည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူနေရခြင်းသည် ရန်သူနှင့် အတူနေရသကဲ့သို့ အခါခပ်သိမ်း ဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့် အတူတကွ နေရခြင်းသည် ဆွေမျိုးတို့နှင့် အတူတကွ နေထိုင်ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၀၇)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၃ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့။

Sunday, 3 April 2022

၁၀၆၉၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့တွင် သင်္ချာဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၂၄၉ ဦးရှိ စာမျက်နှာ » ၅

ပထမ မင်္ဂလာ ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ကမ္ဘာ့ပဋိပက္ခပေါင်းစုံ၏ အရင်းအမြစ်နှင့် မတည်မငြိမ်ဖြစ်မှု၏တရားခံ



ကိုယ်စီအမြဲဆောင်ထားရမည့် နိုင်ငံသားကတ် ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၆



ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂ ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။ ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ်အား ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ပြင်ပညာရှင်လုပ်သားများက တည်ဆောက်နေကြပြီး ဖျော်ဖြေရေးမဏ္ဍပ်၏ အကျယ်အဝန်း (၉၄ x ၄၈) ပေရှိ ကာ ရေကစားမဏ္ဍပ်၏ အကျယ်အဝန်း (၁၂၀ x ၂၀) ပေရှိကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေရေး မဏ္ဍပ်အတွင်း ဖျော်ဖြေရေးစင်နှင့် ဆိုင်းဝိုင်းစင်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်မှုများ ကြည့်ရှုရန် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *



သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်ကာလ ကိုးရက်အတွင်း ကုန်သွယ်မှုတင်သင်္ဘော ၁၆ စင်း ဆိုက်ကပ်မည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂ ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြင့် ပြည်ပမှတင်သွင်းသော ကုန်သွယ်မှုများ အမြန်ဆုံးဆိပ်ကမ်းမှထုတ်ပေး နိုင်ရန် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်နှင့် ဆိပ်ကမ်း တံတားများမှ ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိရာ ဧပြီလ သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်ကာလဖြစ်သော ဧပြီ ၉ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုတင်သင်္ဘော ၁၆ စင်း ဝင်ရောက်ဆိုက်ကပ်မည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းတွင် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာ ပိုင်၏ကြီးကြပ်မှုနှင့် သင်္ဘောလိုင်းနှင့် သွင်းကုန် ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ကုန်သွယ်မှုတင်သင်္ဘောများအား Turnaround Time ပျမ်းမျှ သုံးရက်ခန့်ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက် ရှိရာ သင်္ဘောဝင်ရောက်မှုနှင့် ကုန်ကိုင်တွယ်မှု ပြန်လည် မြင့်တက်ခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

မြောက်

တိကျမှန်ကန်စွာဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး အသိပညာပေးဆောင်ရွက်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်တွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့် ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဟု အသိပေးထားသည်။

“လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ရန် အခြေခံအားဖြင့် မဲပေးမည့်စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပမည့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ လူဦးရေစာရင်းကို ကိုင်တွယ်သည့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနတို့၏ အခန်းကဏ္ဍသည် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊ စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန်မှုမှသာလျှင် မှန်ကန်သည့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်မည့် အနေအထားဖြစ်ပါ ကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့၌ ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲ အတွက် မဲစာရင်းပြုစုရေးဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲပေးခဲ့ကြရာတွင် မဲမသမာမှု ၁၀ သန်းကျော် (မဲပေးသူ ဦးရေ၏ ၄ ပုံ ၁ ပုံခန့်) ရှိခဲ့သည်။ မဲမသမာမှုများတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မရှိဘဲ မဲပေးခဲ့ကြသူများလည်း ပါဝင်သည်။ မဲမသမာမှုများ သည် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဆိုးရွားစွာ ထိခိုက် စေနိုင်သဖြင့် တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ အစိုးရတို့အား ပြန်လည်စိစစ်ရန် အဆင့်ဆင့် တောင်းဆိုခဲ့သော်လည်း မျက်ကွယ်ပြုခဲ့သဖြင့် မဲစာရင်းမှားယွင်းမှု၊ မဲမသမာမှု များကို ပြန်လည်စိစစ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်သည့် နိုင်ငံ့အရေးကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန်ခြင်းမှာ အထူးလိုအပ် ပေသည်။ စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန် ခိုင်မာမှသာလျှင် မှန်ကန်သည့် ဆန္ဒ မဲပေးမှုကို ဖြစ်စေနိုင်သည်။ ဆန္ဒမဲပေးမည့် အကျိုးဝင်သူတိုင်းသည် နိုင်ငံသားစိစစ် ရေးကတ်ပြား လက်ဝယ်ကိုင်ဆောင်ထားနိုင်ရေး၊ အမြဲနေထိုင်ရာ နေရာဒေသများ တွင် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးနှင့် နေထိုင်ကြောင်း အထောက်အထားဖြစ်သည့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း လဝက ပုံစံ ၆၆/၆ ရရှိရေးတို့ကို ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသူတိုင်း သိရအောင် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့လိုအပ်လာသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် ပြည်သူများ၏ မသိသေးမလည်မှုကို အခွင့်ကောင်းယူ၍ မဲမသမာမှုများပြုလုပ် ခဲ့ရာ ထိုသို့ထပ်မံဖြစ်ပေါ်လာခြင်းမရှိစေရန်အတွက် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကိုင်ဆောင်ထားခြင်း၏ အရေးပါသည့်အခန်း ကဏ္ဍများကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနားလည်ပြီး ပါဝင်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်တတ်နိုင်စေရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပရန် ရည်ရွယ်ထားသော ရွေးကောက်ပွဲသည် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရန် အခြေခံအားဖြင့် စာရင်းဇယားများ မှန်ကန်တိကျခိုင်မာရေးသည် အဓိကလိုအပ်သောအချက်ဖြစ်သည်။

စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန်မှုရှိစေရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဆင့်ဆင့်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဌာန များနှင့် ပေါင်းစပ်ကာ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးချင်းစီတိုင်း နိုင်ငံသားစိစစ် ရေးကတ်ပြားရှိ/မရှိ၊ လဝက ပုံစံ ၆၆/၆ ရှိ/မရှိတို့ကို တစ်အိမ်တက်ဆင်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ စာရင်းဇယားများ ကွန်ပျူတာစာရင်းရေးသွင်းပြီးချိန်တွင် မြို့နယ် များသို့ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မတိုင်မီ မြေပြင်စာရင်းနှင့် တိုက်ဆိုင် စစ်ဆေး၍ မှန်ကန်မှုရှိ/မရှိ အပြီးတိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ တစ်နိုင်ငံ လုံးတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၅၁ သန်းကျော်ထုတ်ပေးထားသည်။ ယင်းတို့ကို ပြန်လည်စစ်ဆေး၍ မှန်ကန်တိကျအောင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးရာ၌ သန့်ရှင်းလွတ်လပ်၍ တရားမျှတမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို သိရှိလိုက်နာနိုင်ရေး၊ လူဦးရေစာရင်း၏ အရေးပါမှုတို့ကို ပြည်သူအားလုံး သိရှိနိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများ ဆွမ်းဆန်တော် လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂ ကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။ ဝန်ထမ်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများ ထိုသို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် က မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီး နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိ

မြို့နယ်ရှိ ဝဲကြီးကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနား မြို့နယ်ရှိ ပိန္နဲကုန်းကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံ မြို့နယ်ရှိ ဆေးဝက်ဘာစာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မဟာဝိသုဒ္ဓါရာမ စာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ရခိုင် ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ရှိ မြစ်စိမ်း ရောင်စာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် မူဆယ်မြို့နယ်ရှိ ပြည်တော် သာကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



သတင်းစဉ်

ညောင်လေးပင်မြို့ ခင်တန်းကျောင်းတိုက်သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ညောင်လေးပင် ဧပြီ ၂ ဒုရဲမှူးသန်းစိုး၊ မြို့မစခန်းမှူးဒုရဲမှူးထွန်းသိန်းဝင်း၊ ပြန်တန်ဆာ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများက နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်စောထူးဖောတို့က ဆွမ်းဆန်တော် အိတ်ကြီးရှစ်အိတ်အား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရ ပြုလုပ်ရာ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ဒုတိယမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနများသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များကြည့်ရှုအားပေး

ညောင်တုန်း ဧပြီ ၂ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်စီမံ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးညောင်တုန်း အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စိုးနှင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနတွင် ၂၀၂၂ အဖွဲ့ဝင်များက စာစစ်ဌာနများ၌ စာမေးပွဲ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ (အင်္ဂလိပ်စာ ဖြေဆိုနေစဉ်ကာလအတွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ကျောင်းသူများအား ယမန်နေ့နံနက် ၉ မီးဘေးအန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရေး နာရီက မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မြို့နယ်အတွင်းရှိ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေး စာစစ် ဌာန ၁၁ ခုသို့ လိုက်လံကြည့်ရှု အတွက် သက်ဆိုင်ရာ စာစစ်ဌာနတာဝန်ရှိ သူများနှင့်အတူ လိုအပ်သည်များကို အားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညိုနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ စာစစ်ဌာန ၁၁ ခု ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို စာစစ် ဌာန ၁၁ ခု၌ အင်္ဂလိပ်စာဘာသာရပ်ဖြေဆို သူဦးရေ ၉၂၉ ဦး၊ ၉၃ သမ ၀၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပျက်ကွက် ၉၁ ဦး၊ ၈ ဒသမ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ ထက်ဝေဖြိုး(ပြန်ဆက်)

ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ခရီးသွားလာပြည်သူများအား နိုင်ငံသားကတ်ကိုင်ဆောင်သွားလာခြင်း ရှိ/ မရှိစစ်ဆေး

ပလက်ဝ ဧပြီ ၂ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်အသီးသီးမှ ခရီးသွားလာပြည်သူများအား နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုင်ဆောင်သွားလာခြင်း ရှိ/ မရှိ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်ကို ရွာမရပ်ကွက်ရှိ သာယာဝတီကမ်း၌ ယမန်နေ့နံနက် ၈ နာရီက ဖွင့်လှစ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် မြို့နယ်လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနက ဦးဆောင် ပြီး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းနှင့် လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့များပူးပေါင်းပြီး ခရီးသွားပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်) ကိုင်ဆောင်ပြီး ခရီးသွားလာကြရန် နှင့် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်) မပြုလုပ်ရသေးသူများနှင့် ပျောက်ဆုံး/ပျက်စီးသူများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်(လ.ဝ.က) ရုံးများတွင် သွားရောက်ပြုလုပ်ကြရန် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	- ဒေါ်အိအိမုန်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်နှင်းယုလှိုင်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၄၅၄၂၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။
Gmail themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirrordaily

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အလုပ်သဘောခရီးစဉ်မှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံတော်ကောင်စီဝင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာဝမ်ယံ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ အနီးပွားပြည်နယ် ဟွမ်းရှမ်းမြို့သို့ မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၂ ရက်အထိ အလုပ်သဘောခရီးစဉ် သွားရောက်ခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါင်းဆောင်သည့် မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွဋ်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများက နေပြည်တော်လေဆိပ် ၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ဂျပန်အစိုးရနှင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အလွန် မျှော်မှန်းချက်ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျပန်အစိုးရ အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၌ မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၁ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အလွန် မျှော်မှန်းချက်ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေး (The First Meeting of the High-level Task Force on the ASEAN Community's Post-2025 Vision) သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင် (Eminent Person-EP) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းအောင်ကျော်၊ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ် (High Level Representative-HLR) မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာဆီယံအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် သံအမတ်ကြီး ဦးအောင်မျိုးမြင့်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။



အစည်းအဝေးတွင် ပူးတွဲသဘာပတိများအဖြစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး H.E. Dr. Chem Widhya နှင့် မလေးရှားနိုင်ငံ ယခင် လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Tan Sri Hasmy Agam တို့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်တာဝန်ကိုယူကြသည့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်းများ၊ သံအမတ်ကြီးများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်၊ အာဆီယံဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အကောင်အထည်ဖော်မှုအခြေအနေနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အလွန် မျှော်မှန်းချက်တွင် ထည့်သွင်းမည့် အဓိကအချက်များအပေါ် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့သည်။ ဒုတိယဝန်ကြီးက အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ စည်းမျဉ်းနှင့်စည်းကမ်းချက် အာဆီယံခေါင်းဆောင်များက အတည်ပြုထားသည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးများကို အဖွဲ့ဝင်များစုံညီစွာ ကျင်းပရန်လိုအပ်မှုကို လည်းကောင်း၊ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အကောင်အထည်ဖော်မှုတွင်

မဏ္ဍိုင်တစ်ခု၏ အဓိကဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် အခြားမဏ္ဍိုင်များ၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများအကြား အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်မှု ရှိနေသည့်အတွက် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်မှုများကို ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မှုကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ အလွန် မျှော်မှန်းချက်တွင် ထည့်သွင်းမည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များဖွဲ့ပြီး ဆန်းစစ်လေ့လာရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံအလိုက် အဆိုပြုချက်များအပေါ် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ လေ့လာစစ်စစ်၍ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ဝင်များက ဆွေးနွေးသုံးသပ်မည့် အစီအစဉ်များကို ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့သည် ၂၀၂၅ အလွန်တွင် ပေါ်ပေါက်လာနိုင်သည့် ဒေသတွင်း ပထဝီနိုင်ငံရေး တင်းမာမှုများ၊ ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် ကပ်ရောဂါများကြောင့် လူမှုစီးပွားထိခိုက်မှုများနှင့် အာဆီယံဗဟိုပြုသည့် ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းစေရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ချက်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားလျက် အာဆီယံ၏ အနာဂတ်ပေါင်းစည်းမှုကို အဓိကပုံဖော်မည့်မျှော်မှန်းချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရေးဆွဲရာတွင် အကြံပေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

* ရှေ့ဖူးမှ
ထိုင်ခုံနေရာများပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေရေးမဏ္ဍပ်နှင့် ရေကစားမဏ္ဍပ်များ ကြံ့ခိုင်ရေးအပြင် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ညွှန်းသည့် အနုလက်ရာအဆင်အပြင်များ ထည့်သွင်း တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ပွဲတော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်နှစ်တိုင်တိုင် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သော်လည်း ယခု ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ် မြန်မာနှစ်ဟောင်းကုန်လွန်၍ နှစ်သစ်သို့ ကူးပြောင်းသည့် အခါသမယတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်နေပြည်သူများ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာနှင့်အညီ စိတ်လက်ပေါ့ပါးပြီး ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စေရေးအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းလည်း ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေဘုရားအနီးရှိ မြို့တော်ခန်းမရှေ့၌ ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ်ကို

တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

ယခုနှစ်အတွက် ရန်ကုန်မြို့တော်မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ်၌ ယိမ်းအကပြိုင်ပွဲများကို ယခင်နှစ်များနည်းတူ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ၁၂ ဦး ယိမ်း (မူကြိုကျောင်းများ)၊ ၁၂ ဦး ယိမ်း (ကျောင်းများ)၊ ၁၂ ဦး ယိမ်း (ရုံး/အခြားဌာနများ)၊ ၁၆ ဦး ယိမ်း (ကျောင်းများ)၊ ၁၆ ဦး ယိမ်း (ရုံး/အခြားဌာနများ)၊ ၂၀ ဦး ယိမ်း (အလွတ်တန်း) နှင့် ၁၂ ဦး ယိမ်း (ကျား) (အလွတ်တန်း) အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့် ယိမ်းအကပြိုင်ပွဲများကို ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက ပြိုင်ပွဲများ၊ ရုပ်ရှင်နှင့် ဂီတပညာရှင်များ၏ တေးသီချင်းဖျော်ဖြေမှုများ၊ သဘင်ပညာရှင်များ၏ တင်ဆက်မှုများအပြင် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကိုလည်း ထည့်သွင်း၍ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်း-ပွင့်သစ္စာ၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးမြင့်အောင်

ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ သောက်သုံးရေရှားပါးမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် သမ္မတကမ်းခြေရပ်ကွက်၊ တံတားချောင်းရပ်ကွက်၊ ရာဇသင်္ကြန်ရပ်ကွက်၊ ကျန်စစ်သားရပ်ကွက်တို့မှ ဒေသခံပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၁၂၀၀၊ လူဦးရေ ၃၄၀၀ အတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒလတပ်နယ်မှ တပ်မတော်သားများက တပ်မတော်ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေများကို အဆိုပါရပ်ကွက်များသို့ သွားရောက်ဖြန့်ဝေ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



○ သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်မှ
ပို့ကုန်နှင့် သွင်းကုန်များ တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရန် ကုန်သေတ္တာသင်္ဘောလိုင်းအသီးသီးမှ ခရီးစဉ်များ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲရန် စီစဉ်ထားရှိရာ ယခုလတွင် သင်္ဘောလိုင်း ၁၄ လိုင်းမှ သင်္ဘော ၅၂ စင်းပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက် ကိုးရက်အတွင်း၌ ကုန်သေတ္တာတင် သင်္ဘော ၁၆ စင်းဆိုင်ကပ်၍ သွင်းကုန်/ပို့ကုန်စီးဆင်းမှုပြတ်စေရန် စီမံဆောင်ရွက်ထားကြောင်း မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်မှ သိရသည်။

သတင်း - ညိမ်းသူ (သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ကနူး

မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာခြင်း

အသက်(၁၆)နှစ်နှင့်အထက် အကျိုးဝင်သူများအား ဥပဒေအရ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့်ကတ်တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးရေးအတွက် “ပန်းခင်း”စီမံချက်ဖြင့် ရုံးတွင်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ လိုအပ်သည့်နေရာများတွင် တစ်အိမ်တစ်ဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းများအား (၃-၅-၂၀၂၁)မှ(၃-၁၁-၂၀၂၂) နေ့အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် နေ့စဉ်ရက်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ယခုအခါ လိုအပ်ချက်အရ ပြည်သူများအနေဖြင့် ခရီးသွားလာရာတွင်လည်းကောင်း၊ တည်းခိုနေထိုင်ရာနေရာများတွင်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)ပြသဆောင်ရွက်ရသည့်လုပ်ငန်းများတွင်လည်းကောင်း တရားဝင်ထုတ်ပေးထားသော နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)အား (၁-၄-၂၀၂၂) နေ့ (၀၆:၀၀)နာရီမှစ၍ ပြသစစ်ဆေးခံရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နေ့စဉ်ရက်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကြောင့် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်) အစား ထောက်ခံစာများအားပြသ၍ ခရီးသွားလာခြင်း၊ အစစ်ဆေးခံခြင်းများအား ခွင့်ပြုတော့မည်မဟုတ်ပါ။

နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)အတုကိုင်ဆောင်ခြင်းနှင့် ကတ်အပိုထားရှိ ကိုင်ဆောင်ခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ ပြစ်မှုမြောက်ပါကြောင်းလည်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန

အသိပေးကြေညာချက်

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက် တည်ငြိမ်မှုသည် များစွာအရေးပါသည့်အတွက် ပြည်တွင်းရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ လုပ်ငန်းကော်မတီသည် ပြည်တွင်းငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် တိုင်ကြားစာစိစစ်ရေးအဖွဲ့အား ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ငွေကြေးဈေးကွက်တည်ငြိမ်မှုကို ထိခိုက်စေနိုင်သော ဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးများအား တရားမဝင်ကိုင်ဆောင်ခြင်း၊ ဥပဒေမဲ့အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဈေးကစားခြင်းပြုလုပ်သူများ၊ အိမ်ခြံမြေနှင့် မော်တော်ယာဉ်ကဲ့သို့ အခြေပစ္စည်းများအား ရောင်းဝယ်ပြီး ပိုင်ဆိုင်မှုလွှဲပြောင်းရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ငွေပေးချေမှုကန့်သတ်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာမှုမရှိသူများ၊ ဘဏ်များတွင်အပ်နှံထားသည့် ငွေသားထုတ်ယူရာ၌ ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားထုတ်ပေးခြင်း၊ ဘဏ်ပြင်ပတွင် ငွေသားလက်ဝယ်ထိန်းသိမ်းထားသူများက ဘဏ်အကောင့်တွင် အပ်နှံထားသည့် ကျပ်ငွေများကို ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားဖြင့်လဲလှယ်ထုတ်ပေးခြင်းတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများကို သိရှိပါက ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ တိုင်ကြားစာစိစစ်ရေးအဖွဲ့ တယ်လီဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၃၄၀၉၄၆၃၊ လက်ကိုင်ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၃၀၀၆၈၃၃ နှင့် Email လိပ်စာ gmm.complaint@cbm.gov.mm သို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂
လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မကွေးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးခင်ရီ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လွင်၊ မကွေးတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းမောင်သိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးအောင်ကျော်စိုး၊ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထိန်ဝင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီက နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲများ၌ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ကိုင်ဆောင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ပန်းခင်းစီမံချက်သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေ ၃ ရက်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်အထိ ၁၈ လကြာ သတ်မှတ်၍ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် ဆောင်ရွက်ရန် အရေအတွက် လျာထားသတ်မှတ် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေ၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အဟန့်အတားများကြားမှ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လျာထားချက် ပြည့်မီပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ကြရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပန်းခင်းစီမံချက် စတင်ချိန်မှ ၁၁ လတာ ကာလအတွင်း ပဲခူး၊ ဧရာဝတီ၊ နေပြည်တော်၊ မန္တလေးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးများသည် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီးသည် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၈၆၇၉၀ လျာထားရာ ယခုအထိ ၁၀၇၈၂၁ ကတ်၊ ၁၂၄ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည့်အတွက် ခြောက်ခုမြောက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ပြီးမြောက်အောင်မြင်သည့် တိုင်းဒေသကြီး



ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)ကို ပြည်သူများ လွယ်လွယ်ကူကူ ရရှိနိုင်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် အစိုးရအဆက်ဆက် စီမံချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသော်လည်း နိုင်ငံသားကတ်၏ အသုံးဝင်တန်ဖိုးကို သိရှိနားလည်ခြင်း မရှိသဖြင့် ရယူကိုင်ဆောင်ခြင်းမပြုဘဲ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ထောက်ခံချက်များဖြင့် သွားလာလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများ ရှိနေကြပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ကာ ဧပြီ ၁ ရက်မှစ၍ ခရီးသွားလာမှု၊ တည်းခိုနေထိုင်မှုနှင့် နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများတွင် ထောက်ခံစာဖြင့် ခွင့်ပြုတော့ဘဲ နိုင်ငံသားကတ်(မှတ်ပုံတင်)ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက စစ်ဆေးသည့်အခါ နိုင်ငံသားကတ်ရှိကြောင်း ပြသကြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ အသိပေးကြေညာခြင်းမှာ နိုင်ငံသားအားလုံး နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ရရှိနိုင်ဆောင်စေလိုသည့်အတွက်ကြောင့်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားသည် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ လူမှုဘဝဆောင်ရွက်မှုတိုင်းတွင် မရှိမဖြစ်အရေးပါသည့်ကတ်ပြားဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်က ဥပဒေနှင့်အညီ အလွယ်တကူရရှိနိုင်ဆောင်ရွက်ပေးအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်၍ နိုင်ငံတော်၏ e-Government ၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် e-ID စနစ်လုပ်ငန်းကိုလည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်း

များ အောင်မြင်ရေးအတွက် အားလုံးက ယခုကဲ့သို့ တိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးတင်လွင်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ပြီးစီးအောင်မြင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးမှုကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

တစ်ဆင့်မြင့်ရာထူးတိုးမြှင့်ပေး

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပန်းခင်းစီမံချက်ကို တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ပြီး ပန်းခင်းစီမံချက်တွင် စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ဝန်ထမ်းများကို တစ်ဆင့်မြင့်ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးကာ ရာထူးအဆင့်များ တပ်ဆင်ပေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပန်းခင်းစီမံချက် အောင်မြင်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဦးစီးမှူးများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပန်းခင်းစီမံချက် တိုင်းလုံးကျွတ်အောင်မြင်ခြင်းအထိမ်းအမှတ် အမှတ်တရ

လက်ဆောင်များကို တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများကို လိုက်လံပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များ၏ ပန်းခင်းစီမံချက် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု၊ ပညာပေးဇာတ်လမ်းတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ခန်းမအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မြို့နယ်အသီးသီး၏ ပန်းခင်းစီမံချက်ဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ မြို့နယ်အလိုက် လျာထားချက် ပြီးစီးမှု အထောက်အထား မှတ်တမ်းစာရွက်စာတမ်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီ ကျော်လွန်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မကွေး၊ မင်းဘူး၊ သရက်၊ ပခုက္ကူနှင့် ဂန့်ဂေါစသည့် ခရိုင် ငါးခု၊ မြို့နယ် ၂၅ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် ၂၀၂ ခု၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၅၃၈ အုပ်စု ၂ ကျေးရွာပေါင်း ၄၈၅၅ ရွာရှိပြီး ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၈၆၇၉၀ ထုတ်ပေးရန် လျာထားဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခု ၁၀၇၈၂၁ ကတ်၊ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၁၂၄ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် တိုင်းလုံးကျွတ်လျာထားချက် ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီ ကျော်လွန်ပြီးမြောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြို့တော်ခန်းမရှိ ဧည့်ခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းအဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံ၍ ပန်းခင်းစီမံချက်နှင့်ဆက်စပ်၍ မဲစာရင်းမှန်ကန်စွာပြုစုနိုင်ရေးအတွက် ဆက်စပ်ဌာနအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မွန်လွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီသည် အဆိုပါ မြို့တော်ခန်းမ၌ပင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများမှ ဝန်ထမ်းများကို တွေ့ဆုံရာ ရှေးဦးစွာ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထိန်ဝင်းနှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးအောင်ကျော်စိုးတို့က လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များ၊ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ ကျင့်ကြံနေထိုင်ရေးနှင့် ရုံးစာရွက်စာတမ်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ရှင်းလင်းမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ တတိယနေ့ သင်္ချာဘာသာရပ်ဖြေဆိုနေမှု လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး တက္ကသိုလ်နှင့်အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများနှင့်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေသည် ကချင်ပြည်နယ် လူမှုရေး ဝန်ကြီး ဦးဝင်းရဲထွန်း၊ မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်၊ ကချင်ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲစာစစ်ဌာနများသို့သွားရောက်၍ တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းစာမေးပွဲ တတိယနေ့ သင်္ချာဘာသာဖြေဆို နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။



ရှေးဦးစွာ အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းရှိ စာစစ်ဌာနသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုနှင့် စာမေးပွဲ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၏ ပြည်သူ့ အားကစားကွင်းတွင် ကျင်းပသည့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်အားပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကြီးကြပ် ရေးမှူး၊ လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြ သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စည်းကမ်းရှိ စွာဖြင့် စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေး ဝိုင်းဝန်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ ကြီးကြပ်ရေးမှူး၊ လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများအနေဖြင့် လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်၍ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးနိုင်ရေး ဝိုင်းဝန်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မှာကြားသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ အမှတ်(၉)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများရှိ စာစစ်ဌာနများသို့ သွားရောက်၍ မေးခွန်းလွှာ၊ အဖြေလွှာများဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုနှင့် စာမေးပွဲ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကချင်ပြည်နယ်

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်ပြီး သိပ္ပံ လက်တွေ့ခန်းများ၊ တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်များနှင့် စာသင်ဆောင်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ် သို့ နှင်းသောင် ခန်းမတွင် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)များနှင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ်သုတေသနစင်တာ ကိုလိုအပ်သည့်သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများဖြည့်ဆည်း ၍ အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ်တွင် ဘာသာရပ်အစုံ၊ အတန်းစုံ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ် သည်များကို ကြိုတင်ဖြည့်ဆည်း ပြင်ဆင်ထားကြရ မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ဆရာ ဆရာမ များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖြေကြား၍ လိုအပ်

သည်များကို ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း(ခွဲ)သို့သွားရောက်၍ စာသင်ဆောင်များ၊ ကျောင်းအဆောက်အအုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြစ်ကြီးနား မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း တွင် ကချင်ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် ပညာရေးမှူးများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ အခြေခံပညာရေး ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး အတွက် စေတနာထား၍ သင်ကြားပေးကြစေလို ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အမှန် တကယ်တတ်မြောက်အောင်၊ အမှန်တကယ် တော်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးကြရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်အချင်းချင်းတွင် ကိုယ်ချင်းစာတရား၊ မေတ္တာတရားထား၍ ပညာရေး လုပ်ငန်းများအောင်မြင်ရေး လက်တွဲဆောင်ရွက်ကြ စေလိုကြောင်း မှာကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ဆရာ ဆရာမ များက သိရှိလိုသည်များနှင့် လိုအပ်သည်များကို မေးမြန်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည် ဆွေးနွေးဖြေကြား၍ ကျောင်းများအတွက် စာသင် ဆောင်၊ ကျောင်းဆောင်လိုအပ်ချက်များ၊ ရေတွင်း၊ ရေစင်၊ ရေစက် လိုအပ်ချက်များ၊ ကျောင်းဥပဓိရုပ် ကောင်းမွန်ရေးလိုအပ်ချက်များနှင့် ဆရာ ဆရာမ လိုအပ်ချက် စသည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့တွင် သင်္ချာဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၂၄၉ ဦးရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် သင်္ချာဘာသာရပ်လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၂၄၉ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာန ၂၀ နှင့် ပြည်တွင်း၌ စာစစ်ဌာန ၁၂၃၈ ခု စာစစ်ဌာန စုစုပေါင်း

၁၂၅၈ ခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုခဲ့ရာ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းသူ ဦးရေ စုစုပေါင်း ၃၁၂၄၄၄ ရှိပြီး စာမေးပွဲ တတိယနေ့ သင်္ချာဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၂၄၉ ဦးရှိကာ ဖြေဆိုသူ ရာခိုင်နှုန်း ၉၀ ဒသမ ၀၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အလိုက် ခရိုင် / မြို့နယ် / စာစစ်ဌာနနှင့် ဖြေဆိုသူဦးရေစာရင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	ခရိုင်	မြို့နယ်	စာစစ်ဌာန အရေအတွက်	စာရင်းသွင်းဦးရေ (စာရင်းရှိ)			ဖြေဆိုသူဦးရေ			ပျက်ကွက်သူဦးရေ			ဖြေဆို ရာနှုန်း	မှတ်ချက်
					ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း		
၁	ကချင်	၄	၁၆	၄၈	၇၉၆၆	၄၈၂၁	၁၂၇၈၇	၇၅၅၈	၃၉၀၉	၁၁၄၆၇	၄၀၈	၉၁၂	၁၃၂၀	၈၉.၆၀%	
၂	ကယား	၂	၄	၄	၄၂၇	၃၅၃	၇၈၀	၃၅၄	၂၂၁	၅၇၅	၇၃	၁၃၂	၂၀၅	၇၃.၂၂%	
၃	ကရင်	၂	၇	၂၈	၄၅၂၆	၁၃၉၂	၅၉၁၈	၄၁၉၉	၁၁၆၇	၅၃၆၆	၃၂၇	၂၂၅	၅၅၂	၉၀.၀၅%	
၄	ချင်း	၂	၅	၉	၁၁၁၆	၁၈၄၄	၂၉၆၀	၉၈၃	၁၂၇၁	၂၂၅၄	၁၃၃	၅၇၃	၇၀၆	၇၆.၁၅%	
၅	စစ်ကိုင်း	၈	၃၄	၇၂	၁၀၉၆၈	၅၈၆၀	၁၆၈၂၈	၉၆၅၂	၄၁၅၇	၁၃၈၀၉	၁၃၁၆	၁၇၀၃	၃၀၁၉	၈၂.၀၆%	
၆	တနင်္သာရီ	၃	၁၀	၂၈	၃၁၆၇	၁၅၉၈	၄၇၆၅	၃၀၂၂	၁၃၃၂	၄၃၅၄	၁၄၅	၂၆၆	၄၁၁	၉၁.၃၇%	
၇	ပဲခူး(အရှေ့)	၂	၁၄	၆၃	၁၂၆၅၆	၄၅၄၉	၁၇၂၀၅	၁၁၉၉၁	၃၅၈၉	၁၅၅၈၀	၆၆၅	၉၆၀	၁၆၂၅	၉၀.၅၆%	
၈	ပဲခူး(အနောက်)	၂	၁၄	၅၆	၈၈၆၇	၃၇၈၂	၁၂၆၄၉	၈၄၂၈	၃၀၇၆	၁၁၅၀၄	၄၃၉	၇၀၆	၁၁၄၅	၉၀.၉၅%	
၉	မကွေး	၅	၂၄	၈၁	၁၃၆၃၂	၈၅၂၀	၂၂၁၅၂	၁၂၆၅၃	၆၆၈၉	၁၉၃၄၂	၉၇၉	၁၈၃၁	၂၈၁၀	၈၇.၃၁%	
၁၀	မန္တလေး	၇	၂၈	၁၃၉	၂၃၆၃၀	၁၃၆၀၅	၃၇၂၃၅	၂၂၅၅၅	၁၁၂၀၄	၃၃၄၅၉	၁၃၇၅	၂၄၀၁	၃၇၇၆	၈၉.၀၆%	
၁၁	မွန်	၂	၁၀	၄၆	၉၂၁	၂၆၉၆	၁၁၉၁၇	၈၉၁၅	၂၂၉၂	၁၁၂၀၇	၃၀၆	၄၀၄	၇၁၀	၉၄.၀၄%	
၁၂	ရခိုင်	၅	၁၇	၁၂၈	၂၃၃၃၁	၂၂၆၉	၄၅၆၀၀	၂၂၆၇၂	၁၈၉၄၉	၄၁၆၂၁	၆၅၉	၃၃၂၀	၃၉၇၉	၉၀.၂၅%	
၁၃	ရန်ကင်း	၄	၄၄	၁၀၅	၂၂၂၉၄	၁၅၅၆	၃၇၅၅၀	၂၀၉၆၆	၁၂၃၈၂	၃၃၃၄၈	၁၃၂၈	၂၈၇၄	၄၂၀၂	၈၈.၈၁%	
၁၄	ရှမ်း(တောင်)	၃	၂၀	၈၉	၁၁၇၅၀	၅၄၁၃	၁၂၃၆၃	၁၁၂၀၉	၄၄၆၁	၁၅၆၇၀	၅၄၁	၉၅၂	၁၄၉၃	၉၁.၃၇%	
၁၅	ရှမ်း(မြောက်)	၆	၁၆	၂၆	၄၂၉၆	၂၃၁၀	၆၆၀၆	၄၀၅၁	၁၈၅၆	၅၉၀၇	၂၄၅	၄၅၄	၆၉၉	၈၉.၄၂%	
၁၆	ရှမ်း(အရှေ့)	၃	၁၀	၁၇	၁၄၈၈	၁၂၂၇	၂၇၁၅	၁၄၃၂	၁၀၀၆	၂၄၃၈	၅၆	၂၂၁	၂၇၇	၈၉.၀၀%	
၁၇	ဧရာဝတီ	၆	၂၆	၂၄၇	၃၀၅၃၄	၉၇၉၃	၄၀၃၂၇	၂၉၁၈၈	၈၀၃၄	၃၇၂၂၂	၁၃၄၆	၁၇၅၉	၃၁၀၅	၉၂.၃၇%	
၁၈	နေပြည်တော်	၂	၈	၅၂	၁၀၉၇၅	၆၂၅၃	၁၇၂၂၈	၁၀၆၂၄	၅၄၆၈	၁၆၀၉၂	၃၅၁	၇၈၅	၁၁၃၆	၉၃.၄၁%	
၁၉	နိုင်ငံခြား	၀	၀	၂၀	၀	၃၉	၃၉	၃၄	၃၄	၀	၅	၅	၈၇.၁၈%		
ပြည်ထောင်စုချုပ်		၆၈	၃၀၇	၁၂၅၈	၂၀၀၈၄၄	၁၁၁၅၈၀	၃၁၂၄၂၄	၁၉၀၁၅၂	၉၁၀၉၇	၂၈၁၂၄၉	၁၀၆၉၂	၂၀၄၈၃	၃၁၀၇၅	၉၀.၁၂%	

မှတ်ချက်။ စာမေးပွဲကျင်းပသည့်မြို့နယ်ဦးရေသာ ဖော်ပြထားပါသည်။

ပထမ မင်္ဂလာ

ရွှေချီးဖြူ

သဘောရှိ
ဘယ်သူမှန်တယ်၊ ဘယ်သူမှားတယ် ကျွန်တော် ဘာမှမပြောလိုဘူး။ သူမှန်တယ်ထင်တာ သူလုပ်။ ရတယ်။ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့အကျိုးဆက်ကို သူပဲစိစား ခံစားရမှာပဲ။ ဒါပေမဲ့ အချို့ရွေးချယ်မှု၊ ဆုံးဖြတ်မှု တွေက သူလုပ်ပုံကိုပုံတစ်ခုတည်းနဲ့ မပြီးဘူးခင်ဗျ။ နောက်ဆက်တွဲ ဒိုမီနီသီအိုရီသဘောက ဆက်ကာဆက်ကာ ရိုက်ခတ်ပြုလဲစေတာမျိုးတွေ အများကြီးဖြစ်ပေါ်တဲ့ သဘောလက္ခဏာရှိတယ် လေ။ ပေါက်ပင်ဘာလိုကိုင်ရတယ်ဆိုတာ အကြောင်းရင်းတစ်ခုတည်းမကဘူး။ အကြောင်း ပေါင်းစုံပါဝင်နေကြပါတယ်။ ဒီသဘောကို ကလေး ဘဝက သင်ယူခဲ့ရတယ်။ မိုးဘာလို့ရွာရတယ်၊ ဖားအော်လို့ရွာရတယ်ဆိုတာကတော့ တစ်စုံတစ်ခု အကြောင်းအကျိုးသဘောမျိုးတွေ ရှိတတ်ကြတယ် လို့ပဲ X လို့ ဖော်ပြတာပါ။ ဂဏန်းပုံသေ ၁၂၊ ၂၄၊ ၃၆ မဟုတ်လို့ သိပုံနည်းမကျဘူး။ ကလေးတွေကို အတွေးအခေါ်လွှဲအောင် ဆွဲဆောင်ရာရောက်တယ် ဘာဘာညာညာမချော်မိပါစေနဲ့။ ဖားအော်တာ လည်း မြွေကိုက်လို့ချည်း မဟုတ်ပါဘူး။

အကြောင်းတစ်ခုခုပြုရင် အကျိုးဆက်တွေက တစ်နွယ်ငင်တစ်စင်ပါ။ ဆက်ပြီးလွှဲကာပြုတ်ကာ အစုလိုက် အပြုံလိုက်ပါတတ်တယ်ဆိုတာကို နိုင်ငံ ရေးသမားက မြော်မြော်မြင်မြင်သိဖို့ကောင်းတယ်။ နားလည်ရမယ်။

လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ
ဘယ်ဗျာ နိုင်ငံရေးအားပြိုင်တာမနိုင်ရင် လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး ဆက်ပြီးတိုက်မယ် ဆိုတာအတွေးအခေါ်မှာ အင်မတန်နိမ့်လွန်းပါတယ်။ နိုင်ငံရေးပညာ သူညပါပဲ။

လီနင်၊ မော်စီတို့၊ ဟိုချီမင်း၊ ကက်စ်ထရို၊ အားကျစရာကောင်းတဲ့ မာ့စ်ဝါဒီ သူရဲကောင်းနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်တွေ တော်လှန်ရေးအောင်မြင်ခဲ့ကြ တယ်ပေါ့။ သူတို့ကိုကြည့်ပါ။ ကြံရည်ဖန်ရည်၊ ဉာဏ်ရည်၊ နိုင်ငံ၊ ပြည်သူ့အတွက် ယုံကြည်ချက် ဒါတွေအတုယူရဲ့လား။ ဒါကို ပုံသေကူးချတဲ့ သခင်စိုး လည်း မှားမှန်းသိလို့ ငြိမ်းချမ်းရေးယူခဲ့ရတာပဲ။ ဒါကြောင့် အသက်ရှည်ရှည်နေရပြီး ရာဇဝင်မရိုင်း တာ။ သခင်သန်းထွန်း၊ သခင်ဇင်၊ သခင်ချစ်တို့လည်း တောထဲတောင်ထဲ သွေးပင်လယ်ဝေခဲ့ကြတာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော် တော်လှန်ရေးလုပ်ခဲ့တာရဲ့ ရလဒ်အဖြစ်ပါပဲ။ သခင်ဗသိန်းတင်၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် ဟောင်း ကျော်စော၊ လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲဟာ ကလေးကစားစရာလို လွယ်လွယ်တော့ မရွေးချယ် သင့်ဘူးနော်။

ရှေ့မှာ သင်ခန်းစာတွေ အများကြီး။ စစ်ရေးနည်းလမ်းက သူ့အရွေးမှားရင်သေပေါ့။ သေပစေ။ သူ့သေတာနဲ့ မပြီးဘူးဗျ။ သူ့နောက်ကို အဟုတ်မှတ်ပြီး ရောယောင်လိုက်ပါတဲ့ ယောင်နန တွေက ကိုယ့်ကျင်းကိုယ်တူးပြီး ဆင်းသွားကြရတာ။ လူ့ဘဝကို တန်ဖိုးနားမလည်သူတွေဟာ ငြိမ်းချမ်း ရေးကို မျက်ကွယ်ပြုရင် အသေဆိုးနဲ့ တိုးခဲ့ကြ တာပဲ။

သမိုင်းဆိုတာ ထပ်ကာထပ်ကာကျော့ပြီး မှားမနေရအောင် သမိုင်းသင်ခန်းစာတွေ လေ့လာ သုံးသပ်တတ်ရမယ်လေ။ နိုင်ငံရေးဆိုတာ စိတ်ကူး ယဉ်လို့မရဘူး။

ပကတိအရှိ
အချက်အလက် ပကတိအမှန်တရားအရှိကိုပဲ အခြေခံတွေးခေါ်တွက်ချက်ရတဲ့ ပညာရပ်ပါ။ စိတ်ကူး ပေါက်ရာ ထလုပ်ရင် နောက်က တသီတတန်းကြီး

ဒုက္ခရောက်တာပေါ့။ ထိုင်းမှာလည်း ကွန်မြူနစ် သူပုန်ရှိခဲ့ပါတယ်။ မလေးရှားမှာလည်း ကွန်မြူနစ် သူပုန်ရှိခဲ့ဖူးတာပါပဲ။ အမြစ်ပြတ်အောင် စောစော ရှင်းပစ်လိုက်လေတော့ ထိုင်းတို့၊ မလေးရှားတို့ဟာ နိုင်ငံကို ဘယ်ပါတီတက်တက်၊ ဘယ်သူပဲအုပ်ချုပ် အုပ်ချုပ် ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းရှိတော့ ယနေ့အခြေ အနေမျိုးအထိ တိုးတက်တာပဲ။

ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်တယ်မဟုတ်လား။

လက်နက်ကိုင်ပုန်ကန်တော်လှန်ရေး အကြီး အသေး မီးကြွင်းမီးကျန်တွေကြောင့် မီးရှို့၊ လူသတ်၊ မိုင်းခွဲ၊ ပြန်ပေးဆွဲ၊ ဆက်ကြေးကောက်၊ တစ်ဗိုလ် တစ်မင်းလုပ်ချင်တဲ့ (ရေရှည်မမြော်မြင်တတ်ကြတဲ့) ပုဂ္ဂိုလ်အမျိုးမျိုးကြောင့် ပြည်သူ့အများ ဒုက္ခရောက် နေကြရတာပါ။ အမှန်မှာ အကြမ်းဖက်ဆူပူနှောင့်ယှက် မှု ရှိနေသမျှ၊ တရားဥပဒေမစိုးမိုးရင် နိုင်ငံထူထောင်ရေး က လုံးချာလည်လိုက်နေစမြဲပါပဲ။

ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိဘဲ ဘယ်နိုင်ငံမှ မတိုးတက်ပါ။

ဒီမိုကရေစီခေတ်ရော အရည်အသွေးမမီသူတွေ တက်ထိုင်ခဲ့ကြ။

တောခိုသူတွေ
စင်ပြိုင်အစိုးရဆိုပြီး သခင်သန်းထွန်းလည်း ဘဝင်မြင့်ခဲ့ဖူးတာပဲ။ တောထဲတောင်ထဲ လက် အောက်က လူယုံလုပ်ကြတာခံရပြီး အလန့်တကြား အသက်ထွက်သွားခဲ့ရတယ်။

ဗိုလ်မှူးကြီးစိန်မြဆိုသူလည်း တောခိုဖူးတာပဲ။ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ဝင် ဗိုလ်လကျာ၊ ဗိုလ်ဇေယျ၊ ဗိုလ်ရန်အောင်၊ ငယ်ငယ်တုန်းက လူကျော်လူမော် တွေပါ။ တိုင်းပြည်နဲ့ လူမျိုးအတွက်သာဆိုရင် အသက်ကုပမာနမထားဘဲ စွန့်စားရဲတဲ့ခေါင်းဆောင် တွေပါ။ အစဉ်အလာကိုယ်ရေးရာဇဝင် ကြည့်ညှိ လေးစားချစ်ခင်စရာကောင်းကြတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေပါ။ သို့သော် လက်နက်ကိုင်ပုန်ကန်တိုက်ခိုက်ခြင်းဆိုတဲ့ မှားယွင်းမှုအိပ်မက်ဆိုးက သူ့အမြင်ကို ဒုက္ခပေး လိုက်တဲ့အခါမှာတော့ သွေးအိုင်ထဲမှာ ကျဆုံးခဲ့ကြ ရရှာပါတယ်။ နှမြောစရာ၊ ဝမ်းနည်းကြေကွဲစရာ

လက်နက်ကိုင်ပုန်ကန်တော်လှန်ရေး အကြီးအသေး မီးကြွင်း မီးကျန်တွေကြောင့် မီးရှို့၊ လူသတ်၊ မိုင်းခွဲ၊ ပြန်ပေးဆွဲ၊ ဆက်ကြေး ကောက်၊ တစ်ဗိုလ်တစ်မင်းလုပ်ချင်တဲ့ (ရေရှည်မမြော်မြင်တတ် ကြတဲ့) ပုဂ္ဂိုလ်အမျိုးမျိုးကြောင့် ပြည်သူ့အများ ဒုက္ခရောက်နေကြ ရတာပါ။ အမှန်မှာ အကြမ်းဖက်ဆူပူနှောင့်ယှက်မှု ရှိနေသမျှ၊ တရားဥပဒေမစိုးမိုးရင် နိုင်ငံထူထောင်ရေးက လုံးချာလည်လိုက် နေစမြဲပါပဲ။ ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိဘဲ ဘယ်နိုင်ငံမှ မတိုးတက်ပါ

တိုးတက်တဲ့နိုင်ငံတွေဟာ ကွန်မြူနစ်ဝါဒ ဖြစ်ဖြစ်၊ အရင်းရှင်ဖြစ်ဖြစ်၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးလို့သာ၊ ငြိမ်းချမ်းလုံခြုံလို့သာ သူတို့နိုင်ငံတွေ တရွေ့ရွေ့နဲ့ တိုးတက်စည်ပင်သွားနိုင်ကြတာပဲလေ။

စတိုင်ကျ
ဒီသဘောအခြေခံတောင် သဘောမပေါက် (သို့မဟုတ်) တိုင်းပြည်တိုးတက်ဖို့၊ မတိုးတက်ဖို့က တိုက်စွ၊ တို့အရေး၊ တို့အလုပ်မဟုတ်။ ငါတို့က ဒေါ်လာကောင်းကောင်းပေးပြီးခိုင်းရင် ဘာမဆိုလုပ် မှာပဲဆိုတဲ့ သစ္စာဖောက်လောက်ကောင်မျိုးတွေရယ်၊ ယုံအောင်လိမ်ညာမြောက်ပေးရင် (ဟာဝာ)တက် အောင် ကမယ်ဆိုတဲ့ ဦးနှောက်နည်းလှတဲ့လူတွေ ရယ်။

နိုင်ငံရေးဆိုတာ ကိုယ်ကျိုးဘယ်သူမှမကင်း ပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ နိုင်ငံတော်အတွက် အသက် ကိုတောင် သစ္စာဆိုအဓိဋ္ဌာန်ပြုပြီး ထမ်းရွက်နေကြ သူတွေလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ ရှိနေကြပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ရှေ့ကလူတွေက စွန့်ပြီးမစားခဲ့ကြပါဘူး။ ခုခေတ်လူတချို့က မစွန့်ဘဲနဲ့ စားနေကြတယ် စသဖြင့် သွားပုပ်လေလွင့် ပုတ်ခတ်ထိုးနှက်တာကို အဟုတ်မှတ်ကာ ဩဘာလက်ခုပ်တီးသူတွေက တီးနေလေရဲ့။ (သူ့လူကိုကာဖို့ သူများကို လက်ညှိုး ထိုး) ဘာကိုယ်ကျိုးမှ မစွန့်ခဲ့ဖူးဘဲနဲ့ ထိုင်ခုံပေါ် အမိန့်သား စတိုင်ကျကျ ခပ်တည်တည်ဝင်ထိုင် ကြတဲ့ အချောင်နို့ကိုင်နိုင်ငံရေးသမားတွေကြောင့် မြန်မာ့နိုင်ငံရေးလောက ပြည်သူတွေ စိတ်ပျက် လက်ပျက်ဖြစ်ခဲ့ကြရပေါင်း များပါပြီ။ ဒီမိုကရေစီ ပါလီမန်ခေတ်ရော၊ တစ်ပါတီစနစ်ရော၊ ပါတီစုံ

သမိုင်းဖြစ်ရပ်မှန် သင်ခန်းစာတွေပါ။ လိုရင်းပဲ သိသာရုံတင်ပြတာပါ။

အမှားဆိုတာ နောက်လူတွေ ရှောင်ဖို့ပါပဲ။ အမှားရဲ့ ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်တွေကတော့ နိုင်ငံကော ပြည်သူတွေပါ ကြီးကြီးမားမား ထိခိုက် နစ်နာခဲ့ရတာမျိုးပါ။

နိုင်ငံရေးပဲဖြစ်ဖြစ်၊ စစ်ရေးပဲဖြစ်ဖြစ် သေချာ ပေါက် လိုက်နာကျင့်သုံးကြရတဲ့ အခြေခံဥပဒေသ နိယာမဆိုတာတွေ ရှိပါတယ်။

ဥပမာ- စစ်ရေးကိစ္စဆိုပါတော့-
“He will win who knows when to fight, and when not to fight.”

“စစ်ပွဲမှာ ဘယ်သူနိုင်မလဲဆိုရင် ဘယ်အချိန်မှာ တိုက်ရမယ်၊ ဘယ်အချိန်မှာ မတိုက်သင့်ဘူးဆိုတာ သိတဲ့သူကနိုင်မှာပဲ”တဲ့။

လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၂၄၀၀ ကျော်ကတည်းက တရုတ်စစ်သူကြီး ဆွန်ဇုက ပြောခဲ့တာ။ အခုအထိ မှန်နေတုန်းပါပဲ။

အနိုင်အရှုံး
“Victorious warriors win first and then go to war, while defeated warriors go to war first and then seek to win.”

“အောင်မြင်တဲ့ စစ်တပ်က အောင်ပွဲရမှာ သေချာမှသာ စစ်တိုက်တယ်။ ရှုံးတဲ့ဘက်ကတော့ စစ်တိုက်တာအရင် (တော်လှန်ရေးနေ့ဦး)လုပ်ပြီး အောင်မြင်မလား စမ်းတဝါးဝါး ရှာဖွေခဲ့မိတယ်”တဲ့။

ဘယ်အချိန်တိုက်ရင် အောင်မြင်မှုရမှာလဲ။ ဘယ်အချိန်မျိုးတွေဆိုရင် မတိုက်ရဘူးလဲ (အချက်

အလက် အခြေအနေမှန် တိတိကျကျ လက်ဆုပ် လက်ကိုင် ရေရေရာရာဘာမှမရှိ) မသိဘဲ လက်နက် ကိုင် ပဋိပက္ခလမ်းကြောင်းကို လိုက်ခဲ့တယ်။ နက်ဖြန်သန်ဘက်ခါပဲ တစ်နိုင်ငံလုံးကို သိမ်းပြီး အစိုးရပြန်ဖြစ်တော့မလိုလို လေလှိုင်းသံမှာ ငြာသံ ပေးတာနဲ့ တကယ်မဖြစ်လာဘူး။

စစ်ဆိုတာ အောင်ပွဲမရချရမှာ သေချာမှ တိုက် ရတယ်။ ဒါက စစ်ပညာနားလည်တတ်ကျွမ်းသူတွေ သုံးသပ်ချင့်ချိန် ဆုံးဖြတ်ရတဲ့အလုပ်။

နိုင်ငံသလား၊ ရှုံးနိုင်သလား မသဲကွဲဘဲနဲ့ နောက်ကဖင်တွန်းလွှတ်လို့ ထွက်ထွက်ဆိုတာ ကြောင့်သာ ထွက်ခဲ့ရတဲ့အုပ်စုဟာ တိုက်ပွဲဝင် စစ်ပညာမပြည့်စုံပါ။

ဗေဒင်မေးနေစရာမလိုပါ။

မရှုမလှရှုံးမှာလား။ ခွက်ခွက်လန်အောင် ရှုံးမှာလား။ ကံဆိုးခြင်းနဲ့ ကံအဆိုးဆုံးအခြေအနေ ကျရောက်ရခြင်း တစ်ခုခုနဲ့သာ မုချမသွေ ရင်ဆိုင် တိုးရပေမှာပဲ။

သေနင်္ဂဗျူဟာ စစ်ကျမ်းမှာ အခန်း (၁၃)ခန်းရဲ့ ရှေ့ဆုံးအခန်း (၁) ရဲ့ ပထမဦးဆုံးစာပိုဒ်က ဒီလိုဆို ပါတယ်-

“စစ်ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်အတွက် သေရေး ရှင်ရေးတမျှအရေးကြီးလှသော ကိစ္စတစ်ရပ် ဖြစ်၏။ စစ်သည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်ရှင် ရေးနှင့်လည်းကောင်း၊ သေကျေပျက်စီးရေးနှင့် လည်းကောင်း သက်ဆိုင်လျက်ရှိရှိမျှမက နိုင်ငံတော်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကိုလည်းကောင်း၊ ပျက်သုဉ်းရေးကိုလည်းကောင်း ဖြစ်ပေါ်စေ နိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် စစ်၏သဘောကို စေ့စပ် သေချာသိသင့်ပါ၏။”

စီအာရိုပီအိပ်ချ်၊ အင်န်ယူဂျီ၊ ပီဒီအက်ဖ် စတဲ့ အဝေးက ကြိုးဆွဲရုပ်သေးတွေက ညွှန်ကြားစေခိုင်း နေတာရဲ့ တိတိကျကျ အန္တိမရည်ရွယ်ချက်က ဘာလဲ။

(၂) ချက် ရှိပါတယ်-

(၁) မြန်မာပြည်ကို ဖျက်ဆီးဖို့၊

(၂) ပြည်သူတွေ ပြာပုံတိုးရတဲ့ ခွေးဘဝလို မွဲပြာကျ ဆင်းရဲဒုက္ခကပ်ဆိုးဆိုးစေဖို့၊ ဒါပါပဲ။

တိုင်းပြည်တိုးတက်စေရန် မရည်ရွယ်ပါ။ တိုင်းပြည်အေးချမ်းအောင် မလိုလားပါ။

ပြည်သူများ ချမ်းသာလုံခြုံရေးအလိုမရှိ။

အမှန်းဆိုက်အောင် ကုန်းတိုက်မယ်။ အချင်း ချင်းမစည်းလုံးအောင်သွေးထိုးမယ်။ ပြည်သူချင်း အမှန်းအမျက်အာယာတပွားအောင် သပ်လျှိုသွင်း မယ်။ ညီညွတ်မှာကို မလိုလား။ တိုးတက်ကြီးပွားမှာ ကို လုံးဝမဖြစ်စေရ။

အရိပ်လည်း မြင်နေရပြီ။ အကောင်လည်း ထင်ရှားပြီ။

နိုင်ငံရေးမှာ လိမ်ညာခိုးပုဂ္ဂိုလ်မသမာမှုကို ပြုရက် ရုံသာမက စစ်ရေးမှာပါ ယုတ်မာရက်စက်၊ ပြည်သူ ကို လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်လာတဲ့ နိုင်ငံရန်စွယ်၊ ပြည်သူ့ရန်သူတွေကို သံယောဇဉ်ဖြတ်ကြပါစို့။

မိုက်သူကိုရှောင်

ဘယ်သူမပြုမိမိမှုကို အကူအညီအထောက်အပံ့ ပေးမိနေရင် သူ့အပူက ကိုယ့်ကိုပါ လောင်မြိုက်စေပါ လိမ့်မယ်။ အသေဝန်စာစာလာနဲ့တဲ့။ မိုက်သူဆိုတာ ဝေးဝေးရှောင်ပါလို့ မြတ်စွာဘုရားရဲ့ မင်္ဂလာတရား တော် (၃၈) ချက်မှာ အမှတ်စဉ် (၁) ပထမဆုံး အဓိကအချက်ဖြစ်တာကို သတိရပါ။ လူမိုက်နဲ့မရော လေနဲ့နော်။ ဝေးဝေးရှောင်မှ ဒုက္ခကင်းကြမယ်။ ကိုယ့်လမ်းကိုယ်သွားရမယ်။ သူ့လမ်းသူသွားပစေတော့။ ။

နိုင်ငံတော်က လူငယ်လူရွယ်များအား ဘက်စုံထောင့်စုံမှ အရည်အသွေးမြင့်တင်ပေးရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေး

လားရှိုး ဧပြီ ၂

၂၀၂၂ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဖလား ကလပ်ပေါင်းစုံဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက လားရှိုးမြို့ လေ့ကျင့်ရေးအားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ပြောကြား

အခမ်းအနားတွင် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ယနေ့ နိုင်ငံတော်က လူငယ်လူရွယ်များကို ဘက်စုံထောင့်စုံမှ အရည် အသွေးမြင့်တင်ပေးရန် အလေးထားဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိသည်။ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော လူငယ်အဖွဲ့အစည်းများကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် နိုင်ငံများသည် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ကလပ်ပေါင်းစုံဘတ်စကက်ဘော ပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အားကစားသမား များအနေဖြင့် စည်းကမ်းချက်များကို လက်ခံကျင့်သုံး ပြီး အားကစား၏အဓိပ္ပာယ်ကို ပေါ်လွင်အောင်

အလေးထားယှဉ်ပြိုင်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲတွင် တရားသဖြင့် ယှဉ်နိုင်အောင်ကြိုးပမ်း ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်ထားရှိပြီး မိမိအသင်း အနိုင်ရရှိ အောင် တရားမျှတစွာယှဉ်ပြိုင် ကြိုးစားကြရန်၊ အားကစားသမားကောင်း စိတ်ဓာတ်ထားရှိပြီး အနိုင်အရှုံးသည် ပဓာန၊ ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းသည် အဓိက ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ယှဉ်ပြိုင်မှုတိုင်းကို အလေးထားယှဉ်ပြိုင်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်း၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်နိုင်နိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားအသင်းများကို နှုတ်ဆက် ကြပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစား ၁၁ သင်းအား ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးတို့က ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၅၅ သိန်း ပေးအပ်ရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားအသင်း များကိုယ်စား ကိုးကန့်အသင်းက လက်ခံရယူသည်။ ဆက်လက်၍ ဘင်ခရာတပ်ဖွဲ့၊ Fitness Dance အဖွဲ့၊ သရုပ်ပြအဖွဲ့တို့ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က



ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေ တစ်ဖွဲ့လျှင် ကျပ် ငါးသိန်းစီ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ကလပ် ပေါင်းစုံ ဖိတ်ခေါ်ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲကို ဧပြီ ၁

ရက်မှ ၄ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစား ၁၁ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေသုံးစွဲနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက် အသုံးပြုပေးချေသုံးစွဲနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆိုင်ရာလမ်းညွှန်ချက်၊ Designated Banks ခွင့်ပြုမှု အခြေအနေ၊ လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု၊ ယွမ်/ကျပ်စာရင်းဖွင့်လှစ်မှုအခြေအနေ၊ ဘဏ်လမ်းကြောင်းအား မဖြစ်မနေသုံးစွဲရာတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု၊ ED ပို့ကုန် ရငွေအတွက် ကုန်သည်များ၏တင်ပြချက်များနှင့် ကုန်သည်များ၏တင်ပြချက်အရ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရန်လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



ထို့နောက် Bank of China Hong Kong Limited, Yangon Branch, Industrial and Commercial Bank of China Limited, Yangon Branch တို့က စမ်းသပ်ကာလအတွင်း တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲ များ တင်ပြကြပြီး ယွမ်/ကျပ်အတွက် ထပ်မံ ခွင့်ပြုချက်ရရှိသော CB Bank PCLU ဧရာဝတီဘဏ်၊ ယူအေဘီဘဏ်၊ မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ် ဘဏ် လေးဘဏ်နှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ကုန်သွယ် ရေးဦးစီးဌာန၊ မူဆယ်-နမ့်ခမ်းနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်ကြီးများအသင်းနှင့် ကွမ်းလုံ- ဟိုပန်း- ချင်းရွှေဟော်-လောက်ကိုင် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်ကြီးများအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက် အသုံးပြုပေးချေ သုံးစွဲနိုင်ရေးအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး

ဗဟိုကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ရန်နောင်စိုးက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် တရုတ်- မြန်မာနှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးတွင် ယွမ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြု၍ ဘဏ်လမ်းကြောင်းအသုံးပြု ငွေပေးချေနိုင်ရန် ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုမိန့်ရတတ်များအဖြစ် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ ICBC၊ Yangon Branch နှင့် BOC၊ Yangon Branch တို့ကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်။ ယွမ်/ကျပ်တိုက်ရိုက်အသုံးပြု၍ ငွေပေးချေမှု များ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရာ၌ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်နိုင်ရန်၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန်ချောမွေ့စေရန်၊ နိုင်ငံငွေပေးချေမှုနှင့် စာရင်း ရှင်းလင်းမှုစနစ်များ လွယ်ကူချောမွေ့စေရန်၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာအပေါ် မှီခိုမှုလျှော့ချပြီး

ဈေးကစားမှုကိုတားဆီးနိုင်ရန်၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု စာရင်းအချက်အလက်များရရှိစေခြင်းဖြင့် စီးပွားရေး ဆိုင်ရာစီမံချက်များ ချမှတ်နိုင်စေရန်နှင့် ပြည်တွင်း သုံးငွေကြေးများ သုံးစွဲမှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်စေရန် ဖြစ်သည်။

တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြေပြင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအခက်အခဲများ ကို ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန် မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီက ဦးဆောင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် မူဆယ်-နမ့်ခမ်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၊ ကွမ်းလုံ-ဟိုပန်း-ချင်းရွှေဟော်-လောက်ကိုင် နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၊ ကုန်သွယ် ရေးဦးစီးဌာန၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတို့ဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ်တွင် ယွမ်/ကျပ်ဖြင့် ဘဏ်လမ်းကြောင်းအသုံးပြု တိုက်ရိုက်ပေးချေမှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်သည်များ လျင်မြန်အဆင်ပြေ စွာ အသုံးပြုနိုင်မှု ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ မြှင့်တင်နိုင်စေရန် ခွင့်ပြုချက်ရတတ် (Designated Bank) များအဖြစ် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များကို ထပ်မံတိုးချဲ့ခွင့်ပြုခြင်း ဖြစ်သည်။ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များကို ခွင့်ပြုရာတွင် တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးမြို့များ၌ ဘဏ်ခွဲရှိသည့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားခွင့်လိုက်စင်ရ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များကို ခွင့်ပြုခြင်းဖြစ်ပြီး CB Bank PCLU ဧရာဝတီဘဏ်၊ ယူအေဘီဘဏ်နှင့် မြန်မာ့ရှေ့ဆောင်ဘဏ်တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယွမ်/ကျပ်တိုက်ရိုက်ငွေပေးချေမှု ဆောင်ရွက် ရာတွင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အပြင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် များကို အားဖြည့်ခွင့်ပြုပေးခြင်းဖြင့် ကုန်သည်များ အနေဖြင့် ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်စရာ ဘဏ်များ ရှိလာပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ မြန်ဆန်ချောမွေ့ လာမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

သန့်ရှင်းသာယာသပ်ရပ်ရေးနှင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးသည် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနမှူးများနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်း က သာကေတမြို့နယ် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်နှင့် သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်တို့တွင် စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် သာကေတမြို့နယ် ၁၀/

တောင်ရပ်ကွက် ရှုခင်းသာမြို့ပတ်လမ်းနှင့် အတွင်းရှုခင်းသာလမ်း ထောင့်၌ မြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ အမှတ်(၉) ရပ်ကွက် ရှုခင်းသာလမ်းတွင် အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)မှ ဆောင်ရွက်သော မြို့နယ်ခန်းမတည်ဆောက်ပြီးစီးမှု၊ ဝင်းအတွင်း စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် မြို့နယ် ခန်းမရှေ့ မီးသတ်ရေဂုတ် (Fire Hydrant)နှင့် ရေပိုက်လိုင်းများ ဆက်သွယ်ထားမှုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ် (၉၂)ရပ်ကွက် ပဲခူးမြစ်လမ်းနှင့် ကျွန်းရွှေဝါလမ်းထောင့် ယုဇနဥယျာဉ် မြို့တော်အိမ်ရာရှေ့ မြို့နယ်ခန်းမတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကိုလည်းကောင်း၊

ကနောင်မင်းသားကြီးလမ်းတစ်လျှောက် စည်ပင်သာယာဝန်ထမ်း များဖြင့် လမ်းဘေးဝဲ/ယာ မြက်ပင်ချုံနွယ်များ ရှင်းလင်းနေမှု၊ ရေမြောင်းများအတွင်း အမှိုက်နှင့်နန်းများ ဆယ်ယူရှင်းလင်းနေမှုကို လည်းကောင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် ၁၂ ရပ်ကွက် မင်းရဲ ကျော်စွာလမ်းပေါ်ရှိ မြို့နယ်ခန်းမတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကိုလည်းကောင်း၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းရှိ ပြည်ထောင်စုအိမ်ရာဝင်းရှေ့ ရေမြောင်းအား ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရန် Excavator ယန္တရား ယာဉ်များဖြင့် မြောင်းချေးများ၊ သဲမြေများ၊ အမှိုက်များကို ဆယ်ယူ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အိမ်ရာဝင်းအတွင်း ဝန်ထမ်းလိုင်းခန်း တို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာ့ပဋိပက္ခပေါင်းစုံ၏ အရင်းအမြစ်နှင့် မတည်မငြိမ်ဖြစ်မှု၏တရားခံ

မိုးမြင့်

ယူကရိန်း- ရုရှားစစ်မှာ ယူကရိန်းကို မြောက်ပေး၊ sanctions ပေါင်းစုံ အထောက်အပံ့မျိုးစုံနဲ့ ကမ္ဘာပတ်အဖော်ညှိ၊ ကမ္ဘာ့ပြဿနာအဖြစ် မရမက ဖန်တီးနေတဲ့ အမေရိကန်ကြီးဟာ မြန်မာနိုင်ငံဘက် တစ်မျိုးတစ်ဖုံနဲ့ လှည့်လာပြန်ပါပြီ။

မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် မဟုတ်မတရားစွပ်စွဲချက် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက ဟိုလိုကော့စ် အထိမ်းအမှတ်ပြတိုက်မှာ Burma's path to genocide ဆိုတဲ့ မြန်မာအမည်ကိုသုံးပြီး မြန်မာ့ တပ်မတော်အနေနဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းမှာ ရှိတဲ့ ဘင်္ဂါလီအသိုက်အဝန်းအပေါ် လူမျိုးတုံး သတ်ဖြတ်၊ လူသားမျိုးနွယ်အပေါ် ကျူးလွန်တဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် နေ့မတိုင်မီလေးမှာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် မဟုတ် မတရားစွပ်စွဲချက်နဲ့ပတ်သက်ဆက်နွယ်တဲ့ ကိစ္စရပ် တွေကို တင်ပြလိုပါတယ်။

ဒီစွပ်စွဲချက်ဟာ နိုင်ငံတကာအရေးမှန်သမျှ မဟုတ်တာကို အဟုတ်လုပ်၊ ကလိမ်စေ့ငြိမ်းဆင် ပါဝင်ပတ်သက်နေတဲ့ အမေရိကန်နိုင်ငံအနေနဲ့ ကိုယ့်ပယောဂနဲ့ကိုယ်၊ ကိုယ်ရှူးကိုယ်ပတ်ဘဝ ရောက်နေတဲ့အချိန်အခါနဲ့လည်း တိုက်ဆိုင်နေပါတယ်။ ရေနံအတွက် ရတက်မအေး မဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ သမ္မတဘိုင်းဒင်အစိုးရဟာ သိက္ခာဆယ်တဲ့အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာမရှိတဲ့လူမျိုးကို လိမ်လည်ပြီး “ရို” အရေးကို ပြန်လည်ပွဲထုတ်လာခြင်းဟာ နိုင်ငံနဲ့ နိုင်ငံသားတွေအတွက်တော့ အထူးဂရုစိုက်စရာ မလိုပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ပေါ့လို့တော့မရ၊ သတိတော့ ထားရမယ့်ကိစ္စတစ်ခုဖြစ်နေပါတယ်။ “ရို” တွေကို လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်ပါတယ်ဆိုပြီး ဆားဗီးယားလို အဖြစ်မျိုးရောက်အောင် အကွက်ချတဲ့သဘောမျိုး ပုံဖော်လာနေတာ တွေ့ရပါတယ်။

ဖြစ်ထွန်းလာတဲ့ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးကို နှောင့်နှေးစေလိုတာလား

ဒီကိစ္စဟာ လတ်တလော အရှေ့အလယ်ပိုင်း ရေနံသုဋ္ဌေး၊ အမေရိကန်ရဲ့မဟာမိတ် ဆော်ဒီ အာရေဗျနဲ့ မြန်မာနဲ့နိုင်ငံဆက်ဆံရေးဖြစ်ထွန်းမှု ရဲ့ နောက်ဆက်တွဲဂယက်တစ်ခုလို့လည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ မြန်မာ - ဆော်ဒီဆက်ဆံရေးခြေလှမ်းကို အမေရိကန်အနေနဲ့ အလွန်အလေးအနက်ထားမှန်း သိသာပါတယ်။ မြန်မာနဲ့ “ရို” အရေးမှာ sensitive ဖြစ်လွန်းတဲ့ အစွဲလားနိုင်ငံတွေ ယခုလို မြန်မာနဲ့



၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၉ ရက်က အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ Qalat မြို့ ဆေးရုံတစ်ရုံအား ဗုံးခွဲ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို တွေ့ရစဉ်။

အလွမ်းသင့်လာတာကို အမေရိကန်အနေနဲ့ ဘယ်လိုမှ ဖြေဆည်လို့မရတဲ့အတွက် ဆက်ဆံရေး နှောင့်နှေးသွားအောင် လုပ်ချင်တဲ့သဘောတွေ့နေ ရပါတယ်။

ဒီလို တစ်ဖက်သတ် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်တဲ့ စွပ်စွဲချက်ကို မြန်မာနိုင်ငံဘက်ကလည်း အကျိုး အကြောင်းညီညွတ်စွာနဲ့ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကန့်ကွက်၊ ပြတ်ပြတ်သားသားပယ်ချခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အမှန်တကယ်လည်း မတရားစွပ်စွဲ

ချက်ဖြစ်နေတဲ့အတွက် ပယ်ချကန့်ကွက်ရမယ့် ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်ဆိုင်နေတဲ့ ပြည်တွင်းကိစ္စရပ်အချို့နဲ့ ဆက်စပ်စဉ်းစားနိုင်

မြန်မာဘက် စကားဦးသန်းနေတဲ့အရေးမှာ အထက်ပါ ပြည်ပကိစ္စရပ်တွေအပြင် ပြည်တွင်း တိုက်ဆိုင်မှုတချို့နဲ့လည်း ဆက်စပ်နေတာ မြင်ရပါ လိမ့်မယ်။ တပ်မတော်နေ့နဲ့တိုက်ဆိုင်ပြီး ထိုးနှက် လာတာ၊ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုတချို့ ပြန်လည်ပြုလုပ်

ဖြစ်ပါတယ်။

ဩဇာပါဝါကျဆင်းလာနေပြီလား တကယ်က ယူကရိန်းကို အကြီးအကျယ် ထောက်ပံ့နေတဲ့ အမေရိကန်ဟာ ယူကရိန်း - ရုရှား စစ်ပွဲမှာ ဩဇာကျဆင်းလာနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ အမေရိကန်ရဲ့ပါဝါကျဆင်းလာရတဲ့အခြေအနေကို ပြန်ကြည့်ရင် ယူကရိန်းမှာရှိတဲ့ ဇီဝလက်နက် စက်ရုံက ဇီဝလက်နက်စီမံကိန်းကြီးကို ရုရှားတွေ သိမ်းပိုက်မိပြီး ကမ္ဘာ့ကျပြရာက စလိုက်တယ်လို့ ဆိုရပါမယ်။ ဒီစီမံကိန်းဟာ သမ္မတဘီကလင်တန် လက်ထက်ကတည်းက ဟီလာရီကလင်တန် ဖောင်ဒေးရှင်းရဲ့ ငွေကြေးအထောက်အပံ့ အမေရိ ကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အထောက်အပံ့တွေနဲ့ လုပ်ကိုင်နေတဲ့ ကမ္ဘာ့ဖျက်စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်ပါ တယ်။ ဒီစီမံကိန်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ရုရှားနဲ့ တရုတ်တို့ ရဲ့ စွပ်စွဲချက်တွေကို အမေရိကန်အနေနဲ့ တိတိ ကျကျ ပြန်လည်မဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းအပေါ် ကမ္ဘာက လက်ညှိုးထိုးစရာလည်း ဖြစ်နေပါတယ်။

နောက်တစ်ချက်က sanctions ကိစ္စ၊ ရုရှားဆီ က ရေနံနဲ့သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကိုမဝယ်ဖို့ အမေရိကန် ရဲ့တိုက်တွန်းချက်ကို ဥရောပနိုင်ငံတွေ မလိုက်နာနိုင် တဲ့ကိစ္စကလည်း ဥရောပနဲ့ အမေရိကန်တို့အကြား မှာ ကွဲလွဲချက်တစ်ခုဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါ့ပြင် ရုရှား ဆီက ရေနံကို လျှော့စျေးနဲ့ဝယ်ဖို့ကြံနေတဲ့ အိန္ဒိယ အပေါ် အမေရိကန်ရဲ့ ဝေဖန်မှုတွေကို AUKUS အဖွဲ့ဝင် အိန္ဒိယက ဂရုမစိုက်တဲ့သဘော ပြသနေ

မြန်မာဘက် စကားဦးသန်းနေတဲ့အရေးမှာ အထက်ပါပြည်ပကိစ္စရပ်တွေအပြင် ပြည်တွင်းတိုက်ဆိုင်မှု တချို့နဲ့လည်း ဆက်စပ်နေတာမြင်ရပါလိမ့်မယ်။ တပ်မတော်နေ့နဲ့တိုက်ဆိုင်ပြီး ထိုးနှက်လာတာ၊ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့ မှုတချို့ ပြန်လည်ပြုလုပ်လာတာနဲ့ ပြည်နယ်ဒေသတချို့မှာ ပြည်ပအထောက်အပံ့ရယူထားတဲ့ EAO အချို့ရဲ့ တိုက်ပွဲတွေ ဖန်တီးလာမှုတွေဟာ သာမန်သွေးရိုးသားရိုးတိုက်ဆိုင်မှုတော့မဟုတ်ဘူးလို့ မြင်မိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ICJ မှာ ဂမ်ဘီယာက မြန်မာအပေါ် ယခင်တရားစွဲဆိုထားတဲ့ကိစ္စကလည်း မရေမရာနဲ့ ပြီးပြတ်သေးတာ မဟုတ်ပါဘူး။ တရားစွဲသင့်/မသင့် လျှောက်လဲတဲ့အဆင့်ပဲ ရှိနေသေးတဲ့အနေအထားမှာ အမေရိကန်အနေနဲ့ ICJ အပေါ် ဝင်ရောက်လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်မှုတစ်ခုအဖြစ် မှတ်ယူစရာရှိလာပါတယ်။



အီရတ်နိုင်ငံ မိုဆူးလ်မြို့၌ စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အဆောက်အအုံများကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၁ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

လာတာနဲ့ ပြည်နယ်ဒေသတချို့မှာ ပြည်ပ အထောက်အပံ့ရယူထားတဲ့ EAO အချို့ရဲ့ တိုက်ပွဲ တွေ ဖန်တီးလာမှုတွေဟာ သာမန်သွေးရိုးသားရိုး တိုက်ဆိုင်မှုတော့ မဟုတ်ဘူးလို့ မြင်မိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ICJ မှာ ဂမ်ဘီယာက မြန်မာအပေါ် ယခင်တရားစွဲဆိုထားတဲ့ကိစ္စကလည်း မရေမရာနဲ့ ပြီးပြတ်သေးတာမဟုတ်ပါဘူး။ တရားစွဲသင့်/မသင့် လျှောက်လဲတဲ့အဆင့်ပဲ ရှိနေသေးတဲ့အနေအထား မှာ အမေရိကန်အနေနဲ့ ICJ အပေါ် ဝင်ရောက်လွှမ်းမိုး ခြယ်လှယ်မှုတစ်ခုအဖြစ် မှတ်ယူစရာရှိလာပါတယ်။

ယခုလို တိုက်ဆိုင်မှုတွေ၊ အကွက်ချမှုတွေအပြင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အမေရိကန်အနေနဲ့ ဒီလိုစွပ်စွဲ ချက်တွေကို ဘာကြောင့် အလောသုံးဆယ် သတ်မှတ်ပုံဖော်လာရပါသလဲ၊ ရုရှား- ယူကရိန်း စစ်ပွဲမှာ အမေရိကန်ရဲ့ ကျဆင်းနေပုံရတဲ့ ပါဝါ အချို့ကို ပြန်လည်ထိန်းညှိဖို့ ကြိုးစားလာခြင်းကို ထင်ဟပ်စေတဲ့ သဘောလား။ သုံးသပ်ရမှာ

ခြင်းဟာ စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်ပါတယ်။ မြေပူရာ ကင်းမှောင့်ဆိုသလို တရုတ်ကလည်း ရုရှားဆီက ရေနံကိုသာ ဝယ်ယူမှာဖြစ်ပြီး ရုရှား၊ တရုတ်နဲ့ အိန္ဒိယ ကုန်သွယ်အရောင်းအဝယ်မှာ ဒေါ်လာ အစား ရူဘယ်၊ ယွမ်နဲ့ရူပီးတို့နဲ့သာ တိုက်ရိုက် ရောင်းဝယ်ကြမယ်ဆိုတဲ့အချက်ဟာ အမေရိကန် အတွက်တော့ ဒေါ်လာနေဝင်ချိန်အလား တွေးဆ သုံးသပ်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာရပါတယ်။

ဒါ့ပြင် အိန္ဒိယနဲ့တူရကီက ရုရှားဆီက S 400 လေကာစနစ်တွေဝယ်ယူကိစ္စမှာ မဝယ်ဖို့နဲ့ အမေရိကန်ရဲ့ တိုက်လေယာဉ် F 35 နဲ့ အလံအထပ် လုပ်ဖို့ မက်လုံးပေးသိမ်းသွင်းရာမှာလည်း နှစ်နိုင်ငံ စလုံးက အမေရိကန်ရဲ့ အလိုဆန္ဒကို မနာခံကြပါဘူး။ ဒီလိုဆန့်ကျင်ဘက်တွေအားလုံးဟာ အမေရိကန် အတွက်တော့ အနာပေါ်တုတ်ကျ အခံရခက်တဲ့ အနေအထားတစ်ခုအဖြစ် မှန်းဆလို့ရပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၉ သို့ ❖

❖ စာမျက်နှာ ၈ မှ

သမိုင်းအမှန် အမေရိကန်ဂျီနီဆိုက်

ကမ္ဘာမှာ ဂျီနီဆိုက်နဲ့ပတ်သက်လာရင် အမေရိကန်သမိုင်းမှာလည်း ဌာနေ ရက်အင်ဒီးယန်းတို့အပေါ် အမေရိကန်တို့ ကျူးလွန်ခဲ့တဲ့ ဂျီနီဆိုက်ဖြစ်စဉ်တွေကို လျစ်လျူမရှုသင့်ပါဘူး။ ယခုလက်ရှိ အမေရိကန်တွေ နေထိုင်တဲ့ တိုင်းပြည်ဟာ ယခင် ရက်အင်ဒီးယန်းတိုင်းရင်းသားတို့ရဲ့ ဌာနေပါ။ အချက်အလက်နဲ့ မီဒီယာမှတ်တမ်းတွေအရ အမေရိကန် လွတ်လပ်ရေးရအပြီး ပြည်တွင်းစစ်ကာလအတွင်း အမေရိကန်ခေါင်းဆောင်တွေဟာ အင်ဒီးယန်းတွေနေထိုင်တဲ့ နေရာတွေကို နယ်မြေချဲ့ အကြိမ်ကြိမ် ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ပြီး ဌာနေအင်ဒီးယန်းတွေကို မောင်းထုတ်၊ ခေါင်းဆောင်စစ်သား အရပ်သားထောင်ပေါင်းများစွာကို လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်ခဲ့ကြတဲ့ သမိုင်းဖြစ်ရပ်မှန် ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။

တိုင်းရင်းသားတွေကို ခေါင်းဖြတ်၊ အရေခွံနှာပြီး သားရေဖိနပ်လုပ်တဲ့အထိ ရက်ရက်စက်စက် သတ်ခဲ့ကြလို့ အမေရိကန်စစ်သားတွေဟာ သားသတ်သမားအဖြစ် အမည်တွင်ခဲ့ကြပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေဟာ အစာရေစာဖြတ်ခံရလို့ ငတ်ပြတ်သေဆုံးခဲ့ကြရပါတယ်။ အတင်းအဓမ္မရွှေ့ပြောင်းခံရပြီး အင်ဒီးယန်းယဉ်ကျေးမှုပျောက်သွားရပါတယ်။ ထိုစဉ်က အမေရိကန်အစိုးရတွေရဲ့ အင်ဒီးယန်းတို့အပေါ် ပြုမူတဲ့ အပြုအမူတွေဟာ ဂျီနီဆိုက်ဖြစ်မှုမြောက်ခဲ့တယ်ဆိုတာ အငြင်းပွားဖွယ်ရာမရှိဘူးလို့ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။



လစ်ဗျားနိုင်ငံ၌ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် အဆောက်အအုံများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ဆိုမာလီယာပြည်တွင်းစစ်၊ ဘော့စနီးယားနဲ့ ကိုဆိုဗိုစစ်ပွဲတွေ၊ ဆူဒန်ပြည်တွင်းစစ်၊ အာဖဂန်စစ်ပွဲ၊ အီရတ်စစ်ပွဲ၊ နီပေါပြည်တွင်းစစ်၊ ပါကစ္စတန်ပြည်တွင်းစစ်တွေ၊ ဆာဟာရ ဆေးရုံလုံခြုံရေး၊ ယူဂန္ဓာအပါအဝင် အာဖရိကဦးချိုဒေသစစ်ဆင်ရေး၊ ဆီးရီးယားနဲ့ ယီမင်ပြည်တွင်းစစ်၊ အီရန်ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတစ်ယောက်ကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းအပါအဝင် ပါရှန်ပင်လယ်ကွေ့ပြဿနာ စတဲ့ ကမ္ဘာမှာဖြစ်ခဲ့သမျှ

အကြောင်းပြချက်နဲ့ အမေရိကန်နဲ့နေတိုးတပ်တွေ ယူဂိုဆလားဗီးယားနဲ့ ဆားဗီးယားကို ဝင်ရောက်ဖုံးကြံတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကလေးတွေ အစုလိုက်အပြုံလိုက်သေဆုံးခဲ့ရတဲ့ အဖြစ်အပျက်တွေ၊
- အီရတ်မှာ ဖျက်အားပြင်းလက်နက်တွေ အကြောင်းပြုမယ်ရှာဝင်တိုက်ခတ်တဲ့အတွက် အီရတ်ပြည်သူ တစ်သိန်းကျော်သေဆုံး၊ ကလေးငယ် ငါးသန်း မိဘမဲ့ဖြစ်ခဲ့ရမှု၊

ကောင်စီနဲ့ ဂျီနီဗာကွန်ဗင်းရှင်းပါ နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းတွေ၊ နိုင်ငံတကာသဘောတူညီချက် ကတိကဝတ်တွေကို ချိုးဖောက်ရာကျပြီး ကမ္ဘာလူသားအားလုံးမေ့ထားလို့မရတဲ့ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဂျီနီဆိုက်ကျူးလွန်မှုတွေ အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်တဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို အမေရိကန်ရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုအရေအတွက်ကို အခြား ရုရှား၊ တရုတ် စတဲ့နိုင်ငံတွေရဲ့ ပတ်သက်မှုနဲ့ နှိုင်းယှဉ်လေ့လာမယ်ဆိုရင် ကမ္ဘာမှာ အများဆုံးဖြစ်နေတဲ့အချက်ဟာ အံ့ဩဖွယ်ရာပါပဲ။

အချုပ်ပြောရရင် ယခုလို အမေရိကန်ရဲ့ ကြေညာချက်ဟာ ရုရှားကိုထိန်းချုပ်ဖို့၊ ယူကရိန်းကို တည်ကြည်လုပ်သလိုမျိုး တရုတ်ကိုထိန်းချုပ်ဖို့နဲ့ ကျနေတဲ့ပါဝါကို ပြန်တင်နိုင်ဖို့ မြန်မာကို အသုံးချလိုက်တဲ့ အကြံအစည်ပဲဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။ ဂျီနီဆိုက်ခေါင်းစဉ်ကိုသုံး၊ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ဖျက်ဆီးပြီး နိုင်ငံကိုပြိုကွဲအောင်လုပ်မယ့်အစီအစဉ်လို့ ယူဆရတဲ့အတွက် မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး သတိထားစောင့်ကြည့်ရမယ့် အနေအထားတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်တွင်းမှာ ပြည်ပကျူးကျော်စစ်ဖြစ်နိုင်ခြေနည်းပါးပေမယ့် ယခုလို အမေရိကန်ရဲ့ နှုတ်ကြောင်းပေးကြေညာချက်ကြောင့် ပြည်တွင်း အကြမ်းဖက်နဲ့ အချို့လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေ ပြန်လည်ခေါင်းထောင်လာနိုင်ပြီး မြန်မာပြည်တွင်းရေးမှာ ပိုပြီးမှန်တိုင်းထန်လာနိုင်စေတဲ့ သပ်လျှိုသွေးခွဲမှုတစ်ခုအဖြစ် သုံးသပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဤကမ္ဘာမှာ ပဋိပက္ခပေါင်းစုံရဲ့အရင်းအမြစ်နဲ့ မတည်ငြိမ် မငြိမ်းချမ်းမှုတွေရဲ့ တရားခံဟာ ဘယ်သူပါလဲ၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကို ခြိမ်းခြောက်နေတာ ဘယ်နိုင်ငံပါလဲဆိုတာ မြင်အောင်ကြည့်ကြပါစို့... ဟူ၍သာ။

နောက်တစ်ချက်က sanctions ကိစ္စ၊ ရုရှားဆီက ရေနံနဲ့သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကိုမဝယ်ဖို့ အမေရိကန်ရဲ့ တိုက်တွန်းချက်ကို ဥရောပနိုင်ငံတွေ မလိုက်နာနိုင်တဲ့ကိစ္စကလည်း ဥရောပနဲ့ အမေရိကန်တို့အကြားမှာ ကွဲလွဲချက်တစ်ခုဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါ့ပြင် ရုရှားဆီက ရေနံကို လျှော့ဈေးနဲ့ဝယ်ဖို့ကြံနေတဲ့ အိန္ဒိယအပေါ် အမေရိကန်ရဲ့ ဝေဖန်မှုတွေကို AUKUS အဖွဲ့ဝင် အိန္ဒိယက ဂရုမစိုက်တဲ့သဘော ပြသနေခြင်းဟာ စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်ပါတယ်။ မြေပူရာကင်းမှောင်ဆိုသလို တရုတ်ကလည်း ရုရှားဆီက ရေနံကိုသာ ဝယ်ယူမှာဖြစ်ပြီး ရုရှား၊ တရုတ်နဲ့ အိန္ဒိယ ကုန်သွယ်အရောင်းအဝယ်မှာ ဒေါ်လာအစား ရူဘယ်၊ ယွမ်နဲ့ရူပီးတို့နဲ့သာ တိုက်ရိုက်ရောင်းဝယ်ကြမယ်ဆိုတဲ့အချက်ဟာ အမေရိကန်အတွက်တော့ ဒေါ်လာနေဝင်ချိန်အလား တွေးဆသုံးသပ်မှုတွေဖြစ်ပေါ်လာရပါတယ်။

အမေရိကန်တို့ တိုက်ရိုက်ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့သော စစ်ပွဲများ ကမ္ဘာမှာဖြစ်ခဲ့သမျှစစ်ပွဲအားလုံးရဲ့ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ အမေရိကန်က တိုက်ရိုက်ကျူးကျော် သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်စွက်ဖက်မှုတွေနဲ့ပတ်သက်နေပါတယ်။ အမေရိကန်တွေ ပါဝင်စွက်ဖက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၀ သန်းလောက် သေဆုံးခဲ့ကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။ အနီးစပ်ဆုံး ဒုတိယကမ္ဘာစစ် နောက်ပိုင်း အမေရိကန်ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့တဲ့ စစ်ပွဲတွေနဲ့ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုတွေကိုပဲ လေ့လာကြည့်ကြရအောင်ပါ။
၁၉၄၆-၅၄ ပထမအင်ဒိုချိုင်းနားစစ်ပွဲ၊ ၁၉၅၀-၅၃ ကိုရီးယားစစ်ပွဲ၊ ၁၉၅၃ အီရန်မှာ အာဏာသိမ်းမှု၊ ၁၉၅၃-၅၅ လာအိုပြည်တွင်းစစ်၊ ၁၉၅၈ လက်ဘနွန်ပြဿနာနဲ့ ပြည်တွင်းစစ်၊ ၁၉၆၁ ကျူးဘားဝက်ပင်လယ်အော်တိုက်ပွဲ၊ ၁၉၆၄ ကွန်ဂိုပြည်တွင်းစစ်၊ ၁၉၆၅-၇၅ ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲ၊ ၁၉၆၅-၈၃ ထိုင်းကွန်မြူနစ်သူပုန်နှိမ်နင်းရေး၊ ၁၉၆၅-၆၉ ကိုရီးယားစစ်ပွဲ၊ ဒိုမီနီကန်ပြည်တွင်းစစ်နဲ့ ဘိုလီးဗီးယားပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှု၊ ကမ္ဘောဒီးယားပြည်တွင်းစစ်၊ တောင်ပိုင်းဗိုလ်ထပ်စစ်ပွဲ၊ ဆိုဗီယက်-အာဖဂန်စစ်ပွဲ၊ အီရန် ဓားစာခံပြဿနာ၊ လစ်ဗျားကို စစ်ရေးအရကျူးကျော်တိုက်ခိုက်မှုတွေ၊ ပနားမားနဲ့ ဟေတီနိုင်ငံတို့ကို ကျူးကျော်မှုတွေ၊ ပင်လယ်ကွေ့စစ်ပွဲ၊

စစ်ပွဲတွေဟာ တစ်နည်းမဟုတ်တစ်နည်း အမေရိကန် ပါဝင်ပတ်သက်တာချည်းပဲဆိုတာ တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။
အထက်ပါနိုင်ငံတွေမှာ ပါဝင်စွက်ဖက်မှုတွေကို ကြည့်ရင် စစ်ဘက်ကအာဏာသိမ်းမှုတွေမှာ CIA အနေနဲ့ ပါဝင်ကူညီခြင်း၊ စစ်ရေးအရတိုက်ရိုက်ပါဝင်ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍ စွက်ဖက်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်မီးထိုးပြီး ပဋိပက္ခတွေ ဖန်တီးခြင်း စတဲ့ နည်းလမ်းပေါင်းစုံနဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုတွေရှိခဲ့ကြောင်း တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
ဂျီနီဆိုက်အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်သည့် အမေရိကန်ကျူးကျော်စစ်များ ဒီလိုပါဝင်မှုတွေထဲက အထင်ရှားဆုံး ကျူးကျော်မှုတွေကို ဆက်လက်လေ့လာကြည့်ရင်-
- ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးပြီးခါနီးမှာ ဂျပန်နိုင်ငံ ဟီရိုရှီးမားနဲ့ နာဂါဆာကီမှာ အမေရိကန်က အဏုမြူဗုံးတွေကြဲချတဲ့အတွက် မြို့တွေပြာပဲ့ဖြစ်ပြီး လူပေါင်းနှစ်သိန်းခန့် သေဆုံးခဲ့ရမှု၊
- ၁၉၅၄-၅၅ အမေရိကန် - ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲမှာ တောင်နဲ့မြောက်နှစ်ဖက်စလုံးက ဗီယက်နမ် အရပ်သား နှစ်သန်းခန့် သေဆုံးခဲ့ရမှု၊
- ၁၉၉၉ ခုနှစ်က ကိုဆိုဗိုအယ်လ်ဘေးနီးယန်းတွေ လူမျိုးတုံးအသတ်ခံရမှုစိုးရိမ်လို့ဆိုတဲ့

- ယခုအချိန်ထိ လုံခြုံရေးကင်းမဲ့နေဆဲဖြစ်တဲ့ အာဖဂန်နစ္စတန်ကို ဒီမိုကရေစီနဲ့ လူ့အခွင့်အရေးအကြောင်းပြ အနစ် ၂၀ ကြာကျူးကျော်သိမ်းပိုက်ခဲ့တဲ့ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့တွေကြောင့် အာဖဂန်ပြည်သူ ၇၀၀၀၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ကြရတဲ့ကိစ္စ၊
- လစ်ဗျားပြည်တွင်းစစ်မှာ အမေရိကန်နဲ့ နေတိုးတပ်တွေ ဖုံးကြံတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လစ်ဗျားပြည်သူ သုံးသောင်းကျော် သေဆုံးခဲ့ရတဲ့အခြေအနေ၊
ထိုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်တွေဟာ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေး

ကမ္ဘာမှာဖြစ်ခဲ့သမျှ စစ်ပွဲအားလုံးရဲ့ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ အမေရိကန်က တိုက်ရိုက်ကျူးကျော် သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်စွက်ဖက်မှုတွေနဲ့ပတ်သက်နေပါတယ်။ အမေရိကန်တွေ ပါဝင်စွက်ဖက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၀ သန်းလောက် သေဆုံးခဲ့ကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။ အနီးစပ်ဆုံး ဒုတိယကမ္ဘာစစ်နောက်ပိုင်း အမေရိကန်ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့တဲ့ စစ်ပွဲတွေနဲ့ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုတွေကိုပဲ လေ့လာကြည့်ကြရအောင်ပါ။

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့အဖြစ် သင်္ချာဘာသာရပ် ဆက်လက်ဖြေဆို

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကို မတ် ၃၁ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တတိယနေ့အဖြစ် သင်္ချာဘာသာရပ်ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်းများ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုလျက်ရှိသည်။

စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု

စာမေးပွဲဖြေဆိုခြင်းမပြုမီ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများနှင့်အညီ နှာခေါင်း စည်းများ တပ်ဆင်လာစေခြင်း၊ အပူချိန်တိုင်းတာခြင်း၊ စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်များ မှန်/မမှန် စစ်ဆေးခြင်း များကို ဆရာ ဆရာမများက စနစ်တကျစစ်ဆေးခြင်း များကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ယင်းသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေး အတွက် ကျောင်းဝင်းအတွင်းနှင့် အပြင်များ၌ သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များက စနစ်တကျ

စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မတ် ၃၁ ရက်တွင် မြန်မာစာဘာသာရပ်ကို စတင်ဖြေဆို၍ ဧပြီ ၂ ရက် စနေနေ့တွင် သင်္ချာဘာသာရပ်ကို ဆက်လက်ဖြေဆိုလျက်ရှိပြီး ဧပြီ ၃ ရက် တနင်္ဂနွေနေ့ ကို ပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်ပြီး ဧပြီ ၄ ရက် တနင်္လာနေ့တွင် ဓာတုဗေဒ၊ ဧပြီ ၅ ရက် အင်္ဂါနေ့တွင် ရူပဗေဒ၊ ဧပြီ ၆ ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ဇီဝဗေဒ/ဘောဂဗေဒ၊ ဧပြီ ၇ ရက် ကြာသပတေးနေ့တွင် ပထဝီဝင်၊ ဧပြီ ၈ ရက် သောကြာနေ့တွင် သမိုင်း၊ ဧပြီ ၉ ရက် စနေနေ့တွင် စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာ စသည်ဖြင့် ဖြေဆိုကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာန ၂၀ နှင့် ပြည်တွင်း၌ စာစစ်ဌာန ၁၂၃၈ ခု စာစစ်ဌာန စုစုပေါင်း ၁၂၅၈ ခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုခွင့် စာမေးပွဲဖြေဆို ရန် စာရင်းပေးသွင်းသူဦးရေ စုစုပေါင်း ၃၁၄၂၄ ဦး ရှိပြီး စာမေးပွဲတတိယနေ့ သင်္ချာဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၂၄၉ ဦးရှိကာ



ဖြေဆိုသူရာခိုင်နှုန်း ၉၀ ဒသမ ၀၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိ ကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။ ထိုသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆို

နေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့ သင်္ချာဘာသာရပ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၃၄၅၉ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆို

မန္တလေး ဧပြီ ၂

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် မတ် ၃၁ ရက် မှစတင်ပြီး ဖြေဆိုလျက်ရှိရာ ယနေ့တတိယနေ့အဖြစ် သင်္ချာဘာသာရပ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၃၄၅၉ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆို လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖြေဆိုလျက်ရှိ

အဆိုပါ စာမေးပွဲအတွက် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်တွင် စာစစ် ဌာန ၁၃၉ ခု ဖွင့်လှစ်ထားရှိရာ တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း၌ ဖြေဆိုရန်လျှောက်ထားသူ ၃၇၂၃၅ ဦး အနက် ပထမနေ့ မြန်မာစာဘာသာရပ်တွင် ၃၃၅၄၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြပြီး ဒုတိယနေ့ အင်္ဂလိပ်စာ ဘာသာရပ်တွင် ၃၃၄၅၉ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြ ကာ ယနေ့တတိယနေ့အဖြစ် သင်္ချာဘာသာရပ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၃၄၅၉ ဦးမှ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အသီးသီးရှိ စာစစ်ဌာနများတွင် စိတ်အေးချမ်း သာစွာဖြင့် ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပသည့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာစမ်းပပကျော်က “ကျွန်မတို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်မှာ စာစစ်ဌာနအနေနဲ့ ငါးခု ဖွင့်လှစ်ထားပါတယ်။ အထက(၁) စာစစ်ဌာန၊ အထက(၄) စာစစ်ဌာန၊ အထက(၈) စာစစ်ဌာန၊ အထက(၁၁) စာစစ်ဌာနနဲ့ အိုးဘိုအကျဉ်းထောင်



အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၄)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် သင်္ချာဘာသာရပ် ဖြေဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တွေ့ရစဉ်။

စာစစ်ဌာနတို့ ဖြစ်ပါတယ်။ လုံခြုံရေးအနေနဲ့ နှစ်စဉ် ဆောင်ရွက်နေကျအတိုင်းပါပဲ။ အပြင်စည်းအနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်အဖွဲ့ဝင်တွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပညာရေးဌာနအနေနဲ့ ကလည်း အပြင်စည်းအနေနဲ့ မြို့နယ်ရုံးက တာဝန်ရှိ

ပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်ရောဂါ ကာလဖြစ်တဲ့အတွက် ပိုပြီးဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်ပါ တယ်။ အရန်ကြီးကြပ်ရေးမှူးတွေ၊ အရန်လက်ထောက် ကြီးကြပ်ရေးမှူးတွေထားပြီးတော့ စာမေးပွဲကို အရှိန်မယက် ဖြေဆိုနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ကာလအတွင်းမှာ

ကျင်းပရတာဖြစ်တဲ့အတွက် ကလေးရော၊ ဆရာ ဆရာမတွေရော စိန်ခေါ်မှုပြင်းထန်ပါတယ်။ ဒီအခက် အခဲကို ကျော်လွှားပြီးတော့မှ စာမေးပွဲကိုအောင်မြင် အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်”ဟု ပြောကြား သည်။

အခက်အခဲမရှိဖြေဆိုနိုင်

ထို့ပြင် ယခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသည့် ကျောင်းသူ မရွေ့ဇင်ဟိန်းက လည်း “ကျွန်မက E၀ ဘာသာတဲ့ ယူထားပါတယ်။ ဒီစာမေးပွဲအတွက်လည်း အကောင်းဆုံးကြိုးစားထား ပါတယ်။ မြန်မာစာနဲ့ အင်္ဂလိပ်စာမေးပွဲနှစ်ခုမှာ ကိုယ်ကြည့်ထားတာတွေ တော်တော်များများပါတဲ့ အတွက် အခက်အခဲမရှိ ဖြေဆိုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မ အနေနဲ့ မိဘတွေဖြစ်စေချင်တဲ့ဆန္ဒတွေ ဖြည့်ဆည်း ပေးဖို့အတွက် ဒီစာမေးပွဲကို အောင်မြင်အောင်ဖြေဆို သွားမှာပါ”ဟု ပြောသည်။

စာမေးပွဲကျင်းပစဉ် ကာလအတွင်း၌လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု မရှိစေရေး အတွက် သံသယလူနာများ/ အနီးကပ်ထိတွေ့သူများ ဖြေဆိုရန်အတွက် ကျောင်းများတွင် သီးခြားစာဖြေ ခန်းများ စီစဉ်ထားရှိပေးခြင်း၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာများ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန်အတွက် ဆေးရုံများ/ ကုသရေးစင်တာများတွင် စာဖြေခန်းများ ပြင်ဆင် ထားရှိပေးထားကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် မတ် ၃၁ ရက်မှ ဧပြီ ၉ ရက်အထိ တစ်နေ့ တစ်ဘာသာနှုန်းဖြင့် နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်အေးချမ်း

တိုက်ကြီးမြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တတိယနေ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သင်္ချာဘာသာရပ် ဆက်လက်ဖြေဆို

တိုက်ကြီး ဧပြီ ၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် သင်္ချာ ဘာသာရပ်ကို စာစစ်ဌာန ငါးခု၌ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုလျက် ရှိသည်။

ဖြေဆိုလျက်ရှိ

တိုက်ကြီးမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သင်္ချာဘာသာရပ်ကို အထက(တိုက်ကြီး)၊ အထက(ဥက္ကံ)၊ အထက(ဖလုံ)၊ အထက(တော်လတီ)၊ အထက(အဖျောက်) စာစစ် ဌာန ငါးခုတွင် အေးချမ်းစွာဆက်လက်ဖြေဆိုလျက်ရှိသည်။ ယနေ့ သင်္ချာဘာသာရပ်ကို ကျောင်းသား ၆၅၀၊ ကျောင်းသူ ၆၆၀

စုစုပေါင်း ၁၃၁၀ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရာ ဖြေဆိုမှုရာခိုင်နှုန်း ၈၉ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးမှ သိရသည်။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် သူနာပြုများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဉာဏ်ဟိန်း



နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ(တတိယနေ့)တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုမှု မြင်ကွင်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ(တတိယနေ့)ကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် သင်္ချာဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၈၁၄၉ ဦး(၉၀ ဒသမ ၀၂)ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုမှု မြင်ကွင်းများကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်-



ရန်ကုန်မြို့

လင်းလတ်ဇော်



ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်

မင်းမင်းထွေး(ပျော်ဘွယ်)



ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်

နေအောင်(ပြန်/ဆက်)



အင်တောမြို့

အောင်ခိုင်(ပြန်/ဆက်)



စစ်တွေမြို့

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)



ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်

အောင်ကို(ပြန်/ဆက်)



ကသာမြို့နယ်

ကသာ(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၃၅ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၀၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၁-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၁၃,၀၁၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၃၅) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၀၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၇,၆၈၂,၁၁၇) ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၁၁,၈၀၉) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၂၁၀) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၅၈၉,၈၄၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ (၁)ဦးရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၃၂) ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၍ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆခန့်အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

နိုင်ငံတကာခရီးသွားကဏ္ဍတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံမှုခံယူ ထားသူများအား ကမ္ဘာနိုင်ငံအများစုမှ ကွာရန်တင်းဝင်ရောက်မှုမှ ဖြေလျော့ပေးခြင်း အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျော့ပေးခြင်းများစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည်ကျေးလက်ဒေသနှင့်ဝေးလံခက်ခဲသောဒေသများတွင်နေထိုင်သူများ အပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမကျန်ရစ်စေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် မိဘပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသူ/ကျောင်းသားများစသည့်

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၂၃) ခု	(၅၆) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၈၁) ခု	(၅) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၃၉) ခု	-
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၁) ခု	(၃) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၄၈၄) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၃၉၈) ခု	(၁၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၈,၉၆၁) ခု	(၅၇) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၃,၀၁၇) ခု	(၁၃၅) ဦး

ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါ၍ ကာကွယ် ဆေးမထိုးနှံရသေးသော ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် သွားရောက်ဆက်သွယ်၍ အကြိမ်ပြည့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၁၈၁၅၁၅	၆၅၃၈၂၉၉၁	၁၀၀၇၉၈၉
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၂၇၀၃၅	၄၂၄၉၂၃၂၆	၅၂၁၂၉၃
၃။	ဘရာဇီး	၂၉၉၇၅၁၆၅	၂၈၇၃၉၆၈၇	၆၆၀၀၆၅
၄။	ပြင်သစ်	၂၅၇၆၃၄၇၂	၂၃၃၁၁၃၁၅	၁၄၂၄၀၇
၅။	ဂျာမနီ	၂၁၄၅၉၉၇၅	၁၆၈၈၆၂၀၀	၁၃၀၃၄၂
၆။	ဗြိတိန်	၂၁၂၁၆၈၇၄	၁၉၀၇၅၇၀၃	၁၆၅၅၇၀
၇။	ရုရှား	၁၇၈၈၀၀၃၈	၁၆၉၂၉၃၃၂	၃၆၉၄၀၄
၈။	တူရကီ	၁၄၈၇၃၉၂၇	၁၄၅၄၆၇၈၈	၉၈၀၇၈
၉။	အီတလီ	၁၄၇၁၉၃၉၄	၁၃၂၈၈၃၇၀	၁၅၉၅၃၇
၁၀။	တောင်ကိုရီးယား	၁၃၆၃၉၉၁၅	စိစစ်ဆဲ	၁၆၉၂၉

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၉၇၁၆၂၈၂	၇၇၁၃၃၅၄	၄၂၅၆၃
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၀၁၈၀၄၈	၅၇၆၄၆၃၆	၁၅၅၂၄၁
၃။	မလေးရှား	၄၂၁၉၃၉၅	၃၉၇၇၄၀၃	၃၅၀၁၃
၄။	ထိုင်း	၃၆၈၄၇၅၅	၃၄၀၃၆၄၂	၂၅၃၂၁
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၇၈၉၆၈	၃၅၈၂၅၂၉	၅၉၃၂၄
၆။	စင်ကာပူ	၁၁၀၀၄၃၈	၁၀၂၅၅၇၈	၁၂၇၀
၇။	မြန်မာ	၆၁၁၈၀၉	၅၈၉၈၄၂	၁၉၄၃၂
၈။	လာအို	၁၈၁၉၆၇	၁၅၁၁၆၃	၆၇၃
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၅၇၁၄	၁၃၁၉၄၀	၃၀၅၄
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၃၅၄၃၀	၁၃၁၀၉၇	၂၁၃

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းမှ ကုမ္ပဏီ တစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေတစ်စီးဖြင့် နှောင့်နှေးစည်း Disposable Mask ခုနစ်တန်ကို တင်သွင်းခဲ့သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၂ ရက်

အတွင်း နှောင့်နှေးစည်း ၂၃ တန် တင်သွင်းခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်း များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့်ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေးတင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ် ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက် များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သည့် www.commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ရေချွေတာရေး နည်းလမ်းများ

- ❖ သွားတိုက်နေစဉ် ဘုံပိုင်ခေါင်းဖွင့်ထားပါနှင့်။
- ❖ သွားတိုက်လျှင် ရေဖန်ခွက် အမြဲသုံးပါ။
- ❖ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
- ❖ ရေဖြည့်ထားသောပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။

မလေးရှားဘုရင် ဆူလ်တန်အပ္ပဒူလာ ဆူလ်တန်အာမတ်ရှားနှင့် ကြင်ယာတော်တို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံစားနေရ

ကွာလာလမ်ပူ ဧပြီ ၂
မလေးရှားဘုရင် ဆူလ်တန်အပ္ပဒူလာ ဆူလ်တန် အာမတ်ရှားနှင့် ကြင်ယာတော်တို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံစားနေကြောင်း တော်ဝင်နန်းတော် မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ယနေ့ အတည်ပြုပြောကြား သည်။



ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၄၇၆ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိသည့် အတွက် ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၂၁၉၃၉၅ ဦး အထိ ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန လူနာ ၃၀ ထပ်မံသေဆုံးသွားရာ အဆိုပါ ရောဂါ

ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၅၀၁၃ ဦးအထိ မြင့်တက်လာပြီဖြစ်သည်။

သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း လူနာ ၁၇၃၂၁ ဦး ကျန်းမာရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်လာ သည့်အတွက် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ ပေါင်း ၃၉၇၇၄၀၃ ဦးရှိပြီဖြစ်သည်။

လက်ရှိတွင် ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၂၀၆၉၇၉ ဦးရှိပြီး ယင်းတို့အနက် ၂၆၂ ဦးသည် ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရပြီး ၁၆၂ ဦးသည် အသက်ရှူအထောက်အကူ ပြုကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားရကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးအနည်းဆုံး ပထမ အကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ပြီး ၄၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင် နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးအပြည့်အဝ (နှစ်ကြိမ်) ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ပြည်သူ့ ၄၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

ဖိဂျီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်းထိုးနှံပြီးသူ ၁၁၇၀၀၀ ဦး ကျော်ရှိ

ဆူဗာ ဧပြီ ၂
ဖိဂျီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်းထိုးနှံပြီးသူ စုစုပေါင်း ၁၁၇၀၀၀ ဦးကျော်ရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ဖိဂျီသတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်သည့် Fijivillage က ဧပြီ ၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ဖိဂျီနိုင်ငံ၌ မတ် ၃၁ ရက်အထိကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းထိုးနှံပြီးသူစုစုပေါင်း ၁၁၇၅၈၈ ဦးရှိလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တောင်ပစ်ဖိတ်ကျွန်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဖိဂျီနိုင်ငံ၌ လူဦးရေစုစုပေါင်း ကိုးသိန်း ဝန်းကျင်ခန့်ရှိပြီး လက်ရှိတွင် လူဦးရေစုစုပေါင်း ၅၈၁၆၆၆ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၆၃၀၀၀၀ အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

လက်ရှိတွင် ဖိဂျီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၆၄၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၈၃၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖိဂျီနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကို လျော့ချနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ၇ ရက်မှစတင်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပြည့်အဝထိုးနှံပြီးသည့် နိုင်ငံခြား သားခရီးသွားများအား နိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းခွဲကျော် ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် ဧပြီ ၂
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၆၄၁၇၁ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါကူးစက်ခံရသူ စုစု ပေါင်း ၁၃၆၃၉၉၁၅ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက ဧပြီ ၂ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့်သေဆုံးသူ ၃၃၉ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၆၉၂၉ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ အရေအတွက်သည် နိုင်ငံအတွင်း သေဆုံးသူစုစု ပေါင်း၏ သုည ဒသမ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၆ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် ၄၄၄၉၆၁၁၃ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ် ကြောင်းနှင့် လူဦးရေ ၃၂၇၈၆၂၅၁ ဦး သို့မဟုတ် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၆၃ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံ ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



လူကာတာ ဧပြီ ၂

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ ယခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများလာရောက် သည့် အရေအတွက်သည် ယမန်နှစ်က ထက် ၁၅၁ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမို များပြားလာကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စစ်တမ်း တစ်ရပ်အရ သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ် များဖြစ်သည့် ဘာလီ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်၊ ရိုင်အူကျွန်းများ စီရင်စုရှိ Hang Nadim နှင့် Raja Haji Fisabilillah နိုင်ငံတကာ လေဆိပ်နှစ်ခုတို့မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံအတွင်း သို့ ဝင်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားအရေအတွက်ကို စစ်တမ်း ကောက်ယူခြင်း ဖြစ်သည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဖေဖော် ဝါရီလအထိ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားအရေ အတွက်သည် ၃၃၅၉၃ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအရေအတွက်သည် ယမန်နှစ် အဆိုပါကာလများအတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားအရေအတွက် ထက် ပိုမိုများပြားလျက်ရှိသည်။ သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမတိုင်မီ ကာလများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အလွန် နည်းပါးသေးကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ စာရင်းအင်းဌာနအကြီး အကဲမာဂျီ ယူဝိုနီက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ

ယခုနှစ်အတွင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် နိုင်ငံတကာခရီးသည် အရေအတွက်သည် ယမန်နှစ်ထက် ပိုမိုများပြား



တစ်ရပ်တွင် ပြောကြားသည်။

ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း နိုင်ငံအတွင်းသို့ လာရောက်ကြသည့် နိုင်ငံ ခြားသားခရီးသွားများအနက် တရုတ် နိုင်ငံမှ ၁၆ ဒသမ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ ရုရှား နိုင်ငံမှ ၆ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ၆ ဒသမ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ဖြေလျှော့ပေးပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ဆိုက် ရောက်ပီဇာဝန်ဆောင်မှုများကို ခွင့်ပြု ပေးလျက်ရှိသည့်အတွက် လာမည့်လများ တွင်လည်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားအများ အပြားလာရောက်ကြရန် မျှော်လင့်ထား ကြောင်း ယူဝိုနီက ဆိုသည်။

ကိုးကား- ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

တရုတ်အစိုးရက ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၉ ဘီလီယံ သုံးစွဲခဲ့

ပေကျင်း ဧပြီ ၂

တရုတ်အစိုးရက နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထိုးနှံမှုလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၉ ဘီလီယံ ဝန်းကျင်ခန့် သုံးစွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ တရုတ်နိုင်ငံပြည်မကြီး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၃ ဒသမ ၂ ဘီလီယံ ထိုးနှံပေးပြီး ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် စတင်ခဲ့သည်။

ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူမှုနှင့် ထိုးနှံမှုဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ် များကို နိုင်ငံ၏ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အာမခံရန်ပုံငွေနှင့် နိုင်ငံ၏ ခန့်မှန်းခြေ ရသုံးငွေစာရင်းတို့မှ သုံးစွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား- ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

အာဖရိကဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၁ ဒသမ ၃ သန်းကျော်ရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဧပြီ ၂

အာဖရိကဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၁၃၃၉၅၆၇ ဦးအထိ မြင့်တက်လာကြောင်း အာဖရိက ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ယနေ့ သတင်းထုတ် ပြန်သည်။

ထို့ပြင် လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက် ၂၅၂၇၅၅ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်သက်သာလာသူပေါင်း ၁၀၆၈၄၆၀၆ ဦးရှိပြီ ဖြစ်သည်။

တောင်အာဖရိက၊ မော်ရိုကို၊ တူနီးရှား၊ အီဂျစ်နှင့် လစ်ဗျား နိုင်ငံများသည် အာဖရိကဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်

ခံရသူ အများဆုံးတွေ့ရှိသည့် နိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း အာဖရိက ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ဆိုသည်။

တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် ၃၇၁၈၉၅၃ ဦးရှိပြီး မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၁၆၃၀၂ ဦးတွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်။

အာဖရိကဒေသတွင်း၌ အာဖရိကတောင်ဘက်ပိုင်း၊ မြောက်ဘက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ဘက်ပိုင်းတို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုအရေအတွက် အများဆုံးဖြစ်ပြီး ဗဟိုအာဖရိကသည် ရောဂါကူးစက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်သည်။

ကိုးကား- ဆင်ယွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

“မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃-၁၃၈၄ ခုနှစ် တန်ခူးလဆန်း(၁၃)ရက်နေ့မှ တန်ခူးလဆုတ်(၁) ရက်နေ့အထိ (၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ) မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသကြီးပွဲတော်တွင် ယာဉ်မောင်းသူများမှ သတိပြုရန်အချက်များ”

- (က) မြန်မာ့ရိုးရာယာဉ်ကျေးမှု မဟာသကြီးကာလ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်မောင်းနှင်သူများလိုက်နာရန်-
- (၁) မူးယစ်သောက်စားယာဉ်မောင်းရမည်။
 - (၂) အပျော်လွန်ကျူးစည်းကမ်းမဲ့ပြင်မောင်းရမည်။
 - (၃) မော်တော်ယာဉ်များတွင် အိတ်စောပိုက်ဖြုတ်မောင်းရမည်။
 - (၄) ယာဉ်နံပါတ်ပြားမပါရှိဘဲ မောင်းရမည်။
 - (၅) ယာဉ်နံပါတ်အတုများ၊ အခြားယာဉ်နံပါတ်များ တပ်ဆင်ခြင်းလုံးဝမပြုရ။
 - (၆) ယာဉ်၏ဘေးတံခါးများ၊ နောက်ဖုံးများဖြုတ်၍ မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။
 - (၇) ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်နှင့် ယာဉ်မှတ်ပုံတင်(ဖိုးတက်)မပါဘဲ မောင်းရမည်။
 - (၈) ဖျက်သိမ်းထားသော ယာဉ်အို/ယာဉ်ဟောင်းများ၊ မှတ်ပုံမတင်ရသေးသောယာဉ်များနှင့် ပြုပြင်ဆင်ယင်ထားသည့် ယာဉ်များ မောင်းရမည်။
 - (၉) နိုင်ငံတကာအလံများ ယာဉ်တွင်တပ်ဆင်၍ မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။
 - (၁၀) ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်း မည်သည့်မော်တော်ဆိုင်ကယ်မှ စီးနင်းခြင်းလုံးဝမပြုရ။
- (၁၁) ဟွန်းသံကင်းမဲ့စနစ်များအတွင်း ဟွန်းလုံးဝမတီးရ။
 - (၁၂) ပစ်ကပ်ယာဉ်များ (လိုက်ထရပ်/မီနီပစ်ကပ်)သည် သတ်မှတ်ထားသည့် ဝန်အလေးချိန်(လူဦးရေ)ထက် ပိုမို တင်ဆောင်မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။
 - (ခ) ကျူးလွန်ပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူမည်။
 - (ဂ) ယာဉ်မောင်းနှင်သူများအား အရက်သေစာသောက်စားထားခြင်း ရှိ/မရှိ အရက်မူးတိုင်းကီရီယာ(Alcohol Tester)ဖြင့် တိုင်းတာ စစ်ဆေး၍ ချိုးဖောက်ပါက ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
 - (ဃ) သင်္ကြန်ကာလအတွင်း လမ်းလယ်၌ မော်တော်ယာဉ်စက်ပျက်၍ ရပ်ထားပါက ကရိန်းယာဉ်ဖြင့် ဆွဲယူမည်ဖြစ်ပါသည်။
 - (င) ယခုအခါ အချက်အချာကျသော လမ်းဆုံလမ်းခွဲမီးပွင့်များတွင် CCTV Camera များ တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်း ချိုးဖောက်မှုများအား အဆိုပါကင်မရာများဖြင့် ရိုက်ကူးပြီး ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
 - (စ) “သင့်ကြောင့် မြန်မာ့ရိုးရာယာဉ်ကျေးမှု မဟာသကြီးကာလအတွင်း ယာဉ်တိုက်မှုမဖြစ်ပါစေနှင့်” ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

မိနစ်	အမည်	မိနစ်	အမည်
၀၆:၀၀	မေတ္တာရပ်ခံအဖွဲ့အစည်းတို့၏ အဖွဲ့ဝင်များ၏ အဖွဲ့အစည်း	၁၉:၀၀	ထူးခြားစွာ အဖွဲ့အစည်းတို့၏ အဖွဲ့အစည်း
၀၇:၀၀	မိုးကလေးတစ်ဦး	၁၉:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၀၇:၃၀	တရားဓနာ (အပိုင်း-၄)	၂၀:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၀၈:၀၀	သတင်းအချက်အလက်	၂၀:၃၀	အပူချိန်-သိရှိရမည်
၀၈:၃၀	Iconic Myanmar သတင်းအချက်အလက်	၂၁:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၀၉:၀၀	အပူချိန်-သိရှိရမည်	၂၁:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၀၉:၃၀	This Week's Special Interest	၂၂:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၁၀:၀၀	MRTV National News	၂၂:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၁၀:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ	၂၃:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၁၁:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ	၂၃:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ
၁၁:၃၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ	၂၄:၀၀	ပြည်ထောင်စုပြုစုရေးရာ

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံနှင့်မော်တော်ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂ - တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်း ဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ စစ်ကိုင်းမြို့နယ် အတွင်း တရားမဝင် နှစ်ဆန်းဒီဇယ် ၁၀ ဘီး တွဲခေါင်းယာဉ်နှင့် ၁၆ ဘီး နောက်တွဲယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) နှင့် လိုင်စင်မဲ့ TOYOTA CALDING ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀)ကို လည်းကောင်း၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်အတွင်း Shayan 125 (လိုင်စင်မဲ့)ဆိုင်ကယ်တစ်စီး(ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀) ကို လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၂၅၀၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

အလားတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်



ခဲ့ရာ တောင်ငူခရိုင်နှင့် သာယာဝတီခရိုင်များအတွင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု သစ်မာနှင့် အခြားသစ်မျိုးစုံ ၅ ဒဿမ ၄၄၉၂ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၃၈၀၀၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဧပြီ ၂ ရက်တွင် သိမ်းဆည်းရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ငါးမှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၇၈၀၀၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဖားကန့်၊ မိုးမိတ်နှင့် တန်ယန်းမြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂ - မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာ အုပ်စု ဆိပ်မူကျေးရွာတွင်

အောင်မိုင် မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေး ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၈၃၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထို့ပြင် ယင်းနေ့ ၂၈ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တန်ယန်းမြို့ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်နေ မအေးကြင်၏နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူ သုည ဒဿမ ၀၀၃ ကီလိုကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား



ကျော်မင်း(ခ)ဗလ၊ သူရအောင်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

မြောက်ဦးမြို့တော်ကို အမှိုက်ကင်းစင်မြို့တော်ဖြစ်စေရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မြောက်ဦး ဧပြီ ၂ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ် သည် အထင်ကရရှေးဟောင်းမြို့တော် ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ယူနက်စကိုဝင်နိုင်ရန် အတွက် အမှိုက်ကင်းစင်မြို့တော်ဖြစ်စေ ရန်အလို့ငှာ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက သျှစ်သောင်းပုထိုးတော် ကြီးနှင့် ထုက္ကံသိမ်ပုထိုးတော်ကြီးနေရာ များ၌ ပေါက်ရောက်နေသော ချွန်အမှိုက်များ

လမ်းဘေးဝဲယာရှိ အမှိုက်များကို စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ဆောင် အဆိုပါ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာနေရာသို့ ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညိုမြင့်ထွန်း ဦးဆောင်၍ ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ရဲမှူးကြီးခင်မောင်စိုး၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး

တင်ထူးလှိုင်၊ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်နိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးစိုးသက်နှင့်အဖွဲ့ဝင် များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ စီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၅၀၀ တို့က စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ကောလင်းမြို့ အလက(မြောက်အင်း)သို့ အကြမ်းဖက်သမားများမှ နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်သည့် နေရာပြပုံ



■ ကောလင်းမြို့မှ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ အနေဖြင့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များနှင့် Human Resources (HR) လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလမ်းကြောင်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် လူငယ်များ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများ အပေါ် မနာလိုမရွံ့ဆိတ်များဖြင့် ယုတ်မာပက်စက် သော အကြံဉာဏ်ဖြင့် ဖျက်လိုဖျက်ဆီးပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်းကို တွေ့ရှိရသည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့

ဖြစ်စဉ်မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်း များကို အထူးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အထက်ပါ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်ခဲ့သူများအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်ချေမှုန်း၊ သုတ်သင်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ ဝင်ထွက် သွားလာမှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေး၍ နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် သတင်းထုတ်ပြန် ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ငှက်ပျော တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရားဝင် တင်ပို့နိုင်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းများ ပြည်ပတင်ပို့ရာတွင် လိုအပ်သည့် အပင်/တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပိုးမွှားကင်းစင်သန့်ရှင်းရေး (Sanitary and Phytosanitary-SPS) ကိစ္စရပ်များကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန က တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ အဓိက အိမ်နီးချင်းဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုဖြစ်သော တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် အပင်/တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပိုးမွှားကင်းစင်ရေးသဘောတူညီ ချက်များ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံမှ ငှက်ပျောသီး များကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရားဝင်တင်ပို့နိုင်ရန်အတွက် အပင်/တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပိုးမွှားကင်းစင် သန့်ရှင်းရေး သဘောတူညီချက်အား ဧပြီ ၁ ရက် တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အကောက်ခွန် အထွေထွေအုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (General Administration of Customs of the People's Republic of China- GACC) နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုး နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခြင်းဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရားဝင်တင်ပို့ရန် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ၊ ပိုးအိမ်ခြောက်၊ ကျွဲ၊ နွား အရှင်နှင့် ပြောင်းတင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် အပင်/တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပိုးမွှားကင်းစင်ရေး (SPS) သဘောတူစာချုပ်များကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် GACC တို့အကြား

လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ယခု ငှက်ပျောသီးကို တရားဝင်တင်ပို့နိုင်ရန်အတွက် ငါးကြိမ်မြောက် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ငှက်ပျောတန်ချိန် ရှစ်သိန်းခန့် တင်ပို့ နိုင်ခဲ့ပြီး ယခုလက်မှတ်ရေးထိုးသည့် သဘောတူ စာချုပ်အရ မြန်မာနိုင်ငံမှ ငှက်ပျောသီးကို တရုတ် နိုင်ငံသို့ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများမှ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်၍ မြန်မာ- တရုတ်နှစ်နိုင်ငံအကြား လယ်ယာထွက်ကုန်များ တရားဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်လာမည်ဖြစ်ပြီး ငှက်ပျောစိုက်တောင်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားပိုမို တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေခြင်းသာမက စိုက်ပျိုး ခုတ်သိမ်း တင်ပို့သည့်လုပ်ငန်းစဉ် တစ်လျှောက်လုံး တွင် ပါဝင်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများ ပိုမိုရရှိလာစေမည်ဖြစ်သည်။ အလားတူ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသော ပဲပုပ်၊ ပီလောပီနံ၊ ကန်စွန်းဥများ တင်ပို့နိုင်ရေးတို့အတွက် အပင်/တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပိုးမွှားကင်းစင်ရေး (SPS) နှစ်ဖက်သဘောတူစာချုပ်များ မကြာမီ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ဆက်လက်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် အလားအလာ ရှိသော ပို့ကုန်အမယ်သစ်များဖြစ်သည့် နာနတ်သီး၊ ထောပတ်သီး၊ ကျွဲကောသီး၊ သံပရာသီး၊ ကွမ်းသီး အစိမ်းတို့အတွက်လည်း လိုအပ်သည့် ပိုးမွှားရောဂါ ဆန်းစစ်မှုဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နှစ်ဖက် ညှိနှိုင်းဖလှယ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ အခြေခံအေရီးဗစ်သင်တန်း အခမဲ့ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး

အုတ်တွင်း ဧပြီ ၂ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်း မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ နွေရာသီ ကျောင်းပိတ်ချိန် ကာလတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်စေရန်အတွက် ရည်ရွယ်ကာ နွေရာသီ အခြေခံအေရီးဗစ် သင်တန်းအခမဲ့ဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် အုတ်တွင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေး နှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန



မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိဒေါ်ခင်မူမူဝင်း သင်တန်းတွင် မူလတန်းအဆင့်၊ က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း အလယ်တန်းအဆင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀ တက်ရောက်ပြီး ရည်ရွယ်ချက်အား ရှင်းလင်းပြော ကြားပြီး သင်တန်းနည်းပြ ဆရာမ ဒေါ်မေဇွန်ထက်ထက်အောင်က မှ ၈ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီခွဲမှ ညနေ ၃ နာရီထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခင်ခင်မာ(ပြန်/ဆက်)

ပြင်ပအလင်းရောင်ကို အသုံးပြုပါ။ မလိုအပ်သော အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်မီးများကို လျှော့သုံးပါ။

ကိုယ်စီအမြဲဆောင်ထားရမည့် နိုင်ငံသားကတ်

နိုင်ငံပိုင် မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား၊ မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား၊ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တတစ်ပတ်ကျော်ခန့်မှစ၍ အသိပေးကြေညာချက်တစ်ခုကို သတိပြုမိနေပါသည်။ “မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာခြင်း” ဆိုသည့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနကကြေညာချက်ပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းကြေညာချက်ကို ထဲထဲဝင်ဝင်ဖတ်ရှုလျှင်တော့ ကြေညာချက်၏ရည်ရွယ်ချက်ကို သိရှိနားလည်နိုင်ပေမည်။ တချို့က မျက်လုံးစိမ်းနှင့်ကြည့်သော် အမြင်စိမ်းစိမ်းဖြင့်မြင်ပြီး တလွဲအသိများဖြင့် မလိုအပ်ဘဲ လွတ်လပ်စွာသွားလာနေထိုင်မှုကို ကန့်သတ်သည်ဟု ထင်နိုင်သည်။

နိုင်ငံသားကတ် ပြသစစ်ဆေးခံကြရမည်

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့ နံနက် ၆ နာရီမှ စပြီး ပြည်သူများအနေဖြင့် ခရီးသွားလာရာတွင် သော်လည်းကောင်း၊ တည်းခိုနေထိုင်သည့် နေရာများတွင်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ပြသဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းကိစ္စအဝဝ ဆောင်ရွက်သည့် နေရာများတွင်သော်လည်းကောင်း နိုင်ငံသားကတ်ဟုခေါ်သည့် မှတ်ပုံတင်ကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်ချက်အရ စစ်ဆေးသည့်အခါ ပြသစစ်ဆေးခံကြရမည်ဟူသည့် ကြေညာချက်ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်း သွားလေရာနေရာတိုင်းတွင် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုယ်စီကိုင်ဆောင် သွားလာလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်သည်။ ဤသို့ဆိုပါလျှင် နိုင်ငံသားအားလုံး နိုင်ငံသား (မှတ်ပုံတင်) ကိုယ်စီရရှိနေဖို့က အရေးကြီးသည်။ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အနှံ့ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်။ နိုင်ငံသားတိုင်း ယင်းတို့၏ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုအရည်အချင်းအရ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုးထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးနေသည်မှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလ ၃ ရက်နေ့မှ စတင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပန်းခင်းစီမံချက်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည့် အတွက်စီမံချက်ကာလ ၁၈ လကြာမြင့်မည်ဖြစ်သည်။ ဆောင်ရွက်ရမည့် ပမာဏမှာ တစ်နိုင်ငံလုံးလူဦးရေ ၃ ဒသမ ၄ သန်းကျော်ဖြစ်သည်။ ယခုဆိုလျှင် စီမံချက်ကာလ ၁၁ လရှိပြီဖြစ်သည်။ ကြေညာချက်တွင်ပါရှိသည့်အတိုင်း အသက် (၁၆) နှစ်နှင့်အထက် အကျိုးဝင်သူများအား မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေနှင့်အညီ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးနေသည့် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြစ်သည်။

ပန်းခင်းစီမံချက်သည် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်အတွက် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရသည့် စီမံချက်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲမသမာမှုများ များစွာရှိခဲ့ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အတိအလင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယင်းထုတ်ပြန်ချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့သည့် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၁၅ မြို့နယ်၏ မဲစာရင်းစိစစ်ခြင်းနှင့် မြေပြင်တွင်းဆင်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များဖြစ်သည်။ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များသည် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တစ်ခုတည်း စစ်ဆေးခြင်းမဟုတ်၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်အလိုက် ယခင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့များ၊ လဝကမြို့နယ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးဌာန၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့များနှင့်စစ်ဆေးခဲ့သည့် တွေ့ရှိချက်များကို အတိအကျထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) တွင် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ရှင်းလင်းပြောကြားချက်များအနက် “ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့သည့် မြို့နယ် ၃၁၅ မြို့နယ်မှ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များတွင်ရှိသည့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်တစ်ဖွဲ့မှ ၄၆၄၈၂၇၀ (၄ ဒသမ ၆ သန်းကျော်)၊ အသက် (၁၈) နှစ်မပြည့်ဘဲ မဲပေးခဲ့သူ ၁၄၄၁၂၂၆၊ အသက် (၁၀၀) နှစ်နှင့်အထက် မဲပေးခဲ့သူ ၂၀၅၆၆ ဦး၊ နှစ်ကြိမ်နှင့် သုံးကြိမ်အထက်



မဲပေးခဲ့သူ ၃၈၉၁၆၁၁ ဦးအပါအဝင် မဲမသမာမှု စုစုပေါင်း ၁၁၃၀၅၃၉၀ (၁၁ သန်း ၃ သိန်းကျော်) ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါကြောင်း” ဖြင့် အတိအလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းထုတ်ပြန်ပြောကြားချက်အရ ပြီးခဲ့သည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲမသမာမှုများရှိခဲ့သည်က အထင်အရှားဖြစ်ခဲ့သည့် နိုင်ငံ၏သမိုင်းစဉ်ဆက်ပျောက်ဖျက်မရသည့် အမည်းစက်တစ်ခုဖြစ်နေသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် နိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို များစွာကျဆင်းစေသော အဖြစ်အပျက်တစ်ခုဖြစ်သည်။

နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့အထိ သတ်မှတ်
မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ယင်းဖြစ်ရပ်မျိုး ထပ်မံအဖြစ်မခံနိုင်၊ ယင်းအမည်းစက်မျိုး ထပ်မံအစွန်းအထင်းမခံနိုင်တော့။ နောင်လာနောက်သားများအတွက် ကောင်းမြတ်သည့်အမွေများကိုသာ လက်ဆင့်ကမ်းချင်သည်။ ထို့ကြောင့် နောင်ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများတွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံးသည် နိုင်ငံသားဆိုင်ရာ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး၊ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုယ်စီကိုင်ဆောင်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် လှည်းနေလှေအောင်၊ မြင်းစောင်းမကျန် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ပန်းခင်းသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့အထိ သတ်မှတ်ပေးထားသည့် အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးဆဲဖြစ်သည်။

ဤသို့ဆိုပါလျှင် နိုင်ငံသားအားလုံး နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ရရှိကိုင်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်

မောင်မုဒိတာ

ကြရန်ဖြစ်သည်။ မရရှိသေးသူ နိုင်ငံသားများအမြန်ဆုံးဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန်သာဖြစ်သည်။ ပန်းခင်းစီမံချက်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်းအချို့ကို တင်ပြကြရန်လိုအပ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေအရ နိုင်ငံသားဖြစ်ရန်မှာ မွေးရာပါနိုင်ငံသားသော်လည်းကောင်း၊ ဥပဒေအရဖြစ်သော နိုင်ငံသားသော်လည်းကောင်း ဖြစ်ရမည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုသည် သွေးသားဆက်စပ်မှုအပေါ် မူတည်ဆုံးဖြတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း နိုင်ငံခြားသားတစ်ဦးသည် နှစ်ကာလရှည်ကြာစွာ မည်မျှနေထိုင်စေကာမူ မိမိတို့နိုင်ငံသား ဘယ်တော့မှဖြစ်မလာနိုင်။ မိမိနိုင်ငံသားတစ်ဦးနှင့် သွေးချင်းဆက်စပ် အမျိုးတော်မှသာ တစ်ချိန်ချိန် မျိုးရိုးစဉ်ဆက် ဆင်းသက်သူမှ ဥပဒေအရ နိုင်ငံသားအဖြစ် ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မွေးရာပါ တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံသားများကိုမူ မဆိုလို။ နိုင်ငံသားတစ်ဦးသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးများကို ရရှိခံစားနိုင်သည်။ သို့သော် နိုင်ငံသားတစ်ယောက်၏တာဝန်ကိုလည်း ကျေပွန်ရန်လိုသည်။ မွေးရာပါနိုင်ငံသားများသည် မည်သည့်အခြေအနေတွင်မျှ မည်သူကမျှ နိုင်ငံသားအဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းခြင်းမပြုလုပ်နိုင်ပေ။ ဥပဒေအရ နိုင်ငံသားများက တော့ သတ်မှတ်ထားသည့် ပြစ်မှုများကို ကျူးလွန်လျှင် နိုင်ငံသားအဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းနိုင်သည်။ သို့သော် နိုင်ငံသားတစ်ဦးသည် နိုင်ငံတော်မှ အပြီးအပိုင် ထွက်ခွာလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အခြားနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသားအဖြစ် ခံယူလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အခြားနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အခြားနိုင်ငံကူးလက်မှတ် သို့မဟုတ် အလားတူလက်မှတ်ကို ထုတ်ယူလျှင်သော်လည်းကောင်း ၎င်းကိုနိုင်ငံသားအဖြစ်မှရပ်စဲနိုင်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေတွင် အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံသားအဖြစ်မှရပ်စဲ

ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းက နိုင်ငံသား ၁၆ ဦးအား နိုင်ငံသားအဖြစ်မှရပ်စဲလိုက်သည့် သတင်းကို ဖတ်လိုက်ရသည်။ ၁၁ ဦးတစ်ကြိမ်၊ ငါးဦးတစ်ကြိမ်၊ ၎င်းတို့သည် အခြားနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသားခံယူထားသူ၊ အခြားနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားတစ်ခုခု ရယူထားသူဖြစ်ပါက ယင်းနိုင်ငံသားဖြစ်သွားသော်လည်း မည်သည့်နိုင်ငံသားမျှခံယူမထားသူ၊ အခြားနိုင်ငံ၏ အထောက်အထားတစ်ခုခုရရှိထားသူမဟုတ်ပါက ထိုသူသည် နိုင်ငံမှဖြစ်သွားပြီ။ နိုင်ငံသားအဖြစ်မှ ရပ်စဲခံရသူများအတွက် ၎င်းတို့သည် ဒီနိုင်ငံနှင့် ဘာမျှမပတ်သက်တော့၊ ဒီတွင်ရှိသည့် ဇနီး/ သားသမီး/ မိဘဆွေမျိုးများနှင့်လည်း ဒီနိုင်ငံကိုတော့လာရောက်ပြီး မတွေ့နိုင်တော့၊ ၎င်းတို့အတွက် စေ့စေ့တေးကြည့်သော် မြန်မာ့မြေပေါ်သို့ တရားဝင်ခြေချခွင့်မရနိုင်သလို မြန်မာနိုင်ငံ၏အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားဖြစ်သော ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီးအားလည်း လက်ရောက်ဖူးမြော်ခွင့်မရနိုင်တော့။ မြန်မာ့အနုသုခုမလက်ရာများနှင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များ ပြည့်နှက်နေသည့် ပုဂံဘုရားသို့လည်း မဖူးမရောက်နိုင်တော့။ “ငါဟာမြန်မာ” ဟု ပြောခွင့်မရသည့် နိုင်ငံမှဖြစ်သွားသူတစ်ယောက်အတွက်က မတွေ့ရဲစရာ။ ခိုကိုးရာမဲ့ဘဝပင်။ မော်တော်ယာဉ်များ လိုင်စင်မရှိလျှင် “Without ကား” တန်ဖိုးမရှိသလောက် လူမသိသူမသိ ခိုးစီးရသည်။ နိုင်ငံမဲ့သူ၊ နိုင်ငံမရှိသူကတော့ “Without လူ” ဖြစ်သွားပြီ။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ ❖

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် နိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို များစွာကျဆင်းစေသော အဖြစ်အပျက်တစ်ခုဖြစ်သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ယင်းဖြစ်ရပ်မျိုး ထပ်မံအဖြစ်မခံနိုင်၊ ယင်းအမည်းစက်မျိုး ထပ်မံအစွန်းအထင်း မခံနိုင်တော့။ နောင်လာနောက်သားများအတွက် ကောင်းမြတ်သည့်အမွေများကိုသာ လက်ဆင့်ကမ်းချင်သည်။ ထို့ကြောင့် နောင်ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများတွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံးသည် နိုင်ငံသားဆိုင်ရာ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး၊ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုယ်စီကိုင်ဆောင်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် လှည်းနေလှေအောင်၊ မြင်းစောင်းမကျန် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

စားသုံးဆီဖူလုံပိုလျှော့ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံနေကြာစိုက်ပျိုးရာတွင် တစ်ကေအထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေးကို အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်

ပဲခူး ဧပြီ ၂
 စားသုံးဆီ ဖူလုံပိုလျှော့ရေး အတွက် ဆီထွက်သီးနှံနေကြာ စိုက်ပျိုးရာတွင် သီးထပ်၊ သီးညှပ် စိုက်ပျိုးသည့်အပြင် တစ်ကေ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေးကိုလည်း အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက် သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ လူတစ်ဦးချင်း ဆီစားသုံး မှုလျော့ကျစေရေး အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ပြောကြားသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရုံးတော်ဝင်ဟံသာ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ဧပြီ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက Online Zoom Meeting System ဖြင့်ကျင်းပသည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(၄/၂၀၂၂) တွင် ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က နေကြာစိုက်ပျိုးနိုင်



မည့် မြေနေရာများနှင့် နေကြာမျိုး အတွက် ဧက ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးသွား ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် မြေများတွင် မြေလပ်မရှိစေဘဲ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် စပါး၊ ပဲအမျိုးမျိုး၊ ဆီထွက်သီးနှံများ၊ စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံများ စိုက်ပျိုး သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွေစပါး စိုက်ပျိုးရာတွင် လိုအပ်သည့် စိုက် ပျိုးရေးရရှိရေး ချောင်းပိတ်မြောင်း ပိတ်ခြင်း၊ ရေတံခါးတပ်ဆင်ခြင်း၊ မြောင်းသွယ်မြောင်းများ ပြန် လည်တူးဖော်ခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့် တင်ခြင်း၊ ဆိုလာစနစ်ဖြင့် ရေတင်

ခြင်းစသည့်နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ ဆားငန်ရေ ဝင်ရောက် သည့် မြစ်ချောင်းများအနီး၌ ဆားငန်ရေဒဏ်ခံနိုင်သည့် စပါးမျိုး များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင် ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူများကိုယ်တိုင် သဘာဝ မြေဩဇာ ထုတ်လုပ်နိုင် ရေး အသိပညာပေးခြင်း၊ လက်တွေ့ ဆောင်ရွက်သရုပ်ပြသခြင်းများ မြေပြင်ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား

သည်။

ထို့နောက် ခရိုင်/မြို့နယ်စီမံအုပ် ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများက မြို့နယ် များ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်စေရေး ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစီမံ ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃-၁၃၈၄ ခုနှစ် တန်ခူးလဆန်း(၁၃) ရက်နေ့မှ တန်ခူးလဆုတ်(၁) ရက်နေ့အထိ(၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ)မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသကြံနိဗ္ဗာန်ပွဲတော်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော်မဟာသကြံနိဗ္ဗာန် မဏ္ဍပ်၌ရေကစားခြင်း၊ သင်္ကြန်ယိမ်းအကအလှပျော်ဖြေခြင်းများဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ မဟာဗန္ဓုလလမ်းအား ဆူးလေဘုရားလမ်းမှ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအထိလည်းကောင်း၊ ဆူးလေဘုရားလမ်းအား အနော်ရထာလမ်းမှ ကုန်သည်လမ်းအထိလည်းကောင်း နံနက် ၀၇၀၀ အချိန်မှ ညနေ ၁၈၀၀ အချိန်အထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်ထားမည် ဖြစ်ရာ မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်သူများအနေဖြင့် လမ်းလွှဲများမှ သွားလာမောင်းနှင်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

မိုးနွံ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

မိုးနွံ ဧပြီ ၂
 နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် မိုးနွံမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅၀ ဒသမ ၁၄၂ သန်း ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဆိုက်ဖယ်ရွာ(သစ်)မှ လီဆူးကျေးရွာအဝင်လမ်း ၁/၁ မိုင် ကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၉ ဒသမ ၀၆၈ သန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လီဆူးကျေးရွာအတွင်းရှိ ဂါလန် ၁၀၀၀၀ ဆုံ ရေကန် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ငွေကြယ်

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

နိုင်ငံသားအဖြစ်မှ ရပ်စဲခံရသူအတွက် နိုင်ငံသား ပြန်ဖြစ်ဖို့ကတော့ မလွယ်တော့။ နိုင်ငံတော်အစိုးရက နိုင်ငံသားအဖြစ် ရပ်စဲသည့်ဖြစ်ရပ်မှာ ကျွန်တော့် တစ်သက် ဒီတစ်ကြိမ်သာ ကြားဖူးသည်ဟု ထင်ပါသည်။ အထက်ကဖော်ပြသည့် နိုင်ငံသား ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ချက်များ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန် ခြင်းကြောင့် သူ့အလိုလို နိုင်ငံသားအဖြစ်မှရပ်စဲသွား သည့် နိုင်ငံသားများရှိနေကြသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံသားဥပဒေအရ နှစ်နိုင်ငံသားခံယူခွင့်မရှိပေ။ အလျဉ်းသင့်၍ လူငယ်များအတွက် အသိတရားနှင့် ယှဉ်စေလိုခြင်းကြောင့်ပါ။ ဘယ်သူမပြု မိမိဟုသာ ဆိုချင်ပါသည်။

အစိုးရအဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေး
 နိုင်ငံတော်၏ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့်ဆောင်ရွက် မပေးခင်ကလည်း နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ထုတ်ပေးသည့်လုပ်ငန်းသည် အစိုးရအဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းသည့် နိုင်ငံတော် အစိုးရ စတင်တာဝန်ယူချိန်တွင် ပြည်သူများ မှတ်ပုံတင်ကို လွယ်လွယ်ကူကူရရှိစေရေးအတွက် သတ်မှတ်ချက်တချို့ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေလျှော့ ပေးပြီး မိုးပွင့်စီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည်မှာ လူဦးရေ ၈ ဒသမ ၄ သန်းခန့်ကို နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရသည်။ ထို့ပြင် နောက်အစိုးရလက်ထက်က သစ္စာစီမံချက်ဖြင့် ထပ်မံဆောင်ရွက်ပေးရာ လူဦးရေ ၆ ဒသမ ၂ သန်းကျော်ကို ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယခုနိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တာဝန်ယူ ချိန်တွင် ချမှတ်ခဲ့သည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်မှ နောက်ဆုံးလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့် “အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး ပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့် ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်” ဆိုသည့်အချက်ကို အောင်မြင်

စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် အဓိကအချက်များမှာတစ်ခုသည် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် ကတ်ပြားတစ်မျိုးမျိုး ကိုင်ဆောင်မဲပေးနိုင်ရေးပင်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ် ထွက်ပေါ်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံ တစ်ဝန်း အသက်(၁၆)နှစ်နှင့်အထက်ရှိသူ နိုင်ငံသား အားလုံးအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသား ကတ် (မှတ်ပုံတင်)ကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိနေသည်။ သက်ဆိုင်ရာ လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရုံးများမှ ဆောင်ရွက်ပေးသကဲ့သို့ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ အရောက် အကြိမ်ကြိမ်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှု များလည်းရှိသည်။ အချို့ဒေသများတွင် မထပ် မကျန်စေရေးအတွက် တစ်အိမ်တက်ဆင်း၊ အိမ်တိုင်ရာရောက် ဆောင်ရွက်ပေးမှုများလည်းရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ပန်းခင်းစီမံချက်သည် သတ်မှတ်ထား သည့်ကာလအတွင်း တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အလိုက် လျာထားသတ်မှတ်အရေအတွက် ပြည့်မီ အောင်ဆောင်ရွက်ရမည့် စီမံချက်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးမည့်သူများ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုင်ဆောင်မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းစီမံချက် သည် သာမန်ကြုံတွေ့နေကျ အခက်အခဲများအပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကူးစက်မှု ဒေသ၏လုံခြုံရေး အခြေအနေစသည့် အခက်အခဲများကြားမှ အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်ရမည့် စီမံချက်ဖြစ် သည်။ လဝကဝန်ထမ်းများအပြင် ဒေသအာဏာပိုင် များ၊ ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ဝိုင်းကူရမည့်စီမံချက်ဖြစ်သလို မှတ်ပုံတင်မရှိကြသေးသူ ပြည်သူများကလည်း သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်ရုံးများသို့ လာရောက်သတင်း ပို့၊ စာရင်းပေးသွင်းခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် အရေးကြီးလှသည်။ စီမံချက်ကာလ ၁၁ လအတွင်း လူဦးရေ သုံးသန်းကျော်၊ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းအား နိုင်ငံ သားကတ် ထုတ်ပေးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်းလည်း

သိရသည်။ စီမံချက်ကာလ ခုနစ်လခန့်ကျန်နေသေး သည်။

အရေးပါအရာရောက်သည့်ကတ်ဖြစ်
 နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုဖြင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာနရုံးများက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မိုးပွင့်၊ သစ္စာနှင့် ပန်းခင်းစီမံချက်များသည် ပြည်သူများအတွက် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး အပြည့်အဝရရှိစေနိုင်မည့် နိုင်ငံသားကတ်ကို လွယ်လွယ်ကူကူ ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးသည့် စီမံချက်များပင်။ ယခုပန်းခင်း စီမံချက်ဖြင့် နေ့စဉ်ရက်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနေ သော်လည်း နိုင်ငံသားကတ်မပြုလုပ်ရသေးသူများ ကျန်ရှိနေသေးသည်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ရှိပေမယ့် နိုင်ငံသားကတ်၏အသုံးဝင်မှုတန်ဖိုးကို မသိရှိဘဲ “မရှိလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာထောက်ခံစာနဲ့ သွားလာနေထိုင်လုပ်ကိုင် နေတာ အဆင်ပြေနေတာပဲ” ဆိုသည့် အသိများ ကြောင့် လွယ်လွယ်တွေး၍ မလုပ်ဘဲ နေကြသည်က ပိုများမည်ထင်သည်။ နိုင်ငံသားကတ် ကိုင်ထား သည့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ ရရှိခံစားရမည့် နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးကိုမသိပေ။ နိုင်ငံသားကတ်သည် နိုင်ငံသားတစ်ဦးအတွက် လူမှုတာဝန်ဆောင်ရွက်မှု တိုင်း အရေးပါအရာရောက်သည့် ကတ်ဖြစ်သည်။ ကိစ္စတော်တော်များများက နိုင်ငံသားကတ်ရှိမှဖြစ် သည်။ ပညာသင်ကြားရေး၊ အလုပ်ခွင်ဝင်ရောက် ရေး၊ အစိုးရအမှုထမ်း၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှု၊ ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှု၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အစရှိသည့် လူတစ်ဦး၏ အသုံး ဝင်ဆောင်ရွက်ချက်တိုင်း နိုင်ငံသားကတ်လိုသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အာဏာ(၃)ရပ်ကို စွဲကိုင် ဆောင်ရွက်မည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း မိမိစိတ်ကြိုက်ကိုယ်စား လှယ်ကို ရွေးချယ်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် အနာဂတ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံသားကတ်ရှိမှဖြစ်မည်။ ယင်းကဲ့သို့ အသုံးဝင်မှုတန်ဖိုးမြင့်မားလှသည့် နိုင်ငံ သားကတ်ကို ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာတွင် မထပ်မကျန်စေရန် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက အသိပေး

ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာခြင်းသည် ထောက်ခံစာဖြင့် သွားလာလုပ်ရား ဆောင်ရွက်နေ သူများအတွက် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) သွားရောက်လျှောက်ထားရယူ ကိုင်ဆောင်စေရေး နှိုးဆော်အသိပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းအသိပေး ကြေညာချက်သည် ခရီးလမ်းပန်းနှင့် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှု နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခြင်းမဖြစ်စေရေး အတွက် သက်ဆိုင်ရာက စစ်ဆေးသည့်အခါ နိုင်ငံ သားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ရှိကြောင်း၊ လက်ဖြင့် ကိုယ်စီကိုင်ဆောင်ပြရန်သာဖြစ်သည်။ လိုအပ်ချက် အရ သံသယရှိပါက ခြွင်းချက်အဖြစ် စစ်ဆေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံသားကတ်၏ နောက်ကျောဘက် တွင်လည်း “ဤကတ်ပြားကိုအမြဲဆောင် ထားရမည်” ဟု ဖော်ပြပါရှိထားပြီး ဖြစ်သည်။ ရရှိ ပြီးသူတိုင်း ကိုယ်နှင့်မကွာ ဆောင်ထားရမည့်ကတ် ဖြစ်သလို ယခုခရီးသွားလာမှု လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် မှုများတွင် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှစပြီး သက်ဆိုင်ရာက ရှိ/ မရှိ စစ်ဆေးတော့မည် ဖြစ်သည့်အတွက် မရှိသေးသူများ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဆက်သွယ်၍ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ ပန်းခင်းထံသို့ လျှောက်လှမ်းခဲ့ရန်သာဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားတစ်ယောက်သည် နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံ တင်) မရှိမဖြစ် လိုအပ်နေသည်။ မိဘပြည်သူများကို အသိပေးကြေညာခြင်းသည် နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံ သားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ပြုလုပ်ကိုင်ဆောင်နိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်းပင်။ မိုးပွင့်၊ သစ္စာနှင့် ပန်းခင်း တို့ဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် နိုင်ငံသားကတ်ကို မရရှိသေးသူ မရှိရလေအောင်၊ Without လူမဖြစ်ရလေအောင် အသိပေးနေခြင်းသာ ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူ့အတွက်အသင့်ကြိုလင့်နေသည့် ပန်းခင်းသို့သာ မပျက်မကွက် အပြေးချီတက် ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မုဒိတာစိတ်ပွားကာ ထပ်ဆင့် နှိုးဆော် အသိပေးရေးသားတင်ပြလိုက်ပါသည်။ နိုင်ငံသားအားလုံးဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံသားကတ် (မှတ်ပုံတင်) ကိုယ်နှင့်မကွာဆောင်ထားနိုင်ကြပါ စေ။ ။

သိရသည်။ စီမံချက်ကာလ ခုနစ်လခန့်ကျန်နေသေး သည်။

အရေးပါအရာရောက်သည့်ကတ်ဖြစ်
 နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုဖြင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာနရုံးများက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မိုးပွင့်၊ သစ္စာနှင့် ပန်းခင်းစီမံချက်များသည် ပြည်သူများအတွက် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး အပြည့်အဝရရှိစေနိုင်မည့် နိုင်ငံသားကတ်ကို လွယ်လွယ်ကူကူ ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးသည့် စီမံချက်များပင်။ ယခုပန်းခင်း စီမံချက်ဖြင့် နေ့စဉ်ရက်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနေ သော်လည်း နိုင်ငံသားကတ်မပြုလုပ်ရသေးသူများ ကျန်ရှိနေသေးသည်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ရှိပေမယ့် နိုင်ငံသားကတ်၏အသုံးဝင်မှုတန်ဖိုးကို မသိရှိဘဲ “မရှိလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာထောက်ခံစာနဲ့ သွားလာနေထိုင်လုပ်ကိုင် နေတာ အဆင်ပြေနေတာပဲ” ဆိုသည့် အသိများ ကြောင့် လွယ်လွယ်တွေး၍ မလုပ်ဘဲ နေကြသည်က ပိုများမည်ထင်သည်။ နိုင်ငံသားကတ် ကိုင်ထား သည့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ ရရှိခံစားရမည့် နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးကိုမသိပေ။ နိုင်ငံသားကတ်သည် နိုင်ငံသားတစ်ဦးအတွက် လူမှုတာဝန်ဆောင်ရွက်မှု တိုင်း အရေးပါအရာရောက်သည့် ကတ်ဖြစ်သည်။ ကိစ္စတော်တော်များများက နိုင်ငံသားကတ်ရှိမှဖြစ် သည်။ ပညာသင်ကြားရေး၊ အလုပ်ခွင်ဝင်ရောက် ရေး၊ အစိုးရအမှုထမ်း၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှု၊ ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှု၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အစရှိသည့် လူတစ်ဦး၏ အသုံး ဝင်ဆောင်ရွက်ချက်တိုင်း နိုင်ငံသားကတ်လိုသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အာဏာ(၃)ရပ်ကို စွဲကိုင် ဆောင်ရွက်မည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း မိမိစိတ်ကြိုက်ကိုယ်စား လှယ်ကို ရွေးချယ်မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် အနာဂတ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံသားကတ်ရှိမှဖြစ်မည်။ ယင်းကဲ့သို့ အသုံးဝင်မှုတန်ဖိုးမြင့်မားလှသည့် နိုင်ငံ သားကတ်ကို ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာတွင် မထပ်မကျန်စေရန် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက အသိပေး

ကပ်ဘေးများကြားမှ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးစိန်ခေါ်မှု

မျိုးငြိမ်းငယ်

ကိုဗစ်-၁၉ နှစ်နှစ်အလွန်

၂၀၂၁ ခုနှစ်နှင့် ယခု ၂၀၂၂ ခုနှစ် အစောပိုင်း ကာလက ကမ္ဘာတစ်ဝန်း စီးပွားရေးအကျပ်အတည်း များနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုများ၊ အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုများ၊ ဝင်ငွေလျော့ကျမှုများ ရင်ဆိုင်ခဲ့ကြရသည်။ အထူးသဖြင့် ဝင်ငွေနိမ့်ကျသော နိုင်ငံများတွင် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုများကြောင့် ဆင်းရဲမှုနှုန်း ပိုမို မြင့်တက်လာခဲ့သည်။

ကိုဗစ်ဖြစ်ပွားမှုသည် ယခုဆိုလျှင် နှစ်နှစ်ရှိပြီ ဖြစ်သည်။ မည်သည့်အချိန်တွင် ကိုဗစ်ကင်းစင်မည် မသိနိုင်သေးချေ။ ကိုဗစ်ကူးစက်မှုများကြောင့် လူ့အသက်များ၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးများ များစွာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု မြင့်တက် လာခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်ဆုံးရှုံးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုစနစ်များသည် ချောက်ကမ်းပါးစွန်း သို့ တွန်းပို့ခြင်းခံနေရဆဲပင် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု များသည်လည်း နိုင်ငံအလိုက် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးရည်မှန်းချက်များကို ပိုမိုလက်လှမ်း ဝေးစေလျက် ရှိပါသည်။

ကျဆင်းသွားသော ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ပြန်လည် ထူထောင်ရေးသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု လှိုင်း အသစ်များ၊ လုပ်သားဈေးကွက်စိန်ခေါ်မှုများ အခိုင် အမာရှိနေခြင်း၊ ထောက်ပံ့မှုကွင်းဆက် ကန့်သတ် ချက်များရှိနေခြင်းနှင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုဖိအားများ မြင့်တက်နေခြင်းများကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး အခြေအနေမှာ အထိမခံနိုင်သော အခြေအနေတွင် ရှိနေပါသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အတိုင်းအတာအရ ၃ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော်တွင် အမြင့်ဆုံးတိုးတက်မှုနှုန်းအဖြစ် ၅ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာ့စီးပွား ရေးသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် လေးရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန် ကုလသမဂ္ဂက ခန့်မှန်းခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာ့အသားတင်ထုတ်လုပ်မှုမှာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ထက် ၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်လွန်ခဲ့သော်လည်း ကပ်ရောဂါမတိုင်မီက ခန့်မှန်းထားသည့် ထုတ်လုပ် မှု အဆင့် ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းအောက်တွင် ရှိနေ သေးသည်။ ယင်းဖော်ပြချက်များသည် နိုင်ငံများနှင့် ဒေသများအလိုက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ဆောင်မှုများတွင် ကွဲပြားခြားနားမှုများ ရှိနိုင် ကြောင်း ဆိုပါသည်။

ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခ

ကိုဗစ်အကျပ်အတည်းကြောင့် ကျဆင်းနေ သည့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ပြန်လည်နာလန်ထူရန် ကြိုးပမ်းနေချိန်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့မှစ၍ ဖြစ်ပွားနေသော ရုရှား-ယူကရိန်း ပဋိပက္ခကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးပြန်လည်နာလန် ထူရေး မျှော်မှန်းချက်များကို ထိခိုက်စေခဲ့ပါသည်။ ယင်းပဋိပက္ခနောက်ဆက်တွဲအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် အတွက် ခန့်မှန်းထားသော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွား ရေးတိုးတက်မှုနှုန်း တစ်ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွား နိုင်သည့် အလားအလာရှိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD) က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဆိုင်ရာ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အရေးအကြီးဆုံးမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှု မျှော်မှန်းချက်ကို နိမ့်ကျ စေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ UNCTAD ဌာနခွဲမှ ဒါရိုက်တာ Richard Kozul-Wright က ဂျီနီဗာတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးသည် ၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်နိုင်ကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက ခန့်မှန်းခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် တွင် ၂ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းသာ တိုးတက်နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဖြစ်လာစေသည့် အဓိက အကြောင်းရင်းမှာ ရုရှား-ယူကရိန်း ပဋိပက္ခကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲကြောင့် အာရှ-ပစိဖိတ်

ထားပါသည်။ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး လျင်လျင်မြန်မြန်ဆိုးရွား လာမည့် အလားအလာရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွား ပြီး နှစ်နှစ်ကြာပြီးနောက် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ပျမ်းမျှ တိုးတက်မှုနှုန်းသည် ယမန်နှစ်က ၅ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုနှစ်တွင် ၂ ဒသမ ၆ ရာခိုင် နှုန်းသာ ရှိနိုင်သဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နောက်ဆုံးလေးလ ပတ်က ခန့်မှန်းချက်ထက် ကျဆင်းသွားနိုင်ကြောင်း UNCTAD အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး Rebeca Grynspan က ဆိုပါသည်။ အခြေအနေများသည် လူတိုင်းအတွက် ဆိုးရွားစေကြောင်း UNCTAD အကြီးအကဲကဆိုခဲ့ပြီး အာဖရိကဦးချီဒေသတွင်

ဆိုပါသည်။ စိန်ခေါ်မှုအသစ်များ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်လာသည့် စီးပွားရေး ကျဆင်းမှုများသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မညီမျှမှုများ ပိုမိုကြီးမားလာစေပြီး မသေချာမရောမမှုများ၊ အခက်အခဲများနှင့် မမျှတသော ပြန်လည်ထူထောင် ရေးများ ဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ အချို့နိုင်ငံများတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှင့် ထိရောက်သော စီးပွားရေး ပံ့ပိုးမှုများကြောင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအစီအစဉ် များကို တိုးတက်စေလျက်ရှိသော်လည်း တစ်နိုင်ငံ နှင့်တစ်နိုင်ငံ တိုးတက်မှုသည် ညီမျှမှုမရှိသေး ကြောင်း တွေ့ရသည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ သုံးပုံ တစ်ပုံသည် ကပ်ရောဂါမတိုင်မီက အခြေအနေသို့ ရောက်လုနီးပါးရှိနေသော်လည်း ကာကွယ်ဆေး ရရှိနိုင်မှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရင်းမြစ်အကန့်အသတ်များ ကြောင့် အခက်အခဲများရှိနေကြဆဲ ဖြစ်သည်။ အစောပိုင်းက အလုပ်အကိုင်ဆုံးရှုံးမှုများအတွက် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးမှုမှာ လုံလောက်မှုမရှိသေး ဘဲ အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုကြောင့် အမျိုးသမီးများနှင့် လူငယ်များကို ပိုမိုထိခိုက်စေလျက်ရှိပါသည်။ ယင်းသို့သော အခြေအနေတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲ အသစ်များ ထပ်မံပြန့်ပွားလာမှုကြောင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးမျှော်မှန်းချက်များကို အဟန့်အတား ဖြစ်စေခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂက ဆိုပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေကြရဆဲအချိန်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာ သော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေး အကျပ်အတည်းသည် မီးလောင်ရာ လေပင့်သကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကို သာမက နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီအလိုက်လည်း စီးပွားရေးထိခိုက်မှုများကို ခံစားနေကြရပါသည်။ ကပ်ရောဂါကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှု ဖိအားများ နှင့် ဟန့်ချက်မညီသော ပြန်လည်ထူထောင်ရေး များဖြင့် ရင်ဆိုင်နေကြရသော မူဝါဒချမှတ်သူများ အတွက် ပဋိပက္ခများကြောင့် ဖြစ်လာသည့် စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ ရေရှည်ထိခိုက်မှုများနှင့် မသေချာမှုများ မြင့်တက်လာခြင်းသည် စိန်ခေါ်မှုအသစ်များ ထပ်မံ ဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိပါသည်။

တုံ့ပြန်နိုင်မည့်မူဝါဒများ

ထိုဖြစ်ပေါ်လာနေသည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲအကျပ်အတည်းများကို ရင်ဆိုင်ကုစား ကြရာတွင် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးနောက်ခံကောင်းမွန် မှု၊ လိုက်လျောညီထွေရှိသော မူဝါဒများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှု များ၊ ရင်းမြစ်ရရှိနိုင်မှုအလိုက် စီးပွားရေးပြန်လည် နာလန်ထူမှုတွင် ကွာခြားသွားမည်ဖြစ်သည်။ မသေချာ မရောမသောကာလအတွင်း ဆိုးရွားသော ထောက်ပံ့ရေးဂယက်နှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုတို့ ဖြင့် ရင်ဆိုင်နေကြရချိန်တွင် ငွေကြေးမူဝါဒများသည် မှန်ကန်သောတုံ့ပြန်မှုဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ သို့မှ သာ စားသုံးသူများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ အကျပ်အတည်းများကို ပံ့ပိုးကူညီနိုင်မည် ဖြစ်ပါ သည်။

UNCTAD ၏ မူဝါဒဆိုင်ရာ အကြံပေးချက် များတွင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၌ သင့်တင့်သော တိုးတက်မှုအတွက် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများ ခွင့်ပြုပေးရန် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲမှု လိုအပ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ ကြွေးမြီ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်မည့် အလားအလာရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ *

ဖြစ်ပေါ်လာနေသည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲအကျပ်အတည်း များကို ရင်ဆိုင်ကုစားကြရာတွင် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးနောက်ခံ ကောင်းမွန်မှု၊ လိုက်လျောညီထွေရှိသော မူဝါဒများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုများ၊ ရင်းမြစ်ရရှိနိုင်မှုအလိုက် စီးပွားရေးပြန်လည်နာလန်ထူမှုတွင် ကွာခြား သွားမည်ဖြစ်သည်။ မသေချာမရောမသောကာလအတွင်း ဆိုးရွားသော ထောက်ပံ့ရေးဂယက်နှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုတို့ဖြင့် ရင်ဆိုင်နေကြ ရချိန်တွင် ငွေကြေးမူဝါဒများသည် မှန်ကန်သောတုံ့ပြန်မှုဖြစ်ရန် လိုအပ် ပါသည်။ သို့မှသာစားသုံးသူများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ အကျပ် အတည်းများကို ပံ့ပိုးကူညီနိုင်မည်

ဒေသတွင် သွင်းကုန်ဈေးနှုန်း ပိုမိုမြင့်တက်လာခြင်း၊ အထူးသဖြင့် စွမ်းအင်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာခြင်း ကြောင့် ယင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ခံစားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း Coface စီးပွားရေး သုတေသနအသင်းက ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ယင်း ၏ ခန့်မှန်းချက်များတွင် -
၁။ ကုန်ဈေးနှုန်းများ ပိုမိုမြင့်မားလာခြင်းကြောင့် နှေးကွေးသော စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှင့် အလုပ် အကိုင် ရှားပါးမှုအန္တရာယ်နှင့် လူမှုရေးမတည်ငြိမ် မှုကို တိုးမြှင့်စေမည့် ရေရှည်ငွေကြေးဖောင်းပွ နိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြစ်စေနိုင်သည်။
၂။ မော်တော်ယာဉ်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး သို့မဟုတ် ဓာတုပစ္စည်းထုတ်ကုန်များအပေါ် ထိခိုက်စေနိုင်ခြေ ရှိပါသည်။
၃။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ရုရှား၏ စီးပွားရေးမှာ ၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ဆုတ်ယုတ်နိုင်ပြီး အဆင့် သတ်မှတ်ချက်အနေဖြင့် အလွန်စိုးရိမ်ရသည့် အဆင့် ဖြစ်ပါသည်။
၄။ ဥရောပတွင် စိန်ခေါ်မှုအများဆုံး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ထပ်မံငွေကြေးဖောင်းပွမှု အနည်း ဆုံး ၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိနိုင်ပြီး GDP တိုးတက် မှုမှာ တစ်ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်း ထားပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံမှ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို အပြီးတိုင်ဖြတ်တောက်လိုက်ပါက GDP ကျဆင်းမှု အနည်းဆုံး လေးရာခိုင်နှုန်းရှိနိုင်ပြီး သုညအထိပင် ရောက်ရှိနိုင်သဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ကောင်းသော အခြေအနေတွင်မရှိကြောင်း Coface က ထုတ်ပြန်

ဆက်တိုက်မိုးခေါင်ခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါနှင့် ရုရှား-ယူကရိန်း စစ်ပွဲတို့နှင့်အတူ ရာသီပြောင်းလဲမှု များသည်လည်း တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပါဝင်နေ ကြောင်း မှတ်ချက်ပြုထားပါသည်။
ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး အပေါ် ဘဏ္ဍာရေးအရ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ၊ ကုန်ဈေးနှုန်းများနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက် ပြတ်တောက်ခြင်း လမ်းကြောင်းသုံးခုဖြင့် ထိခိုက် စေနိုင်ကြောင်း Economist Intelligence Unit (EIU) က ဆိုပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်း များသည် လပေါင်းများစွာမြင့်တက်ခြင်း၊ ထောက်ပံ့ ရေးကွင်းဆက်များ ပြတ်တောက်ခြင်း၊ ယခုနှစ်ကမ္ဘာ့ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု ခြောက်ရာခိုင်နှုန်းကျော် မြင့်တက်နိုင်ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက် မှုကို ထိခိုက်စေနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားသည်။
မြင့်မားသည့် လူနေမှုစရိတ် ဖိအားများစွာဖြင့် ရုန်းကန်နေရသော အတော်အတန် ချမ်းသာသော နိုင်ငံများသည်ပင် ၎င်းတို့ကို ရုန်းထွက်နိုင်စေရန် နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးစနစ်ထံမှ အကူအညီ တောင်းခံထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။ ကမ္ဘာ့ အဆင်းရဲဆုံးနှင့် သွင်းကုန်အပေါ် မှီခိုနေရသော နိုင်ငံများသည် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကျဆင်းမှုဒဏ်ကို အဆိုးဆုံးခံစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း UNCTAD က အခိုင်အမာ ပြောကြားထားသည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ သည် အစားအစာ၊ စွမ်းအင်နှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှုကြောင့် အဆိုးဆုံးခံစားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း Grynspan ကလည်း

ထိုင်းနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူများသို့ လှူဒါန်းသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး AstraZeneca တစ်သန်း Doses အနက် ဒုတိယအသုတ် ကာကွယ်ဆေး ငါးသိန်း Doses နှင့် ဆေးထိုးအပ် ငါးသိန်း ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန် ထိုင်းနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူများသို့ လှူဒါန်းသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး AstraZeneca အမှတ်တံဆိပ် တစ်သန်း doses အနက် ဒုတိယအသုတ် ကာကွယ်ဆေးငါးသိန်း Doses နှင့် ဆေးထိုးအပ် ငါးသိန်းတို့သည် Thai Airways လေယာဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိလာရာ အဆိုပါကာကွယ်ဆေးများနှင့် ဆေးထိုးအပ်များကို မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ပြုလုပ်သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ထင်ဇော်စိုး၊ ဒုတိယ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာတင်ထွန်းအောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာအေးမွန်မွန်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ



Charge d' affaires, a.i. Mrs.Kanokwan Pengsuwan နှင့် သံရုံးတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ယခုလှူဒါန်းမှုမှ ရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှု အားနည်းနေသော တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်

များနှင့် ကျေးလက်ဒေသများအထိ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

၄၉ ဒသမ ၉၆ သန်း ထိုးနှံပြီးဖြစ်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဓိကအရေးကြီးသည့် ဦးတည်အုပ်စုများအတွင်းကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ရာနှုန်းပြည့်ထိုးနှံနိုင်ရေးကို ဦးတည်ချက်

ထား၍ လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ယနေ့အထိ ကာကွယ်ဆေးအနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၂၇ ဒသမ ၀၁ သန်းရှိပြီး ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးသူ လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၀၉ သန်း ရှိပြီဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဧပြီ ၁ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း ၄၉ ဒသမ ၉၆ သန်း ထိုးနှံပြီးဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားမှု၊ ရောဂါကြောင့်ဆေးရုံတက်ရောက်မှုနှင့် သေဆုံးမှုကို သိသာစွာလျော့ချနိုင်သောကြောင့် ရည်မှန်း ဦးတည်အုပ်စုများအားလုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့်မပျက်မကွက် ထိုးနှံမှုခံယူထားရန်အလှူရှင်ကြီးသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိဘ ပြည်သူများ အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးရေး တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထား ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတို့၌ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်များ အပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာ မရွေး အသက် ၄၀ အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူ များ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲရောင်စခန်းများ အတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်နှင့်အထက် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း အဆင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ စသည့် ဦးတည်အုပ်စုများ သတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ များမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ် ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၁ ရက်နှင့် ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၅ မြို့နယ် တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၆၂၇၇ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ် တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၅၃၅၇ ဦး၊ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်၌ ဒေသခံ ပြည်သူ ၁၆၂၇၆ ဦး၊ ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ကိုးမြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၈၂၆၀၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ခရိုင် ခုနစ်ခုတို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ၂၇၇၆ ဦးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံ ပြည်သူ ၃၈၀ တို့ကို တပ်မတော် မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံ များမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသည်။ ထို့အတူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ဧပြီ ၁ ရက် နှင့် ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့နှင့် နမ့်ခမ်းမြို့တို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၈၂ ဦးတို့ကို တပ်မတော် မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံ များမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ ကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိသူ များက သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များတွင် သတင်းစာများ အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂

မြန်မာနှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်း လုပ်ငန်း၏ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဧပြီ ၉၊ ၁၀၊ ၁၁၊ ၁၂ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး ကြေးမုံ သတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဧပြီ ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅၊ ၁၆၊ ၁၇ ရက်တို့တွင် ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ကို ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အတူ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)မှ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တိုင်း ရခိုင်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေသည့် ရွှီပြည်ရခိုင်ပုံရိပ်အချုပ်ပိုက် ဧပြီ ၁၃ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(တောင်ကြီး) မှ (ကြာသပတေးနေ့)တိုင်းထုတ်ဝေသည့် ရှမ်းဘာသာတိုင်းရင်းသား ကဏ္ဍအချုပ်ပိုက် ဧပြီ ၁၄ ရက် နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(မော်လမြိုင်)မှ (တနင်္ဂနွေနေ့)တိုင်း ထုတ်ဝေလျက် ရှိသည့် မွန်၊ စကောကရင်၊ ပိုးကရင်၊ ပအိုဝ်း တိုင်းရင်းသားဘာသာအချုပ်ပိုက် ဧပြီ ၁၀ ရက်နေ့နှင့် ၁၇ ရက်နေ့တို့တွင်လည်းကောင်း ရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက် ကာလကျော်လွန်ပါက ပုံမှန် ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သတင်းစာကြော်ငြာများကိုမူ သတင်းစာတိုက်များ၏ အလှည့်ကျပိတ်ရက်ကာလများတွင် ပိတ်ရက်မရှိ လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၁၈ ရက်နေ့မှစ၍ သတင်းစာများအားလုံး ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း

* စာမျက်နှာ ၁၈ မှ ကျွန်တော်တို့သည် နှစ်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း အဆိုးဆုံး သော စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းများနှင့် ရင်ဆိုင် နေကြရကြောင်း၊ အားလုံး၏အနာဂတ်ကို ယခု ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည့်စုံ သော မူဝါဒများ၊ အကျိုးရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ နှင့် ထိရောက်သော ဘက်စုံစနစ်များ အကောင် အထည်ဖော်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်က တိုက်တွန်းထားပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးအကျပ် အတည်းကြောင့်ဖြစ်လာသည့် လောင်စာဆီ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှု၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု၊ ကုန် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု၊ အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုများသည်

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီအလိုက်လည်း ကြီးမားသော စိန်ခေါ်မှုအဖြစ် ရှိနေပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း လွှမ်းခြုံနေသည့် စီးပွားရေး ဂယက်သည် ဒေသအလိုက် တစ်နိုင်ငံချင်းစီ၊ လုပ်ငန်းတစ်ခုချင်းစီအပေါ်တွင်လည်း အကျိုး သက်ရောက်မှုများ ရှိနေပါသည်။ စီးပွားရေးသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် အဓိကမောင်းနှင်အား တစ်ရပ်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံစီးပွားရေးအပေါ် ထိခိုက်မှု တိုးမြှင့်လာသည်နှင့်အမျှ မတည်ငြိမ်မှုများ၊ မညီမျှ မှုများ၊ မသေချာမရေရာမှုများ မြင့်မားလာမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုဖြစ်ပေါ်လာသည့် စိန်ခေါ်မှုများ ကြောင့် နိုင်ငံများအလိုက် ဆောင်ရွက်နေဆဲ

ရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အခက်အခဲများနှင့်တွေ့ကြုံနိုင်သည့် အခြေအနေ ဖြစ်ရာ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး အခြေအနေနှင့်အညီ ရေတို၊ ရေရှည် ထိရောက်စွာ တုံ့ပြန်နိုင်မည့် မူဝါဒများ ချမှတ်ကျင့်သုံးရန် မှာ အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ရပ်အဖြစ် တွေ့ရပါ သည်။ ။ ရည်ညွှန်း ၁။ Economic and Social Impacts and Policy Implications of the War in Ukraine, March 2022 ၂။ World Economic Situation Prospects United Nations၊ 2021

၃။ World Economic Situation Prospects United Nations၊ 2022 ၄။ <https://news.un.org/en/story/2022/03/1114602> ၅။ <https://blogs.worldbank.org/voices/global-economic-outlook-five-charts-1> ၆။ <https://www.coface.com/News-Publications/News/Economic-consequences-of-the-Russia-Ukraine-conflict-Stagflation-ahead> ၇။ <https://www.eiu.com/n/global-economic-implications-of-the-russia-ukraine-war/>

တို့ရွာစာကြည့်တိုက်

- * သုတ၊ ရသ စုံတယ်ဗျာ စာကြည့်တိုက်ကိုလား၊ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ ရွေးချယ်လို့ စာစုံဖတ်ကြစို့။
- * မြော်မြင်တတ်ဖို့ စာဖတ်နေ အပေါင်းသင်းမိတ်ဆွေ၊ အချိန်ကိုလေ တန်ဖိုးထား စာကြည့်တိုက်သို့သွား။
- * ဗလငါးတန် ဖွံဖြိုးအောင် ကြိုးစားလို့စွမ်းဆောင်၊ ဤလူ့ဘောင်ကို မြှင့်တင်ရေး စာပေဖတ်ရှုပေး။
- * အတွေးနက်နက် အမြင်ကျယ် ကိုယ်တိုင်အားထုတ်မယ်၊ ရသကြွယ်တဲ့ စာပန်းခင်း မွှေးရနံ့တို့သင်း။
- * အမှောင်ခွင်းတော့ အလင်းဖြာ ကြည့်နူးစိတ်ချမ်းသာ၊ ကျွန်တော်တို့ရွာ စာကြည့်တိုက် ဗဟုသုတ ဖွေရှာလိုက်။ တန်ဖိုးကြီးတဲ့ ရတနာသိုက်။ ။

ဖိုးပြည့်(ပတ္တမြား)

သင်္ကြန်တော်ရက် ရိုးရာမပျက်

- * မြူးကြွတဲ့ တူးပို့သံ ဟိန်းလို့ညံ မဏ္ဍပ်ထဲ။ မြန်မာတွေ ဂုဏ်ရောင်မညှိုးတဲ့ ရိုးရာသင်္ကြန်ပွဲ။
- * ခါတော်မီ ရေသဘင်နွဲ့ပါလို့ တူယှဉ်တဲ့ ဟန်မူပို မန်းတောင်ရိပ်ခို။
- * အတာရေလောင်း အေးမြစို နှစ်သစ်ကြို အမြင်ဆန်း။ ဓလေ့ရိုးရာ ခါတော်ဦးနှင့် ပျော်မြူးရွှင်လန်း။
- * မြန်နွာ နေညိုသန်းရင်ဖြင့် ပိတောက်ပန်း ပြိုင်ဆိုင်သူ။ မောင်တေးဆို မယ်ရယ်ကလို့ ယိမ်းနှမပျိုဖြူ။
- * ကောင်းမှုတို့ ကုသိုလ်ယူ ဒါနအလှူ ပြုလုပ်လျက်။ သက်ကြီးရွယ် ခေါင်းရေဆေးလို့ ရှေးထုံးမပျက်။ ။

မျိုးဇော်ဦး (ထားဝယ်)

ဆောင်းပါး

ဗုဒ္ဓဟောကြား ဘဝလက္ခဏာသုံးပါး

လင်းရိပ်ညို

ဗေဒင်လက္ခဏာပညာရပ်ဆိုတာ ဟိုးရှေးရှေးကတည်းကပေါ်ခဲ့တဲ့ ပညာရပ်တစ်ခုပါ။ နက်နဲရှုပ်ထွေးသလို လူတိုင်းသင်ယူဖို့လည်း မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။

ဒီဆောင်းပါးက ဗေဒင်အကြောင်း ရှင်းပြမှာ မဟုတ်ပေမယ့် လက္ခဏာနဲ့တော့သက်ဆိုင်နေပါတယ်။

လက္ခဏာဆိုတာ လူတစ်ယောက်ရဲ့ လက်ဖဝါး ပြင်ပေါ်မှာ မွေးကတည်းကပါလာပြီး အသက်အရွယ် တစ်ခုရောက်မှသာ ထင်ထင်ရှားရှား ပေါ်လာတဲ့ လမ်းကြောင်းအမှတ်အသားတွေ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လက်ဖဝါးလက္ခဏာတွေမှာ ပညာရေးလမ်းကြောင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးလမ်းကြောင်း၊ အသက်လမ်းကြောင်း စသဖြင့်ရှိသလို ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ဖြစ်တဲ့ ကျွန်တော်တို့ တစ်ဘဝလုံးစာအတွက်လည်း မွေးကတည်းက ပါလာပြီးသား 'ဘဝလက္ခဏာ သုံးပါး' ရှိပါသေးတယ်။

အဲဒါတွေကတော့ အနိစ္စ၊ ဒုက္ခ၊ အနတ္တတို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလက္ခဏာသုံးပါးဟာ ကျွန်တော်တို့ နေ့စဉ် လှုပ်ရှားသွားလာမှုကစလို့ အသက်အရွယ်မရွေး၊ ကျား/မ မရွေး၊ အချိန်နေရာမရွေး တစ်ဘဝလုံးစာ တောက်လျှောက် မြင်တွေ့နေရမယ့် ဘဝရဲ့လက္ခဏာ တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အနိစ္စ

အနိစ္စဆိုတာ မမြဲခြင်းတရားမှန်း ကျွန်တော်တို့ သိပြီးသားဖြစ်တယ်။ ဒါဆို ဘယ်အရာတွေက မမြဲခြင်းလဲလို့မေးရင်တော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ခန္ဓာ ငါးပါးအပါအဝင် သက်ရှိသက်မဲ့၊ ခြပ်ရိပ်ခြပ်မဲ့အရာ တွေအားလုံးလို့ ဖြေရမှာပါ။

နေ့စဉ်သွားလာလှုပ်ရှားနေတဲ့ ကျွန်တော်တို့ ခန္ဓာကိုယ်ကြီးက မူလပေါင်းများစွာ တပ်ဆင်ထားတဲ့ စက်ရုပ်ကြီးတစ်ရုပ်နဲ့ တူပါတယ်။

စက်ရုပ်တစ်ရုပ်မှာ မူလပေါင်းတစ်ခု ပြုတ်ထွက် နေရင်ပဲ အလုပ်လုပ်တာတွေ ပုံမှန်မဟုတ်တော့သလို ကျွန်တော်တို့ခန္ဓာကိုယ်မှာလည်း သေးငယ်တဲ့ အစိတ်အပိုင်းလေးတစ်ခုမှာ ဒဏ်ရာဝေဒနာလေး တစ်ခု ပေါ်လာတာနဲ့ ဒီခန္ဓာကြီးက နာကျင်နေရပါပြီ။

ဗုဒ္ဓရဲ့ မွေး၊ အို၊ နာ၊ သေ သဘောတရားပေါ် အခြေခံပြီး အနိစ္စကို ကိုယ်နဲ့အနီးဆုံးမှာ အရှင်းလင်း ဆုံး မြင်တွေ့ချင်ရင် ခန္ဓာကိုယ်ထဲမှာ နေ့စဉ်နဲ့အမျှ ဖောက်ပြန်ပျက်စီးနေတဲ့ ဝေဒနာတွေကို ဉာဏ်နဲ့ ရှုကြည့်ပါ။ ဒါ့အပြင် ကျွန်တော်တို့အားလုံးဟာ မမြဲခြင်းတရားကိုပဲ အချိန်ရှိသရွေ့ဖက်တွယ်ထားကြ တယ်။ ကျွန်တော်အပါအဝင် လူတိုင်းမှာ ကိုယ်တန်ဖိုး ထားရတဲ့ ပစ္စည်း၊ လူ၊ နေရာဒေသ စသဖြင့် ရှိနေသေး တယ်။

ကျွန်တော်ဆို စာအုပ်တွေကို ချစ်တယ်။ ကျွန်တော့် စာအုပ်တွေကို တခြားသူတွေကိုင်ရင်တောင် မကြိုက် ဘူး။ စွန်းရာ ထင်းရာ ခေါက်ရာ ကြေရာ လုံးဝမရှိဘဲ အသစ်အတိုင်းဖြစ်အောင် လိုအပ်တဲ့ထိန်းသိမ်းမှု မှန်သမျှ လုပ်ပြီးတော့ကို ထားထားတယ်။ ဘယ်သူ့ ကိုမှလည်း မငှားသလို ဘယ်သူ့ကိုင်တာမှလည်း မကြိုက်တဲ့အထိပါ။

တကယ်တော့ ဒါဟာ စွဲလမ်းမှု တဏှာပါ။ အဲဒီ တဏှာက ဘယ်ကဖြစ်လာလဲဆိုရင် အနိစ္စ(မမြဲခြင်း တရား) ဆိုတာကို သိရက်နဲ့ မသိချင်ယောင်ဆောင် ထားရာကနေ သန္ဓေတည်လာတာပါ။

ခုချိန်သာ အိမ်မီးလောင်သွားခဲ့ရင်၊ ငလျင်လှုပ်လို့ တိုက်ပြိုကျရင် ဒီစာအုပ်တွေအားလုံးကို ကျွန်တော် သယ်နိုင်ပါဦးမလား။ သေချာတွေးကြည့်ရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အတွင်းစိတ်မှာ 'ငါ' ဆိုတာကလွဲရင် ကျန်တာဘာမှမရှိပါဘူး။

တစ်ခုခုဖြစ်ရင် ငါ့ကိုယ်ငါသာ အရင်လွတ်အောင် ပြေးကြတာမှတ်လား။ ငါကအရင်၊ ကျန်တာတွေ အားလုံးက နောက်မှဆိုတဲ့စိတ်တွေချည်းပါ။

အဲလိုအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ အခုလက်ရှိ ဖက်တွယ်နေတဲ့အရာတွေ၊ သံယောဇဉ်တွေက အရေး

ပါသေးရဲ့လား။ မမြင်နိုင်တဲ့ ချစ်ခြင်းမေတ္တာတွေ၊ သံယောဇဉ်တွေ၊ အမှန်းတွေ၊ အပြိုးတွေကအစ မမြဲ သလို ထိတွေ့ကိုင်တွယ်လို့ရတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရာထူး ဂုဏ်၊ ပစ္စည်းဥစ္စာ၊ ရွှေငွေရတနာ အားလုံးကလည်း အချိန်တစ်ခုရောက်တဲ့အခါ (ဒါမှမဟုတ်) မမျှော် လင့်ထားတဲ့ ကပ်ကြီးသုံးပါးနဲ့ ကြုံလာရတဲ့အခါ အကုန်လုံး ပျက်စီးပျောက်ကွယ်သွားကြမှာပါ။

ဒီနေ့လို တိုးတက်နေတဲ့ ခေတ်ကြီးထဲမှာ ဒီနှစ် ပေါ်တဲ့ ပစ္စည်းအသစ်တောင် နောက်သုံးနှစ်လောက် ကျရင် အဟောင်းဖြစ်သွားရတယ် မဟုတ်လား။ ဒါကြောင့် ဘယ်အရာမှမမြဲခြင်းဆိုတဲ့ အနိစ္စလက္ခဏာ ကို ဘဝတစ်လျှောက်လုံးမြင်အောင် စောင့်ကြည့်နေ ဖို့ လိုပါတယ်။

ဒုက္ခ

ခန္ဓာငါးပါးဟာ အနိစ္စပါလို့ပြောရင် အဲဒီလို မမြဲဘဲ ဖောက်လွှဲဖောက်ပြန် ယိုယွင်းချက်တွေကို ဖြစ်စေ တာကတော့ ဒုက္ခလက္ခဏာပါ။ ဒါကြောင့် ဒုက္ခကို ဆင်းရဲခြင်းတရားလို့လည်းခေါ်ကြတာပေါ့။

ကိုယ်လက်လေး ကိုက်ခဲတာ၊ စားချင်တာလေး မစားရတာ၊ လိုချင်တာလေး မရတာတွေကစလို့ ချစ်သူနဲ့မပေါင်းရတာ၊ ကိုယ့်ကိုမလိုမုန်းတီးတဲ့သူတွေ ပိုင်းနေတာတွေအပါအဝင် ကိုယ့်စိတ်မှာမသက်မသာ ဖြစ်စရာမှန်သမျှကို ဆင်းရဲဒုက္ခလို့ သတ်မှတ်နေကြ တာလေ။

ဒါဆို အဲဒီဒုက္ခတွေကရော ဘယ်ကစဖြစ်လာတာ လဲလို့ မေးစရာရှိလာမယ်။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟ ဆိုတဲ့ ဇာတ်လိုက်သုံးယောက်ကပဲ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နေ့စဉ် ဒုက္ခတွေကို ခိုင်ခံ့ဖန်တီးနေတာပါ။ လောဘ ကြောင့် လိုချင်တယ်၊ တပ်မက်တယ်၊ ရယူဖို့ ကြံစည် လာတယ် (မရတဲ့အခါ ဒုက္ခဖြစ်သွားတယ်) ။ ဒေါသ ကြောင့် ပေါက်ကွဲတယ်၊ အော်ဟစ်ဆဲဆိုတယ်၊ ဆက်ဆံရေးတွေ ရပ်တန့်သွားတယ်၊ စိတ်ငြိမ်သွားတဲ့ အခါ နောင်တရလာတယ် (အဲဒါမှာတင် ဒုက္ခပါပဲလို့ ထင်သွားတယ်)။ မောဟကြောင့် အမှားအမှန်ကို မခွဲခြားနိုင်ဘူး၊ လုပ်သင့်လား မလုပ်သင့်လားမသိဘဲ ဇွတ်မိုက်မိတယ်။

အဲဒီလိုကနေမှာပြီးရင်း မှားလာတာတွေ မှားလာ တယ် (ဒီလိုနဲ့ မဆုံးနိုင်တဲ့ ဒုက္ခပင်လယ်ထဲ လက်ပစ် ကူးရတော့တယ်)။ ဒီလို ဒုက္ခရဲ့ အရင်းအမြစ်ကို သိပြီး ရင်တောင် အဲဒီ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟ သုံးမျိုးစလုံး ကို အပြီးတိုင်ပယ်သတ်နိုင်ဖို့ဆိုတာ အင်မတန် ခက်ပါတယ်။

မသတ်နိုင်သရွေ့ကလည်း ဒုက္ခဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ဆီ အမြဲရောက်လာဦးမှာပါ။ ခက်ခဲနေတယ်ဆိုရင် တစ်ဆင့်နောက်ဆုတ်ကြည့်ရ အောင်။ အပြီးသတ် မပယ်နိုင်သေးရင် လျှော့ချ ကြည့်ပါ။ ဒီနေ့ကစပြီး လောဘကို လျှော့ကြည့်ပါ။ ဒေါသကို လျှော့ကြည့်ပါ။ မောဟကို လျှော့ကြည့်ပါ။ ခန္ဓာရခြင်းဟာ ဆင်းရဲရခြင်းဆိုတာကို ဝိပဿနာ ဉာဏ်နဲ့ အာရုံစိုက်ကြည့်ပါ။ အလိုမကျတဲ့စိတ်ဓာတ် ကြောင့် ပူလောင်မှုတွေ ကြုံရတိုင်း တရားထိုင်ခြင်းနဲ့ ငြိမ်းသတ်ကြည့်ပါ။

စိတ်တည်ငြိမ်အောင် လုပ်လို့ရတဲ့ နည်းလမ်းတွေ အများကြီး ရှိတဲ့အထဲကမှ ကျွန်တော်တို့ အားလုံး အတွက် အဆင်ပြေဆုံးနည်းလမ်းကတော့ တရား ထိုင်ခြင်းပါ။

မြတ်ဗုဒ္ဓရဲ့ ဟောကြားချက်အရ တရားထိုင်တယ် ဆိုတာ ဘုရားစင်ရှေ့မှာ ကျကျနနထိုင်ရင်း မှတ်နေ တာကိုမှခေါ်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ စားနေရင်းနဲ့၊ သွားနေရင်းနဲ့၊ ထိုင်နေရင်းနဲ့၊ လှဲနေရင်းနဲ့ ကြိုက်တဲ့ အချိန်၊ ကြိုက်တဲ့အနေအထားတိုင်းမှာ ဝင်လေ ထွက်လေကို သတိလေးကပ်ပြီး ရှုမှတ်လို့ရပါတယ်။

ဒါဆိုရင် အရင်ကလောက် ဒုက္ခတွေမှားလာတော့ မှာ မဟုတ်သလို ဒုက္ခနဲ့ ကြုံလာတိုင်းလည်း အရင်က လောက် တုန်လှုပ်နေမိတော့မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ တစ်ဆင့်ချင်းလျှော့ချနေရင်းကနေ လုံးဝနတ္ထိ မရှိ တော့သည်အထိ ဘုရားရှင်ရဲ့ တရားတော်တွေနဲ့ အညီ ကြိုးစားအားထုတ်ဖို့ လိုပါတယ်။

အနတ္တ

အနိစ္စအကြောင်းကို ရှင်းပြတုန်းက “ ကျွန်တော် တို့ရဲ့ အတွင်းစိတ်မှာ 'ငါ' ဆိုတာကလွဲရင် ကျန်တာ

ဘာမှမရှိပါဘူး။”လို့ ကျွန်တော်ပြောခဲ့တယ်။ အဲဒီလို 'ငါ' လို့ ထင်နေသရွေ့ အနတ္တလက္ခဏာက ကျွန်တော် တို့ အတွင်းစိတ်သန္တာန်မှာ အားကောင်းနေမှာ သေချာ ပါတယ်။

ငါ့အိမ်၊ ငါ့ကား၊ ငါ့သား၊ ငါ့သမီး၊ ငါ့ဆွေမျိုး စသဖြင့် အဲလို 'ငါ'နဲ့ စတာတွေများလာလေ ငါ့ဒုက္ခ တွေကလည်းများလာလေပဲဆိုတာကို သတိထား ကြည့်မိဖို့လိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ခံစားနေရတဲ့ စိတ်ဒုက္ခတွေဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပိုင်ဆိုင်မှုတွေ ကြောင့်ပဲ ဖြစ်ရတာများပါတယ်။

ကိုယ်နဲ့ မသိတဲ့ သူစိမ်းတစ်ယောက် ပိုက်ဆံမရှိ ဖြစ်နေတာကို ကျွန်တော်တို့ တစ်ညလုံးမအိပ်ဘဲ စိုးရိမ်နေလို့လား။ ကိုယ်မပိုင်တဲ့ပစ္စည်းတစ်ခု (တခြားသူပိုင်တဲ့ ပစ္စည်းတစ်ခု) ပျက်စီးသွားတာ မြင်ရင် မစားနိုင်မသောက်နိုင် ခံစားရလို့လား။

လူတွေဟာ 'ငါ' ဆိုတဲ့ အစွဲရယ်၊ ငါ့ဥစ္စာတွေ ပျက်စီးသွားခဲ့ရင်ဆိုတဲ့ အတ္တရယ်ကြောင့်သာ ပူလောင်နေကြရတာပါ။ 'ငါ'မှမရှိတော့ရင် ဘာရှိ တော့မှာလဲဆိုပြီး သောကတွေ ရောက်နေကြရတာပါ။ 'ငါ' ကိုထိမှ နာတတ်ကြတာပါ။ အဲဒီတော့ 'ငါ' စွဲအတ္တ ကို ဖျောက်ပစ်ဖို့လိုပါတယ်။

ငါ သူတစ်ပါး ယောက်ျားမိန်းမဆိုတာ မရှိဘူး ရုပ်နဲ့နာမ်သာ ရှိတယ်လို့ ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်ရဲ့ ဟောပြော ချက်အရ (ပစ္စည်းဥစ္စာတွေဝေးလို့) ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်ကိုတောင် ကျွန်တော်တို့မပိုင်ပါဘူး။

တစ်နည်းအားဖြင့် ငါ့ခန္ဓာကိုယ်လို့တောင် ဂုဏ်ယူပြီး ပြောနေလို့ မရပါဘူး။ အဲလို ရုပ်နဲ့နာမ် ဟာလည်း ဖြစ်လိုက်ပျက်လိုက်နဲ့ တစ်လှည့်စီ လည်ပတ်နေတဲ့ စက်ဝန်းတစ်ခုသာ ဖြစ်တယ်။ ဒီလို ဖြစ်ပျက်သဘောတရားတွေကို ကျွန်တော်တို့မှာ ကန့်သတ်တားဆီးနိုင်စွမ်းမရှိဘူး။ သူ့သဘောနဲ့သူ စီးဆင်းနေတဲ့ ရေအလျဉ်လို တောက်လျှောက် ဖြစ်တည်နေတဲ့အတွက် အနတ္တဆိုတာ အစိုးမရခြင်း သဘောတရားသာဖြစ်ကြောင်း ဘုရားရှင်က မြင်သာ အောင် ဟောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုတွေသာသိနေရင် ဘာတွေများ တပ်မက် စရာဖက်တွယ်ထားစရာ ကျန်သေးလို့လဲ။ ဒီသဘော ကို နားလည်သွားတဲ့ ဝါရှင်တန်ဒီစီက ခရစ္စတိုဖာ ဂျွန်ဆင်မက်ကန်းဒလက်စ်ဆိုတဲ့ လူတစ်ယောက်ဟာ သူပိုင်ဆိုင်တဲ့ ဘွဲ့လက်မှတ်တွေ၊ ဘဏ်စာအုပ်တွေ၊ မော်တော်ကား၊ ဒေါ်လာနှစ်သောင်းလေးထောင်နဲ့ ကျန်တဲ့ပစ္စည်းအားလုံးကို (တချို့ကို လှူပြီးတာနဲ့) စုပြီး မီးရှို့ပစ်ရင်း ကန္တာရတောကြီးတစ်ခုထဲကို တစ်ယောက်တည်း ထွက်သွားတဲ့ဖြစ်ရပ်တစ်ခု ခရစ္စတို ခုနစ်မှာ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

သူဟာ လူတော်တစ်ယောက်ဖြစ်ပြီး မိဘမျိုးရိုး ကလည်း ချမ်းသာတယ်။ ငယ်ငယ်ကတည်းက လိုလေသေးမရှိအောင်နေခဲ့ပြီး မက်ကန်းဒလက်စ် ရဲ့ သူငယ်ချင်းတွေကလည်း သူ့အပေါ် ကောင်းရှာတယ်။ အရာရာပြီးပြည့်စုံနေတဲ့ ဘဝ ပိုင်ရှင်ပေါ့။

ဒါဆို သူဟာ တရားသဘောကိုမြင်သွားတာလား၊ တဏှာစိတ်ကို စွန့်ပစ်ခဲ့တာလား၊ 'ငါ' ဆိုတဲ့ အစွဲ အလမ်းမှန်သမျှကိုပယ်နိုင်ခဲ့တာလား။ သူ့လုပ်ရပ် အတွက် နယ်ပယ်အသီးသီးက ပညာရှင်တော်တော် များများက သုံးသပ်ချက်တွေ အမျိုးမျိုးပေးခဲ့ပေမယ့် တိကျတဲ့ အကြောင်းရင်း အဖြေကိုတော့ ကာယကံရှင် ကလွဲပြီး ဘယ်သူမှ သိမှာမဟုတ်ပါဘူး။

ဗုဒ္ဓဘာသာ ရှုထောင့်အရဆိုရင်တော့ သူဟာ 'ငါ' ဆိုတဲ့ တပ်မက်မှုတဏှာမှန်သမျှကို ဖယ်လိုက် နိုင်ပြီး သန့်ရှင်းတဲ့သဘာဝတရားကြီးရယ်၊ စွဲလမ်းမှု ကင်းတဲ့ ပကတိအလှတရားတွေရယ်နဲ့သာ သေတဲ့ အထိ နေသွားချင်တဲ့ဆန္ဒသာ ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

ကျွန်တော်တို့က သူ့လောက် မမြတ်သားနိုင်သေး ရင်တောင် 'ငါ' အမည်တပ်ထားတဲ့ ပိုင်ဆိုင်မှုတွေ အပေါ် စွဲလမ်းစိတ်တွေ၊ အတ္တတွေကို အတတ်နိုင်ဆုံး လျှော့ချရမှာဖြစ်တယ်။ ကိုယ့်မှာ ပိုနေတဲ့ ပစ္စည်းတွေ ကို လိုအပ်နေသူတွေဆီ လှူဒါန်းရင်း ဒါနကုသိုလ်ကို သံသရာအတွက် မျိုးစေ့ချထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရောင့်ရဲနိုင်တဲ့စိတ်ကို မွေးမြူပြီး နောင်ဖြစ်တည်လာဦး မယ့် ဘဝအဆက်ဆက်အတွက် သီလနဲ့ ဘာဝနာ ကုသိုလ်တို့ကိုသာ ဖြည့်ဆည်းဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ဘဝ လက္ခဏာသုံးပါးအပေါ် သတိတရားထားရှိ ရင်း နေ့စဉ်ဘဝ နေ့ရက်တိုင်းဟာ ဗုဒ္ဓအလိုကျဖြစ်ပါ စေ။ ။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီမှ ချေးငွေထုတ်ချေး

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ပထမအသုတ် ချေးငွေခွင့်ပြုပေးရန် စိစစ်အတည်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများ

စဉ်	ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်း အမည်	လိပ်စာ
၇၉၅	အဆင်မြင့် ခန့်ညီညီ ပဒေသာကပွဲ	တောင်ပြင် (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၇၉၆	မော်ဒယ်စိုး ပဒေသာကပွဲ	ကွမ်းခြံကုန်းရွာ၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၇၉၇	ဇော်လေးနိုင် ပဒေသာကပွဲ	ရွှေအိုး (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၇၉၈	ရွှေအားသစ် အငြိမ့်	အင်းရွာကြီးကျေးရွာ၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၇၉၉	နန်းတိုက်တော်ဝင် ပဒေသာကပွဲ	ရွှေပန်းကျေးရွာ၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၀	ဦးချစ်မြိုင် ကနူးစီးဒေဝါ	စက်ရုံရပ်ကွက်၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၁	စိုးမိုးအောင် ပဒေသာကပွဲ	တွင်းလည်ကျေးရွာ၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၂	ရွှေပစ်တိုင်းထောင် ပဒေသာကပွဲ	စင်းပျိုးကျေးရွာ၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၃	စိုးမိုးအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	တရော်ကုန်းရပ်၊ အောင်လံမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၄	ဦးဇော်ထွန်းအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	မန်ကျည်းကုန်းရပ်ကွက်၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၅	ဦးအေးမင်း ကနူးစီးဒေဝါ	သရက်တောရပ်၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၆	ထိပ်တန်းသဘင်	အမှတ် (၁၅)၊ ရတနာအိုင်ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၇	ရွှေမြန်မာ ဇာတ်သဘင်	အမှတ် (၁၅) နယ်မြေ၊ ရတနာအိုင်ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၈	မြန်မာတော် ဇာတ်ပွဲ	အမှတ် (၁၅)၊ ရတနာအိုင်ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀၉	အောင်ချမ်းပြည့် ဇာတ်သဘင်	တိုးချဲ့ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၀	ကျွန်တော်တို့ ဇာတ်ပွဲ	အမှတ် (၁၅)၊ ရတနာအိုင်ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၁	သူရမပူ မင်္ဂလာဆိုင်	မကျီးကုန်းရပ်ကွက်၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၂	ဇင်ဟိန်း တေးပဒေသာကပွဲ	ရွှေအိုး (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၃	အောင်စန်းနိုင် ပဒေသာကပွဲ	တောင်ပြင် (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၄	ချစ်ဝင်းလှိုင် မင်္ဂလာဆိုင်	ဇီးတောကျေးရွာ၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၅	ချမ်းချမ်း တေးဂီတ	တောင်ပြင် (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၆	နောင်လတ် တေးဂီတ	ရွှေကြာအင်း (၁) ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၇	တေးပန်းချီ တေးဂီတ	ငှက်ပျောတောကျေးရွာ၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၈	ရွှေနန်းတော် ဇာတ်ပွဲ	အမှတ် (၅၈၀)၊ အမှတ် (၁၅) နယ်မြေ၊ ရတနာအိုင်ရပ်၊ ချောက်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၁၉	နန်းသခင် အငြိမ့်	အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၀	ပြည့်ပြည့်ဖြိုး အငြိမ့်	အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၁	မင်္ဂလာစိုး ဘိသိက်	ချောင်းဆုံကျေးရွာ၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၂	အာဆီယံ (၁၀) နိုင်ငံပြန် မင်္ဂလာခန်းကောင် ဘိသိက်	ဆုံရည်ကိုယ်တော်လမ်း၊ အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၃	တက်ခေတ်လှိုင်စိုလ် ဘိသိက်	ရန်ကင်း အမှတ် (၈) ရပ်ကွက်၊ ကမ္မမြို့၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၄	ယဉ်ကျေးမှုတက္ကသိုလ် ဝိုင်းစု ဘိသိက်	အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၅	ဒေါ်ဒေါင်းရင် ကနူးစီး	ရွှေချောင်းဗုဒ္ဓကုန်း၊ အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၆	ဒေါ်နီနီအောင် ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၆) ရပ်ကွက်၊ ၁၁ လမ်း၊ ပခုက္ကူ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၇	ဦးသန့်ဇင် ကနူးစီးဒေဝါ	ပျောကန်ကျေးရွာ၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၈	ဦးရဲရွှေ ကနူးစီးဒေဝါ	ငဖောင်းကန်ကျေးရွာ၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၂၉	ဒေါ်ခင်ညို ကနူးစီးဒေဝါ	၉ လမ်း၊ ခေကျေး၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၀	ဒေါ်ချို ကနူးစီးဒေဝါ	အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၁	ဒေါ်အေးလှ ကနူးစီးဒေဝါ	မယ်တော်လှကျေးရွာ၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၂	ဦးကျော်ကျော်ဝင်း ကနူးစီးဒေဝါ	မြင်းချိုရပ်ကွက်၊ ပခုက္ကူမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၃	ရွှေမန်းတင်မြေး ဝင်းသိင်္ဂီ မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၁၅၉)၊ လမ်း ၂၀၊ ရန်ကိုင်ရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၄	ချစ်ဗိုလ်ဗိုလ် မင်္ဂလာဆိုင်	သရက်ပင်ကွက်ရွာ၊ နံကပ်ကျွန်းစု၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၅	နိုင်ငံတော်ရွှေတံဆိပ် (၆) ခု ဆုရှင် သန်းဇော်ဗိုလ်	အမှတ် (၄၂၀)၊ ရန်အောင် (၁၆) လမ်း၊ အောင်ချမ်းသာအုပ်စု၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး

၈၃၆	မျိုးဇော်ဗိုလ် မင်္ဂလာဆိုင်	အောင်စေတနာရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၇	အောင်ပြည့်စုံ မင်္ဂလာဆိုင်	ကြိုးပင်အင်းရွာ၊ မကွေးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၈	စိန်နန်းတော် မင်္ဂလာဆိုင်	သပြေစန်း၊ မကွေးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃၉	မြမန်းဗိုလ် မင်္ဂလာဆိုင်	ကံပြားကျေးရွာ၊ မကွေးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၀	အောင်ဇော်မိုးနန်းထက်အောင် မင်္ဂလာဆိုင်	ဒဟက်ကန်ရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၁	တက္ကသိုလ်ဝေယံမိုး မင်္ဂလာဆိုင်	ညောင်ပင်ကျေးရွာ၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၂	ထွန်းဇော်မောင် မင်္ဂလာဆိုင်	ညောင်ပင်ကျေးရွာ၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၃	တက္ကသိုလ်လှိုင် ဝမ်းတူး မင်္ဂလာဆိုင်	မြင်သာရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၄	ကျော်ကျော်အောင် မင်္ဂလာဆိုင်	ပိုးလေးလုံးရွာ၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၅	ဇာနည်စတင်း (ဆိုင်းအဖွဲ့) ဦးချစ်မွန်	အမှတ် (၁၆)၊ (၂၅) လမ်း၊ မြင်သာရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၆	ရွှေခိုင်ဇော် မင်္ဂလာဆိုင်	ရွာသစ်ကြီး၊ မကွေးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၇	လဝန်းအိမ်	ရန်ကိုင် (၁၈) လမ်း၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၈	အလင်္ကာပန်းအငြိမ့်အဖွဲ့	အေးမြသာယာရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄၉	လမင်းအိမ်ဇာတ်အငြိမ့်	လိပ်ကန်ရွာ၊ မကွေးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၀	လင်းလက်အောင် မင်္ဂလာဆိုင်	စမ်းကြီးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၁	သန္တာအောင်မင်္ဂလာဆိုင်	နဂါးကျေးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၂	လှိုင်ထက်အောင်မင်္ဂလာဆိုင်	လေးတိုင်စင်ရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၃	ကြယ်စင်လင်း မင်္ဂလာဆိုင်	ဖောင်းခွဲကျေးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၄	သူသူဇော်	စမ်းကြီးကျေးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၅	ဇွဲမာန် မင်္ဂလာဆိုင်	စမ်းကြီးကျေးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၆	လင်းထက်သူ မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၄)၊ (၂၁) လမ်း၊ ခွာညိုလမ်း၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၇	ရဲလင်းနိုင် မင်္ဂလာဆိုင်	ညောင်ပင်ရွာကျေးရွာ၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၈	ခိုင်သဇင် မင်္ဂလာဆိုင်	ပခုက္ကူခရိုင်၊ ပေါက်မြို့၊ အောင်တံခွန်ရပ်ကွက်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၅၉	သိန်းဌေးအောင် မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၂၄)၊ (၁၃) လမ်း၊ ရန်ကျော်ရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၀	ဦးဘတူ ဆိုင်းထောင်	ဆေးပင်ကြီးရွာ၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၁	ဦးကြည်လင်း ဆိုင်းလုပ်ငန်း	ဆူးလေကုန်း (မြောက်) ကျေးရွာ၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၂	ခေတ်သစ်မင်းနိုင် ဘိသိက်	တပ်ကုန်းရွာသစ်ကျေးရွာ၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၃	ချမ်းသူအောင် မင်္ဂလာဆိုင်	အင်းတိမ်ရွာ၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၄	အောင်သစ်လွင် ဆိုင်းအဖွဲ့	ထောက်ရှာပင်ကျေးရွာ၊ ပေါက်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၅	ရွှေမြိုင်စိုင်းသန်းဝင်း ဘိသိက်	မြိုင်မြို့နယ်၊ ဆိုင်းဂေါင်းရွာ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၆	ခေတ်သစ်ဦး ဘိသိက်	ကုန်းရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၇	ဂီတကြယ်စင်စိန်အောင်လွင် ဆိုင်း	မြိုင်မြို့နယ်၊ သီတင်းပင်ရွာ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၈	စိန်စတား သဘင်အနုပညာ (ဆိုင်း)	ရွာသာရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆၉	ဟိန်းသူအောင် သဘင်အနုပညာ (ဆိုင်း)	သရက်ကန်ရွာ၊ မြိုင်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၀	ဆုရတနာ သဘင်အနုပညာ (ဆိုင်း)	ပန်းတိုင်တောကျေးရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၁	စိန်သဲမောင် (ဆိုင်း)	ရွာရှည်ရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၂	မင်းထက် (ဆိုင်း)	သစ်ပင်ကြီးကျေးရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၃	ချစ်စန်းကို (ဆိုင်း)	တိုင်ဂေါင်ရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၄	မင်းသူ (ဆိုင်း)	သရက်ကန်ရွာ၊ မြိုင်မြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၅	မြန်မာပြည်နေမင်း (ဆိုင်း)	အင်းရောင်ရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၆	ဒေါ်ပြုံးကနူးစီး	ဖောင်းခွဲကျေးရွာ၊ မြိုင်မြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၇	မိဘကျေးဇူး မင်္ဂလာဆိုင်	ကျွန်းခုံသာရွာ၊ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၈	ဇော်ဝင်းအောင် မင်္ဂလာဆိုင်	မြို့မရပ်ကွက်၊ ဂန့်ဂေါမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၇၉	ဂီတကြယ်စင်ဝင်း မင်္ဂလာဆိုင်	တောင်ယာပြင်းရွာ၊ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၈၀	ရဲဝင်းအောင် မင်္ဂလာဆိုင်	ကန်ကျေးရွာ၊ ဂန့်ဂေါမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၈၁	စန္ဒယားဇော်မင်း မင်္ဂလာဆိုင်	မြို့မရပ်ကွက်၊ ဂန့်ဂေါမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၈၂	ကျော်ဇောလင်း ဇာတ်သဘင်	အမှတ် (၄)၊ ထိန်တေ့ရပ်ကွက်၊ စန်မြို့၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်

ဖက်ဒရယ်ဆိုတာဟာ မတူကွဲပြား နေတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးတွေ၊ ပြည်နယ် တွေ၊ လူမျိုးတွေ၊ လူမျိုးစုတွေကို စုစည်းလုပ်ကိုင်ရာမှ လုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့် တွေကို ခွဲဝေကျင့်သုံးတဲ့ အယူအဆ သဘောတရားဖြစ်ပြီး ပေါင်းစည်း နေထိုင်ခြင်း၊ မျှဝေခံစားခြင်းဖြစ် ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က (၁)နှစ် ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ဘိတ်သိတ်-မဟာ-သာသာ ဒီရေတော ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် သစ်တောဥပဒေ ပုဒ်မ(၆)၊ပုဒ်မခွဲ(င)အရ အပိုင်ထားသော အခွင့်အာဏာများကိုကျင့်သုံး၍ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး တောင်ပိုင်းခရိုင် သုံးခွမြို့နယ်အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ဧရိယာအကျယ်အဝန်း ၈၄၉၂ ဧကရှိသောနယ်မြေကို “ဘိတ်သိတ်-မဟာ-သာသာ ဒီရေတော ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော”အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၆၂/၂၀၂၂)အရ ၁၃၈၃ ခုနှစ် တန်ခူးလဆန်း ၁ ရက် (၂၀၂၂ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်)မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ သို့

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မလေးရှားဘုရင် ဆူလ်တန်အဗ္ဗဒူလာ ဆူလ်တန် အာမတ်ရှားနှင့် ကြင်ယာတော်တို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံစားနေရ
စာမျက်နှာ » ၁၃

ကပ်ဘေးများကြားမှ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးစိန်ခေါ်မှု
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၈

ထိုင်းနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူများသို့ လှူဒါန်းသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး AstraZeneca တစ်သန်း Doses အနက် ဒုတိယအသုတ် ကာကွယ်ဆေး ငါးသိန်း Doses နှင့် ဆေးထိုးအပ် ငါးသိန်း ရောက်ရှိ
စာမျက်နှာ » ၁၉

ကောလင်းမြို့ မြောက်အင်းရပ်ကွက်အတွင်းရှိ စာသင်ကျောင်းအား PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ဆင်ခြင်တုံတရားမဲ့စွာ ဒေသန္တရလက်လုပ်ရိမုတ်မိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲ ၄၀ မမ ဗုံးသီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့ မြောက်အင်းရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အခြေခံ ပညာအလယ်တန်းကျောင်း(မြောက်အင်း)၏ မြောက်ဘက် မီတာ ၁၀၀ ခန့်အကွာ၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းထောင်ထားကြောင်းသိရှိရသဖြင့် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးစဉ် အကြမ်းဖက်သမား များက ဒေသန္တရလက်လုပ်ရိမုတ်မိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး စာသင်ကျောင်းဝင်း အတွင်းသို့လည်း ၄၀ မမ ဗုံးသီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည်။
ထိုသို့ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမား၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း(မြောက်အင်း)၏ တန်းစီကွင်းအတွင်း ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ကြောင်း၊ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် အဆောက်အအုံ များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ၊ ပျက်စီးမှုတစ်စုံတစ်ရာမရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁



၂၀၂၂ ခုနှစ် ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ၏ အုပ်စုအဆင့်ပွဲစဉ်များ မဲခွဲဆုံးဖြတ်

ကာတာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမယ့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ အုပ်စုအဆင့်ပွဲစဉ်တွေကို မဲခွဲဆုံးဖြတ် လိုက်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။
စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ သို့